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БСП припомня Идея

Изложба Закон и ред Ранглиста

С 10 млрд. увеличихме
пенсиите. Да ги връщат ли?

Стр. 3

Без кафенета
около НДК

Стр. 5

Стр. 25

Галерия “Лоранъ” представя
нови творби от колекцията си

Стр. 8

Сезираха прокуратурата
за дървесината

Стр. 31

Задминахме Гватемала, Уганда
и Северна Ирландия на футбол

Стр. 11

Доц. д-р Евгени Аструков за
българското здравеопазване
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Л Е В И Я Т
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Обществена поръчка за все
още неизлязъл на пазара ком-
пютърен софтуер на стойност
60 000 000 лв. е направил Ми-
нистерският съвет, съобщи вче-
ра Медиапул.

Според поръчката се търси
фирма посредник, която да за-
купи от Microsoft последната
версия на Windows за нужди-
те на администрацията. Само
че операционната система

МС хвърля 60 милиона
за ненужен софтуер

Няколко
ÄÓÌÈ

Ина
МИХАЙЛОВА

Мерна
единица

Всеки трети млад чо-
век у нас е без работа, а
България е на първо място
в Европа по брой на младе-
жите, които нито учат,
нито работят. Поредната
потресаваща класация, в
която сме безспорни лиде-
ри. Вече не ги броим. Из-
мерваме ефекта от тях по
стотинките в отънелите
си джобове, по броя на ед-
нопосочните билети, по из-
чезналите усмивки и без-
грижни погледи от лицата
на младите. Простички
критерии. Народни.

Оказаха се доста слож-
ни за мнозинството. От
ГЕРБ нарекоха безспорни-
те факти популизъм и ку-
тия за илюзии, обвиниха
опозицията, че насажда
страхове, а младите хора
без работа определиха
като маргинали. Странни
критерии.

Тревожните данни за
ръста на младежката без-
работица са популизъм. По-
пулизъм е фактът, че де-
сет пъти се е увеличил бро-
ят на младите хора, напус-
нали България през 2010 г. в
сравнения с 2008-а. Попу-
лизъм са предложенията за
откриване на 20 000 работ-
ни места за младежи. Попу-
лизъм са идеите да се сти-
мулират работодатели,
осигурили възможност за
развитие на млади хора.
Популизъм е да се увелича-
ват заплатите, да се осъ-
временяват пенсиите...

Кои са маргиналите?
Навярно младите хора с
две висши образования и
три чужди езика. И тези, в
чиято квалификация
държавата е вложила де-
сетки хиляди, но сега ги е
оставила на произвола на
съдбата. И другите, които
носят на България златни
медали и световна слава,
но нейните управници сти-
скат фиска, без да мислят
за безценния интелектуа-
лен капацитет.

За подобни разсъждения
е невъзможно да се открие
солидна разумна база. Лип-
сват и логично обосновани
аргументи в подкрепа на
такова поведение. Жалко,
че няма мерна единица за
наглост.

ВСЕКИ ТРЕТИ МЛАДЕЖ Е БЕЗ
РАБОТА, АЛАРМИРАХА ОТ БСП

Стр. 4

Windows 8 още не е излязла
на пазара. Официално новата
версия на операционната сис-
тема ще бъде представена в
края на есента на 2013 г.

Администрацията обаче
няма необходимост от обновя-
ване на операционните систе-
ми на компютрите, защото по-
голямата част от техниката
няма параметри да поддържа
последните версии на

Windows. Не е тайна, че чи-
новниците у нас масово рабо-
тят с по-стари версии на опе-
рационните системи, като
едва 30% от техниката може
да използва Windows 7. И
дума не може да става да се
ползва още по-нова версия,
защото просто няма да тръгне
на тези компютри, коментират
запознати пред електронното
издание.

Държавата ще купува много повече лицензи, въпреки
че възнамерява да съкращава администрация

Стр. 13

Според поръчката държа-
вата смята да купи около 100
000 лиценза. До момента
България не е поръчвала та-
кова количество. Лицензите,
които досега са осигурявани за
администрацията, не над-
хвърлят 65 000. Няма обясне-
ние защо през 2012 г. те ска-
чат с 35 000 при положение,
че администрацията ще се
съкращава.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Честит
празник,

момичета!

Честит
празник,

момичета!

Честит
празник,

момичета!

Честит
празник,

момичета!

Честит
празник,

момичета!
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От семейството, приятели и другари

РЕШЕНИЯ НА НС НА БСП

На основание чл. 39 т. 1 от Устава на Българ-
ската социалистическа партия Националният съвет
на БСП на заседание на 14 януари 2012 г.

РЕШИ:

5. Свиква 48-ия конгрес на БСП в периода до
30 май 2012 г.

- Определя норма на представителство на кон-
греса един делегат на 200 партийни членове;

- При наличие на остатък, по-голям от 100 чле-
нове, се избира още един делегат;

- Общински организации с числен състав по-
малък от 200 социалисти избират един делегат;

- Членовете на НС и ОПКК на БСП, кметовете
на общини и председателите на общински съвети,
социалисти и издигнати от БСП, председателите
на общинските и районните съвети на БСП, които
не са избрани за делегати на 48-ия конгрес, уча-
стват в неговата работа като гости със съвещате-
лен глас;

- НС на женското и младежкото обединение и
НС на Движението на ветераните в БСП избират
по 5 свои представители за делегати.

6. Изборът на делегати за 48-ия конгрес, както
и изборът на делегати за конференциите на об-
щинските организации на БСП да бъдат опреде-
лени на базата на числения състав на организаци-
ите към 31 декември 2011 г.

Националният съвет на БСП на заседание на
18 февруари 2012 г.

РЕШИ:

1. Четиридесет и осмият конгрес на Българска-
та социалистическа партия да се проведе на 19 и
20 май 2012 г. от 10,00 часа в зала 1 на НДК -
София.

2. Приема проект на дневен ред на 48-ия кон-
грес на Българската социалистическа партия:

- “За състоянието на страната и задачите на
БСП” - Политически доклад пред 48-ия конгрес на
БСП.

Докладва:              СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ
                председател на НС на БСП

- Отчет за дейността на Националния съвет на
БСП.

Докладва:              СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ
                председател на НС на БСП

- Отчет за парламентарната дейност на БСП.

Докладва:   СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ
                     председател на ПГКБ

- Отчет за дейността на Общопартийната кон-
тролна комисия на БСП.

Докладва:               ВАЛЕНТИНА БОГДАНОВА
                       председател на ОПКК

- “Съвременната криза и България утре - отго-
ворът на социалистите” - Политическа резолюция
на 48-ия конгрес на БСП.

Докладва:              ГЕОРГИ ПИРИНСКИ

- “Действена БСП за демократична промяна” -
Политическа резолюция на 48-ия конгрес на БСП.

Докладва:              БОЙКО ВЕЛИКОВ

- “Предстоящите избори - по волята на гражда-
ните” - Публичен апел на 48-ия конгрес на БСП.

Докладва:              МИХАИЛ МИКОВ

- Промени в Устава на БСП.

- Избор на общопартийни ръководни органи на
Българската социалистическа партия.

Измина ЕДНА ГОДИНА от смъртта на

о.з. полковник
ПЕТЪР ТОДОРОВ

ЛАЗАРОВ
от гр. Златица

За един достойно
изживян живот, за едно

добро сърце забрава няма!

ГЕРБ пази предпазливо
Цветанов заради
натиска на съда
Мнозинството не прие искането за анкетна
комисия за скандалите на вътрешния
министър със съдебната власт, нито
един гербаджия не стана да се изкаже

Да се създаде вре-
менна анкетна ко-
мисия в парламен-
та, която да уста-

Ира ТОДОРОВА

нови дали има системен
политически натиск от
страна на вътрешния ми-
нистър Цветан Цветанов
върху съдебната система,
настояха вчера от Коали-
ция за България. По вре-
ме на двучасовия дебат
нито един депутат от
ГЕРБ не излезе на три-
буна, за да защити вице-
то, а накрая от мнозинст-
вото отхвърлиха предло-
жението.

Ясно е, че мнозинст-
вото няма да приеме
предложението, преди
всичко, защото е ясно, че
мнозинството няма да
приеме да бъде извърше-
на пълна диагностика на
основния двигател на
тази партия, заяви Янаки
Стоилов. Той обаче под-
черта, че когато започне
да се увеличава напреже-
нието вътре в МВР, еро-
зията отвътре ще започ-
не да излиза и навън.
Стоилов обърна внима-
ние на управляващите, че
целта на тази комисия не
е за натиск върху МВР, а
за да излезе наяве един
много по-сериозен про-
блем от това, което изли-
за на повърхността.

Мая Манолова при-

Михаил Миков е категоричен, че вътрешният министър
дискредитира независимостта на съдебната власт

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Да отпадне текстът в Закона за политическите пар-
тии, който гласи, че “субсидията следва депутата”, пред-
ложиха от Синята коалиция. Според внесеното предло-
жение за поправка на закона субсидията трябва да
остава в партията, с която е влязъл депутатът в парла-
мента. Съпредседателят на Синята коалиция Иван Ко-
стов призова и независимите да не обявяват принад-
лежност към ГЕРБ. Мнозинството обаче отхвърли пред-
ложението.

Костов подчерта, че ако при един независим наро-
ден представител се появи зависимост от странични
фактори, тогава поведението му става неясно и то ще
поражда съмнения. Според Костов при гласуването на
текста, който сините предлагали, щяло да стане ясно
колко от независимите депутати са наистина независи-
ми. Той призова ГЕРБ, преди да гласуват предложението,
да покажат, че това е тяхната позиция - на морална
партия, която държи на облика си, и да прекратят прак-
тиката субсидията да следва депутата.

Костов не получи отговор от ГЕРБ, но независимият
Дарин Митов заяви, че няма да го слуша и че не се зани-
мава с интриги с чужди пари. Костов обаче му отговори, че
ако иска, може и гръб да му обърне. След това призова
отново мнозинството да подкрепи законопроекта.

помни, че констатациите
за натиска върху съдеб-
ната система не са от
някой засегнат от Цвета-
нов магистрат, а се
съдържат в доклад на
европейската асоциация
на съдиите от края на
април миналата година.
Оттогава нещата не са се
променили, подчерта де-
путатът. Върхът на неща-
та, подчерта Манолова, е

екстравагантната идея
МВР да кръщава поли-
цейските операции на
имената на съдии. Мано-
лова подчерта, че
изпълнителната власт
прокарва ясна раздели-
телна линия - на правил-
ните и неправилните в
съдийското съсловие. Не-
правилните, обясни тя, са
тези, които са дръзнали
да си позволят да поста-

вят под съмнение право-
то на МВР да се произ-
несе още при ареста, че
някой е престъпник. Като
правилен съдия Маноло-
ва даде пример с шефка-
та на СГС Владимира
Янева, която само от за-
емането си на председа-
телския пост е издала
три пъти повече разре-
шителни за използване
на спецсредства.

Вътрешният министър
дискредитира независи-
мостта на съдебната
власт, бе категоричен и
Михаил Миков. От леви-
цата отсякоха, че Цвета-
нов си позволява “гнусни
и лицемерни номера”.
Миков подчерта, че вой-
ната между институциите
е прехвърлила граници-
те на България. Това по-
ставя страната в изклю-
чително срамно положе-
ние, подчерта социа-
листът. Ескалацията на
арогантността на вътреш-
ния министър достигна
своя апогей с обвинения-
та към председателя на
Съюза на съдиите Миро-
слава Тодорова, че об-
служва интересите на
организираната пре-
стъпност, и че умишлено
е забавила дело за изна-
силване на две момиче-
та, отсече Миков. Той
припомни, че това е
първият безпрецедентен
случай в страната магис-
тратът да заведе дело за
клевета срещу член на
кабинета.

“Ще го кажа тихо, за
да направите едно уси-
лие да ме чуете. В Бълга-
рия от три години тече
опасен процес за нала-
гане на правораздаване
по целесъобразност. Тече
опасен процес на упраж-
няване на системен на-
тиск върху съда да право-
раздава по политическа
целесъобразност, а не по
з а к о н о с ъ о б р а з н о с т ” ,
обърна се към мнозинст-
вото Лютви Местан.

БОРИСОВ НАРЕДИ
МИНИСТРИ ДА ОТИДАТ
В МАДАН И КЪРДЖАЛИ

ЗАПАЗИХА ПРАВИЛОТО
„СУБСИДИЯТА ДА
СЛЕДВА ДЕПУТАТА”

ВСЕ ПОВЕЧЕ ДЕЦА ИМАТ
ПРОБЛЕМИ С ГОВОРА

величава се броят на децата с тежки комуникативни
нарушения. Това съобщи директорът на Логопедич-
ния център във Варна Лиляна Лазарова-Янева. 20,5%
от децата в предучилищна възраст и 14 процента от

М
Весела СПИРОВА

инистърът на труда и социалната политика Тотю
Младенов и министърът на икономиката, енергети-
ката и туризма Трайчо Трайков ще посетят Мадан
и Кърджали по нареждане на премиера. Задачата

У
начална училищна възраст имат проблеми с говора. Най-
много от децата са с проблеми в звукопроизношението,
следват тези с недоразвита реч и заекване, както и със
специфични нарушения в способността за учене. Във Варна
работят 26 логопеди и един психолог, но е невъзможно да
се помогне на всички нуждаещи се деца. 130 деца в момен-
та чакат логопедична помощ. Според Янева, въпреки че
висшите училища подготвят кадри, логопеди липсват.

им е да съдействат за разрешаване на проблемите между
работниците в “Горубсо-Мадан” АД и “Оловно-цинков ком-
плекс - Кърджали” АД и ръководствата на частните друже-
ства, възникнали заради забавяни с месеци заплати. Мла-
денов веднага замина за Мадан, придружаван от директо-
ра на ГИТ Румяна Михайлова. В срещата участва област-
ният управител на Смолян Стефан Стайков.  Късно след
обяд приключи срещата на Младенов с миньорите и ръко-
водството на “Горубсо”, продължила повече от 4 часа. Било
решено в петък да бъдат изплатени по две заплати на
миньорите. Рудниците обаче спират да работят, защото от
електроразпределителното дружество им спират тока -
задълженията към ЕВН  са около 130 000 лв.  Ще се търси
нов купувач за “Горубсо-Мадан”, каза Михайлова, тъй като
вероятно ще се отнеме концесията на Валентин Захариев,
който вчера не е бил на срещата с министъра в Мадан.
Трайков днес ще е в Кърджали и ще продължат прегово-
рите с работещите в “ОЦК - Кърджали”.  Той ще бъде в
Мадан в петък, уведомиха от пресслужбата на МС.

Едва вчера забраниха
на върхушката
да взима от бордове

абинетът чак вчера отмени изплащането на
възнаграждения на висшите чиновници за
участие в съвети, комисии, комитети и раз-
лични работни и експертни групи. Така наК

министри, замест-
ник-министри, члено-
ве на политически
кабинети, областни
управители и техни-
те заместници, как-
то и служители на
държавната админи-
страция ще бъде за-
бранено да получа-

ват допълнителни възнаграждения в посочените
случаи. Целта била “да се отговори на обществе-
ните очаквания за прозрачност и ефикасност в
дейността на публичния сектор”.
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Цитат на деня

‘
Ïîëîâèíàòà ãè óâîëíèõìå,
äðóãèòå ñè âúðíàõà ïàðèòå,
äà âèäèì òå êàêâî
ùå íàïðàâÿò ñåãà

Борисов вече сам вярва в своите фантазии. Защото се оказа,
че всъщност има само един, и то напуснал, а уволнени няма

О Б Я В А

за
ОТКРИВАНЕ НА ПРОЦЕДУРА

ЗА ОПРЕДЕЛЯНЕ НА ИЗПЪЛНИТЕЛ

На основание чл.14, ал.2 във връзка с чл.7, т.1 от
Постановление №55 на МС от 2007 г. за условията и реда
за определяне на изпълнител от страна на бенефициенти
на договорена безвъзмездна финансова помощ от Струк-
турните фондове и Кохезионния фонд на Европейския
съюз, Съвместната оперативна програма за трансгранич-
но сътрудничество “Черно море 2007 - 2013 г.” и от Фи-
нансовия механизъм на Европейското икономическо про-
странство, “КРОС-М” ООД, със седалище и адрес на уп-
равление: 1202 София, бул. “Сливница” №152 Б и адрес
за кореспонденция 1225 София, ул. “Железопътна” №15,
тел.: 02/936 64 98, 02/936 65 06, факс: 02/936 65 06,
интернет адрес : www.sportex-condoms.com, лице за кон-
такт: Атанас Янков Коренчев, на длъжност Управител,
тел.: 02/936 64 98, 02/936 65 06, в качеството си на
бенефициент по Договор за безвъзмездна финансова
помощ №3ТММ-02-80/20.10.2011 обявява процедура за
определяне на изпълнител - ОТКРИТ ИЗБОР с обект:
“Доставка на оборудване по проект 3ТММ-02-80/
20.10.2011” със следните обособени позиции:

1. Вакуум миксер - хомогенизатор - 1 брой;
2. Миксер - 1 брой;
3. Дозираща машина - 1 брой;
4. Тубопълначна и запечатваща машина - 1 брой;
5. Етикетираща машина - 1 брой;
6. Маркиращи машини - принтери - 2 броя;
7. Сашетна машина - 1 брой;
8. Опаковаща машина с целофан - 1 брой.

Пояснителният документ и документацията за провеж-
даната процедура могат да се получат на адрес: 1225
София, ул. “Железопътна” №15, всеки работен ден от
10:00 ч. до 17:00 ч.

Пояснителният документ е публикуван и на следните
интернет адреси:

1. http://ibsme.org - интернет адресът на УО/ДО (чл.14 ал.2)
2. http://www.eufunds.bg  - интернет адресът на Единния

информационен портал за обща информация за управле-
нието на Структурните фондове и Кохезионния фонд на
Европейския съюз на Република България (§4Г от Заклю-
чителните разпоредби)

3. www.spor tex-condoms.com - интернет адресът на
Възложителя.

Оферти/Заявления се подават на адрес: 1225 София,
ул. “Железопътна” №15, до 16:00 ч. на 09.04.2012 г.

(ден, месец, година)

“Този документ е създаден с финансовата подкрепа на
Оперативна програма “Развитие на конкурентоспособността
на българската икономика” 2007-2013, съфинансирана от
Европейския съюз чрез Европейския фонд за регионално
развитие. Цялата отговорност за съдържанието на документа
се носи от “КРОС-М” ООД и при никакви обстоятелства не
може да се приема, че този документ отразява официалното
становище на Европейския съюз и Договарящия орган”.

Образец на обява за откриване на процедура
за определяне на изпълнител

По т.I (5) от Заповед № Р - 79/30.03.2011 г.

ремиерът не
знаел за бону-
сите, които взе-
мали министри-
те, зам.-минист-

“По време на моето управле-
ние се раздаваха бонуси на
всички хора. Най-големият
бонус беше за пенсионерите.
За 4 години те получиха око-
ло 1 млрд. лв. - само от ко-
ледните пенсии. Държавата
осигури 10 млрд. лв. за уве-
личение на пенсиите. И тях ли
иска да прибере премиерът?”
Така лидерът на БСП Сергей
Станишев отговори на опита
на Бойко Борисов да замаже
скандала с колосалните суми,
раздавани от ГЕРБ в години
на криза. “При предишното
правителство имаше излишъ-
ци, трупаха се резерви и
бонуси се даваха най-вече на
гражданите. Бонуси се дават,
когато си на плюс”, изтъкна
Станишев. “ГЕРБ казаха “Ние
няма да вземаме. Лъжат!”,
каза Станишев. Той коментира
и очевидното разминаване в
думите на Дянков за това
колко пари се очаква да се

Борисов не знаел за
бонусите на подчинените
Владимир Стратиев е името на служителя,
отказал да изпълни заповедта на премиера и напуснал МОСВ

Веселка ВЕНКОВА

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Коледните добавки от времето на Тройната коалиция ли иска да
прибере Бойко Борисов, попита Станишев

Станишев:

И пенсиите ли иска да прибере премиерът
върнат, и сумата, която вече е
върната. “Постоянно лъжат.
Прикриват голямото раздава-
не. Това далеч не са всички
бонуси, които са раздадени”,
отбеляза председателят на
ПГКБ. По думите му, само за
2011 г. по груби сметки са
раздадени близо 40 млн. лв. -
без прозрачност и ясни
критерии. “За три години
вероятно са около 120 милио-
на - раздадени на техните
политназначенци”, добави
Станишев. Той призова управ-
ляващите да не се прикриват
само със зам.-министрите,
защото навсякъде в админист-
рацията са сложени некомпе-
тентни “герберчета”.
Лидерът на БСП коментира
действието на Закона за
конфликт на интереси. “Това,
което се случва в управление-
то на ГЕРБ и се прикрива в
момента, е в нарушение на
закона. Тези пари трябва да

се върнат и този, който е
нарушил закона, трябва да
бъде освободен”, категоричен
беше Станишев. Той изтъкна,
че Нели Нешева върна бонуса
си, но беше освободена.
“Няма ли да бъдат освободе-
ни министрите и зам.-минист-
рите? Това е нашето искане”,
добави председателят на БСП.
Станишев препоръча на
Борисов и правителството да
върнат потрошените над 4,5
млрд. лв. фискален резерв, за
да има пари за увеличаване
на доходите на хората, и
държавния дълг на нивото, на
което беше оставен от пре-
дишното правителство.
“Може би има повече законо-
ви основания да бъде съден
някой, който прикрива и пречи
на данъчни проверки”, добави
Станишев и напомни за
скандала с прословутия
разговор на Борисов с Ваньо
Танов за Мишо Бирата.

57 201 лева допълнително мате-
риално стимулиране е получил за-
местник-министър в Министерството
на околната среда и водите. Това
показва подробната разбивка на
върнатите пари от върхушката на
ГЕРБ.

Въпреки изявленията на транс-
портния министър Ивайло Московски
от 29 февруали, че в неговото мини-
стерство изобщо не са давани бону-
си, официалната справка показва, че
един от неговите заместници се е
облажил с 53 994 хиляди лева, а
другият с 18 480 лв., а пък парламен-
тарният секретар на министерството
- 10 276 лв.

Земеделският министър Мирослав
Найденов също обяви, че никой от
неговия кабинет не е взел бонуси, но

Министри излъгаха, че не са давали премии
пък официалните данни разкриват
съвсем друга картина. Тримата му за-
местници са получили бонуси съот-
ветно от по 15 144 лв., 2477 и 680 лв.

Министърът на културата Вежди
Рашидов също бе сред хората, които
обявиха, че никой от неговите заме-
стници не е взимал бонус. “Бонуси не
са раздавани в моето министерство.
Освен по точковата система да са
давани, но от порядъка примерно
може да са между 100 и 200 лв. Това
е най-бедното министерство”, бяха
точните думи на Рашидов. Сметката
на върнатите бонуси обаче е безпо-
щадна към патетиката на Рашидов.
Целият му политически кабинет е
получил бонуси - тримата му замест-
ници са получили съответно 3190 лв.,
6983 лв. и 2813 лева. Апетитен бонус

е получила и началничката на поли-
тическия кабинет на Рашидов - 5888
лева.

Трайчо Трайков пък за две годи-
ни е получил 72 хиляди лева. От
празното в справката за Министерст-
вото на правосъдието става ясно, че
Диана Ковачева и екипът й не са
взимали бонуси, но и това, че екипът
на Маргарита Попова не е върнал
своите пари.

Справката показва още, че обла-
стните управи са върнали общо 105
667 лева. Впечатление прави обаче,
че най-големи бонуси са раздавани
в областните управи на най-бедните
общини. Така областният управител
на Добрич е взел 4487 лв., областни-
ят на Монтана - 3497, на Разград -
4416, на Търговище - 4920.

Финансовият министър призна в писмо до депута-
та от СДС Ваньо Шарков, че общата сума, разда-
дена в структурите на Министерството на финанси-
те за ДМС през 2011 г., е 55 085 865 лв.
В системата на министерството работят 11 556
души - централна администрация на МФ, НАП,
Агенция “Митници”, Агенция за държавна финан-
сова инспекция, Държавна комисия по хазарта и
Изпълнителна агенция “Одит на средствата от ЕС”,
пише Дянков. За миналата година извън брутната
заплата служителите са получили по 397 лв. като
допълнително стимулиране, се казва в писмото.
Дянков не уточнява по колко са взимали шефове-
те на агенциите към повереното му министерство,
нито защо не са ги върнали.

ДЯНКОВ ПРИЗНА, ЧЕ Е
РАЗДАЛ 55 МИЛИОНА

нета на екоминистърката
се опънал и подал остав-
ка, стана ясно от въпрос
на ДУМА кои са напусна-
лите служители. Влади-
мир Стратиев вчера не от-
говаряше на служебния
си телефон, а технически
секретар уведоми, че не
е на работа.

Питан как може да не
е знаел какви пари са по-
лучавали подчинените му,
Борисов отвърна: “И ваши-
ят шеф сигурно не знае
какво правите 24 часа в
денонощието”. “Ако съм
знаел и ако бяха спазили
забраната, която им я при-
помних преди няколко ме-
сеца, нямаше да се уни-
жават да ходят по банки-
те, да събират пари от
приятели”, каза Борисов.
По думите му, забраната
да се взимат пари от уча-
стие в бордове била “ус-
лужливо” изтълкувана по
най-буквален начин и слу-
жителите се възползвали
от останалите 40-50 зако-
нови възможности за за-
работване на средства.

Сред върналите сред-
ства имало и вече бивши

управляващи, каза Бори-
сов, но не уточни кого
има предвид, а на ДУМА
отговори, че това ще ста-
не ясно от списъка на
пресслужбата. От обясне-
нията на Симеон Дянков
пък се разбра, че макар
разпореждането да било
всеки да върне нетната
сума на бонуса си за из-
миналите години след
приспаднати данъци и
осигуровки, някои върна-

ли брутните суми.
Част от тирадите на

Борисов и пред тв камери-
те, и пред репортерите, бе
за раздадените при пред-
ното правителство бонуси,
които били в пъти над тези,
взети от управляващите.
По думите му, ако бивши-
те върнели сумите, щели
да се съберат “10-15-16
млн. лв.”, които от ГЕРБ
щели да разпределят на
нуждаещи се болни деца.

П
рите, политическите каби-
нети и областните управи,
заяви самият той след за-
седанието на кабинета
вчера. В началото му Бо-
рисов оповести по вече от-
работен маниер - само
пред тв камери и фоторе-
портери, че “всички над-
взети пари към днешна
дата са върнати до стотин-
ка”. Борисов изрецитира,
че в банковата сметка са
постъпили 603 575, 62 лв.
за 2009, 2010 и 2011 г.

“Няма хора, които да не
са ги върнали и да са ос-
танали на постовете си,
повтарям: това са законно
взети пари”, натърти Бори-
сов по-късно. Това се случ-
вало за първи път в исто-
рията - да се връщат пари
от чиновници и държавни
служители, “взели т.нар. от
вас бонуси”, подчерта пре-
миерът.

Само шефът на каби-
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Всеки трети младеж
е без работа

От БСП алармират:
Тийнейджър преби
училищен пазач

15-годишен ученик е нанесъл
побой над охранител от бургас-
ко училище. Пазачът направил
забележка на две момчета, кои-
то ползвали лостовете за гим-
настика в двора, без да са възпи-
таници на училището. Д.Г. отка-
зал да се подчини на охранителя
и му нанесъл три удара в област-
та на главата, след което побяг-
нал заедно с приятелите си.

Наръгаха мъж след
пиянски скандал

Мъж бе наръган няколко пъти
след пиянско сбиване в пловдив-
ското село Болярино. Във втор-
ник вечерта трима мъже - И.Т. на
32 години, Т.Т. на 30 години и Г.М.
на 33 години, пили алкохол в къща
в селото. Около 23 ч. се скарали
сериозно, излезли на улицата и
се сбили. При боя 33-годишният
мъж е бил прободен шест пъти
с нож в гърба. Пострадалият е
настанен в болница в Пловдив
без опасност за живота.

26-годишен заловен
с канабис

Млад мъж бе заловен с кана-
бис в Пловдив. При проверка в
апартамента на 26-годишния Б.Б.
на ул. “Петко Д. Петков” полицаи
открили помещение, оборудвано
за отглеждане на канабис. От
жилището са били иззети 42
пликчета с марихуана и 112 сухи
стръка канабис с общо тегло
1087,41 грама.

Левицата внесе поправки
в три закона, категорична е,
че може да се намери работа
поне на 20 000 млади хора

а спешни реформи и изцяло
нов тип грижа за бременна-
та и раждащата жена се обя-
виха вчера от  Българския

Искра МИЛЕВА

Президентът Росен
Плевнелиев съобщи
вчера, че според ДПС
АЕЦ “Белене” е греш-
ка, а приоритет трябва
да бъде енергийната
ефективност. Инфор-
мацията за позицията
на движението бе
изнесена след среща
между президента и
лидера на ДПС Ахмед
Доган, която бе в
рамките на консулта-

полет за Италия във вторник бе
осъществена екстрадицията на
46-годишния Стефан Кленовски.
На летище София той бе преда-С

Екстрадираха
Стефан
Кленовски
в Италия

ден на компетентните италиански слу-
жители в изпълнение на решение на
Софийския градски съд. Срещу него
имаше издадена европейска заповед
за арест от съда в Трани, Италия.

Кленовски е един от издирваните
в рамките на операция “Шок” за из-
точване на разплащателни сметки.
Той е сред участниците в организира-
на престъпна група, която от юни 2008
г. координира и под-държа криминал-
на дейност в Италия и други държави,
свързана с поставяне на скимиращи
устройства, изготвяне на клонирани
карти и нерегламентирано теглене на
пари, твърди обвинението.

ДУМА припомня, че Стефан Кле-
новски бе задържан на 27 януари в
столичен МОЛ. Съпругата на задържа-
ния Илияна се оплака, че е била бита
и обиждана от полицаите по време на
акцията. Директорът на СДВР Валери
Йорданов отрече това и показа запи-
си от охранителни камери. Впоследст-
вие обаче Цветан Цветанов призна за
“един-два шамара”, за които служител
от МВР е бил наказан.

З

БХК срещу насилието над
родилките в болниците

хелзинкски комитет, Асоциацията
на българските дули и сдружение
“Естествено” в навечерието на
Международния ден на жената.
Бременността и раждането про-
дължават да са непрекъснат ком-
промис с правата на много жени и
благополучието на техните деца,
изтъкнаха организаторите. Сред
проблемите те откроиха грубото от-
ношение и език при раждането и
незачитането на желанията на ро-
дилката. Болниците масово нару-
шавали правото на информирано
съгласие на родилките, като в по-
вечето случаи процедурите били
само изброени, без да се дава ин-
формация кога и защо се налагат,
какви рискове крият и какви са ал-
тернативите. Рутинното разделяне
на родилката и бебето й в болнич-

ната среда не е медицински обос-
новано и нарушава правата на же-
ната, смятат неправителствените ор-
ганизации.  Корупцията в системата
води до това, че жени, които не са
си платили, не получават същото
ниво на грижа като останалите,
твърдят правозащитниците. Освен
това в болниците у нас продължава
неправомерно да се взема такса за
придружител по време на раждане,
алармираха от БХК. Йоана Станче-
ва, председател на Асоциацията на
българските дули, заяви, че акушер-
ката трябва да има право на воде-
ща роля в следенето на бремен-
ността и при воденето на нормално
раждане.  Страните с най-добри по-
казатели по майчина и неонатална
грижа и с най-нисък процент
смъртност практикували т. нар. аку-
шерски модел на грижа, при който
именно акушерката е главното об-
грижващо лице при нормални бре-
менност и раждане.

ПЛЕВНЕЛИЕВ СЪОБЩИ, ЧЕ ДПС
СМЯТАЛИ АЕЦ „БЕЛЕНЕ” ЗА ГРЕШКА

циите на държавния
глава с политическите
партии. От партията са
посочили три основни
мерки за растеж и
заетост - инвестиции,
доходи и работа. ДПС
смята, че фискалният
резерв не трябва да
минава под минимума,
определен в закона
за бюджета, а
Сребърният фонд не
трябва да се управля-

ва с каквато и да е
доза поемане на риск,
посочи още прези-
дентът. Според
държавния глава ДПС
подкрепяло и усилия-
та на президентската
институция за прагма-
тичност и повече
динамика. От 2005 г.
не съм идвал в прези-
дентството. Ако това
ви говори знаково,
може да го приемете,

стига да декодираме
смисъла, който е
вложен в знака, заяви
самият Ахмед Доган
след срещата. Той
коментира още, че
хонорарът не е бонус.
Затова от ДПС не
били против бонусите
изобщо, а въпросът
бил да има правила
и те да не служат за
партийна политика,
а за държавна.

В

Всеки трети младеж в
страната е без работа.
Повече от месец чака-
ме социалният ми-

ГЕРБ смятат, че в
по-голямата си част
безработните мла-
дежи у нас са от

нистър Тотю Младенов да се
появи в парламента и да от-
говори какви мерки ще пред-
приеме правителството за
младежката безработица,
заяви вчера социалистът
Драгомир Стойнев. Той пред-
положи, че Младенов не
идва в Народното събрание,
тъй като правителството не
може да предложи нищо по
проблема.

Стойнев изнесе още по-
тресаващи цифри, според
които за 2010 г. 10 000 мла-
ди хора са сменили адрес-
ната си регистрация, т.е. са
напуснали страната. За срав-
нение, през 2008 г. те са
едва 1000.

Младите хора между 15 и
24 години са близо 26% от
населението на страната и
са ценен ресурс за развити-
ето на държавата и иконо-
миката, каза  Стойнев. В
последните години младеж-
ката безработица се е уве-
личила с 10 пункта и по този
начин България излиза на
първо място по ръст. Няма
друга такава държава в Ев-
ропа - страната е на първо
място по млади хора, които
нито работят, нито учат, каза
депутатът от КБ. Друг стряс-
кащ факт е, че през учебна-

та 2011 г. едва 80% са
завършили средно образо-
вание. Затова БСП апелира
за спешни мерки на прави-
телството за справяне с мла-
дежката безработица.

В момента могат да бъдат
разкрити поне 20 000 работ-
ни места за млади хора, под-
черта Емилия Масларова. Тя
съобщи, че Коалиция за
България е внесла поправки
в три закона, с които да се
вземат мерки срещу мла-
дежката безработица. В За-
кона за насърчаване на за-
етостта се предлага всеки

работодател, който наеме
младеж до 29-годишна
възраст, да бъде освободен
6 месеца от плащане на оси-
гурителни вноски, като ще
бъде задължен да го наеме
за още 6 месеца.

Коалиция за България
предлага с промени в Кодек-
са за социално осигуряване
времето за получаване на
висше образование да се
зачита за трудов стаж, без
да се откупува. Третата про-
мяна, която искат от левица-
та, е в Закона за корпора-
тивното подоходно облага-
не. Идеята е работодателят
да има право да намали сче-
товодния си финансов резул-
тат, когато е предоставил
стипендия на ученик или
студент между 12 и 24 месе-
ца в последните 2 години

преди завършването, както
и професията им да има при-
ложение в съответното пред-
приятие. В случай, че
данъчно задълженото лице
не предостави възможност
за работа за периода, през
който са намалени данъци-
те, той трябва да върне на-
малението, приспаднато от
неговото данъчно задълже-
ние. От данъчна тежест се
освобождава размерът на
стипендията.

Веднага след изявление-
то на БСП от ГЕРБ се опита-
ха да отговорят, но се опле-
тоха в реплики, че БСП си
играе със страховете на хо-
рата и че отваряла кутията с
предизборни илюзии за мла-
дите. В същото време от уп-
равляващата партия не успя-
ха да дадат конкретни данни
какво предприемат срещу
младежката безработица.

“маргиналните” групи.
Това стана ясно от
изявление на депутати
от партията в отговор
на критиките от БСП за
ръст на безработицата
у нас. Данните и начи-
нът на изнасяне от
Стойнев обаче бяха
определени от депутата
от ГЕРБ Ирена Соколова
като “спекулиране с
цифрите”. От регистрира-
ните млади хора без
работа само десет на
сто са с висше образо-
вание или докторантури.
„Останалите хора са
маргиналните групи”,
повтори тя и допълни, че
програмите за насърча-
ване на заетостта са
насочени натам.
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От БСП обявиха, че през 2010 година
10 хиляди младежи са напуснали България
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Огромно разнообразие от цветя, но на по-високи цени от нормалното,
се предлага от вчера по случай днешния женски празник 8 март

орданка Фандъкова се отказа от идеята да бъдат премах-
нати абонаментните карти за 1 линия в градския транс-
порт. Вчера тя заяви, че ще настоява картата за една линия
да остане. Не може хората, които са добросъвестни и искатЙ

Няма да махат картите
за една линия в София

да си плащат пътуването, да ги караме да плащат за всички

градите на няколко общински
детски градини все още се из-
ползват от частни образовател-
ни институции и заради бездей-
ствието и нежеланието на Сто-

Сгради на общински забавачки
още са обсебени от наематели
Частни детски градини с удължени договори
въпреки липсата на места в държавните

С
Деси ВЕЛЕВА

личната община да ги освободи стотици
деца остават без места в забавачките. За
това алармира общинският съветник от
БСП Борис Цветков. Той е внесъл питане
до столичния кмет Йорданка Фандъкова
за актуалното състояние с приема и недо-
стига на места в обединените детски заве-
дения и самостоятелни ясли.

От отговора на Фандъкова става ясно,
че все още сградите на три общински
детски градини не са освободени от ча-

стни детски заведения и училища. ЧДГ
“Пламъче” ползва помещения на 93 ОДЗ
в район “Красно село”, а частните гради-
на и училище “ЕСПА” са настанени в бив-
шето 52 ОДЗ в район “Младост”. Кметът
признава и за наемането на част от сгра-
дата на 48 ОДЗ в район “Сердика” от ЧДГ
и ЧУ “Веда”. Случаят с “Веда” е драстичен
пример за нарушение на декларирания
мораториум за отдаването под наем на
общински сгради на частни образовател-
ни структури, коментира Борис Цветков.
Той е получил сигнал за неизвестно как
удължен договор за наем на “Веда”. Тя е
трябвало да напусне сградата още през
2009 г., но вместо това договорът й е
продължен до 2015 г. След запитване до
зам.-кметове става ясно, че общинското

детско заведение ще бъде освободено,
след като частната “Веда” се премести в
новата си, строяща се в момента сграда.
Освободените части ще бъдат реконстру-
ирани и обновени за разкриване на нови
групи, заявява в отговор на сигнала зам.-
кметът Ирина Савина.

Според общинския съветник от БСП
удължен е договорът и за още една дет-
ска градина в жк “Люлин” 6. Освен това
в ОДЗ в ж.к. “Младост” 1 са настанени
общинско предприятие и общински
служби, въпреки че преди време оттам е
изгонена районна служба на НАП имен-
но за да се направи детска градина. В

сграда на забавачка е разположена
районната администрация на район “Из-
грев”.

Цветков опровергава и други данни от
отговора на Фандъкова, според която едва
за 2600 деца, родени през 2009 г., няма
да има място в детските градини. За този
набор всъщност кандидатстват 8285 деца,
а са обявени места 3894. Следователно
недостигът е за 4391 бройки.

Въпреки декларациите на кметицата,
че в районите “Банкя”, “Кремиковци”, “Пан-
чарево” и “Нови Искър” няма недостиг на
места, системата за прием на малчугани
сочи, че в тях също има неприети деца.

р е д у п р е д и т е л е н
протест срещу но-
вите цени на тока и
водата и терора на

П

Протест срещу новите
цени на тока и водата

БЕЗ КАФЕНЕТА
ОКОЛО НДК

афенетата в градинка-
та пред НДК ще бъдат
съборени. Около Дво-
реца на културата

монополистите ще има от
12 ч. днес пред Държав-
ната комисия за енергий-
но и водно регулиране на
столичния булевард “Дон-
дуков”. ВМРО и граждан-

ски организации органи-
зират недоволството под
наслов “Мъжки срещу мо-
нополите”. Това е начало-
то на поредица демонст-
рации в различни градо-
ве на страната, които тряб-
ва да завършат с митинг в
София.

Миналата седмица

електроразпределителни-
те дружества поискаха по-
вишаване на потребител-
ската цена от 1 юли. ВМРО
започна и поредица от об-
жалвания пред Върховния
административен съд на
решенията за ДКЕВР за
увеличаване на цената на
водата в няколко града.

К
вероятно ще има само три
обществени заведения и
две обществени тоалетни,
съобщи общинският съвет-
ник от СДС Радослав Абра-
шев. Според него заведе-
нията ще бъдат преместени
и няма да има павилиони.
Една от будките, намираща
се на кръстовището на
бул. “Витоша” и “Патриарх
Евтимий”, вече е премахна-
та. Предстои обществено
обсъждане за бъдещето
на паметника пред НДК.

Освен спешни повиквания телефон 112 да
приема и SMS-и от хора в нужда. Това предвиж-
дат промените в Закона за националната сис-
тема за спешни повиквания, внесени от депута-
та от КБ Захари Георгиев. Възможността за из-
ползване на тази услуга само чрез гласови
съобщения поставя в неравностойно положе-
ние някои категории хора с увреждания - глухи,
неми, глухонеми, се посочва в мотивите на за-
конопроекта. В някои случаи, когато е застра-
шен животът на човек, е неблагоразумно да се
водят телефонни разговори, изтъкна Георгиев.
Депутатът смята, че ако на тел. 112 се обработ-
ват и текстови съобщения, тези неудобства ще
бъдат отстранени.

Предлагат на тел.
112 да се подават
сигнали и чрез SMS

линии, категорич-
на бе Йорданка
Фандъкова. По-
късно следобед
общинските съвет-
ници решиха да
послушат кмета и
да оставят карта-
та за пътуване за
една линия. Из-
веднъж се оказа,
че според Центъ-
ра за градска мо-
билност цели 21%
от пътуващите ку-
пуват този вид
превозен документ. Цената на картата за една линия ще бъде 23
лв. при условие, че е в персонализиран вид и 28 лева - в непер-
сонализиран. Комисиите по транспорт и по местно самоуправле-
ние решиха още обособяването на “синя” и “зелена” зона и
новите цени да влязат в сила от 1 май, а приетите предложения
за цени и организация на буферните паркинги - от 1 септември.
Отхвърлено беше предложението за влизането на района около
ИСУЛ в “синя зона”, както и на района около Медицинска ака-
демия и “Пирогов”, който остава в “зелена зона”. При поставяне-
то на скоба за неправилно паркиране в зоните за краткотрайно
паркиране ще се събира глоба от 30 лева.
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Реклама

¬ —Œ‘»fl Õ¿ 10 Ã¿–“ (¬’Œƒ —¬Œ¡Œƒ≈Õ):
1. ‚ ¡“œœ Ì‡ ÛÎ. ì»ÒÍ˙î π 9( ·ÎËÁÓ ‰Ó ÷ÂÌÚ. ’‡ÎË )ÓÚ 10.00 ‰Ó 11.00 ˜.
2. ‚ ˜ËÚ‡ÎË˘Â ìÕ.’‡ÈÚÓ‚î (ÒÚ‡ÓÚÓ ÍËÌÓ ì»ÁÚÓÍî) ÓÚ 12.00 ‰Ó 13.00 ˜.
¬ Œ¡À¿—“Õ»“≈ √–¿ƒŒ¬≈ Õ¿ ¡⁄À√¿–»fl (¬’Œƒ —¬Œ¡Œƒ≈Õ):
15 Ï‡Ú (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í)
„. œÎÂ‚ÂÌ - ‚ ıÓÚÂÎ ì—ËÚËî ÓÚ 09.00-10.00˜., ÛÎ. ì—.«‡ËÏÓ‚î 2¿
„. √‡·Ó‚Ó - ‚ ıÓÚÂÎ ì¡‡ÎÍ‡Ì √‡·Ó‚Óî ÓÚ 12.00-13.00 ˜., ÛÎ. ì≈.Ã‡ÌÓÎÓ‚î 14
„. ¬ÂÎËÍÓ “˙ÌÓ‚Ó - ‚ ıÓÚÂÎ ì ÓÌÍÓ‰î ÓÚ 14.00-15.00 ˜.,
ÛÎ. ì÷. ÷ÂÍÓ‚ÒÍËî 14
„. –ÛÒÂ - ‚ ì ÓÒÏÓÔÓÎËÚÂÌî ÓÚ 17.00-18.00 ˜.,ÛÎ. ìƒ.ÕÂÏËÓ‚î 1
16 Ï‡Ú (ÔÂÚ˙Í)
„. –‡Á„‡‰ - ‚ ıÓÚÂÎ ì÷ÂÌÚ‡Îî ÓÚ 09.00-10.00 ˜., ·ÛÎ. ì¡ÂÎË ÀÓÏî
„. “˙„Ó‚Ë˘Â - ‚ ıÓÚÂÎ ì“Â‡ ≈‚ÓÔ‡î ÓÚ  11.00-12.00 ˜.,ÛÎ. ì—Ú. ‡‡‰Ê‡î 13
„. ÿÛÏÂÌ - ‚ ıÓÚÂÎ ìœÓÎÂÚî ÓÚ 13.00- 14.00 ˜., ÛÎ. ìÃ.ƒËÌÓ‚î 11
„. ƒÓ·Ë˜ - ‚ ıÓÚÂÎ ìƒÓ·Û‰Ê‡î ÓÚ 16.00-17.00 ˜., ÛÎ. ìÕÂÁ‡‚ËÒËÏÓÒÚî
17 Ï‡Ú (Ò˙·ÓÚ‡)
„. ¬‡Ì‡ - ‚ ıÓÚÂÎ ì◊ÂÌÓ ÏÓÂî ÓÚ 09.00-10.00 ˜., ·ÛÎ. ì—ÎË‚ÌËˆ‡î 33
„. ¡Û„‡Ò - ‚ ıÓÚÂÎ ìÀÛÍÒÓî ÓÚ 13.00-14.00 ˜., ÛÎ. ì¡ÛÎ‡Ëî 27
„. flÏ·ÓÎ - ‚ ıÓÚÂÎ ì ‡·ËÎÂî ÓÚ 17.00-18.00 ˜., ÷ÂÌÚ˙
18 Ï‡Ú (ÌÂ‰ÂÎˇ)
„. —ÎË‚ÂÌ - ‚ ıÓÚÂÎ ìœ‡Í ÷ÂÌÚ‡Îî ÓÚ 09.00-10.00 ˜.,
·ÛÎ. ì÷‡ ŒÒ‚Ó·Ó‰ËÚÂÎî 6
„. —Ú‡‡ «‡„Ó‡ - ‚ ıÓÚÂÎ ì¬ÂÂˇî ÓÚ 11.30-12.30 ˜., ÛÎ. ì—ËÏÂÓÌ ¬ÂÎËÍËî 100
„. ’‡ÒÍÓ‚Ó - ‚ ıÓÚÂÎ ì“‡ÍËˇî ÓÚ 14.00-15.00 ˜., ·ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî
„.  ˙‰Ê‡ÎË - ‚ ıÓÚÂÎ ì”ÒÚ‡î ÓÚ 16.00-17.00 ˜.,ÛÎ. ì√ÂÌÂ‡Î ƒÂÎÂ‚î 1
20 Ï‡Ú (‚ÚÓÌËÍ)
„. ÃÂÁ‰‡ - ‚ ƒÓÏ Ì‡ ÊÂÎÂÁÌË˜‡ˇ ÓÚ 09.00-10.00 ˜., ÛÎ. ìœÓÒ‚ÂÚ‡î 2
„. ¬‡ˆ‡ - ‚ ƒÓÏ Ì‡ Ì‡ÛÍ‡Ú‡ Ë ÚÂıÌËÍ‡Ú‡ ÓÚ 10.30-11.30 ˜., ÛÎ. ìÀÛÍ‡¯Ó‚î 14
„. ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ‚ ıÓÚÂÎ ìΔËÚÓÏËî oÚ 13.00-14.00 ˜., ÔÎ. ìΔÂ‡‚ÌËˆ‡î
„. ¬Ë‰ËÌ - ‚ ıÓÚÂÎ ì‘‡ÌÚËî ÓÚ 16.00-17.00 ˜., ÛÎ. ìƒÛÌ‡‚ÒÍ‡î 28
21 Ï‡Ú (Òˇ‰‡)
„. œÂÌËÍ - ‚ Ò„‡‰‡Ú‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡Ú‡ ÓÚ 09.00-10.00 ˜., ÔÎ. ì—‚. ».–ËÎÒÍËî 1
„.  ˛ÒÚÂÌ‰ËÎ - ‚ ˜ËÚ. ì¡‡ÚÒÚ‚Óî ÓÚ 11.30-12.30 ˜., ÛÎ. ìŒÚ.œ‡ËÒËÈî 11
„. ƒÛÔÌËˆ‡ - ‚ ıÓÚÂÎ ì–ËÎ‡î ÓÚ 13.30-14.30 ˜., ÔÎ. ì—‚Ó·Ó‰‡î
„. ¡Î‡„ÓÂ‚„‡‰ - ‚ ¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍËˇ ”ÌË‚ÂÒËÚÂÚ ÓÚ 15.30-16.30 ˜.,
ÔÎ. ì»ÁÏËÎËÂ‚î 1
22 Ï‡Ú (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í)
„. œ‡Á‡‰ÊËÍ - ‚ ıÓÚÂÎ ìœËÏ‡‚Â‡2î ÓÚ 09.00-10.00 ˜., ÛÎ. ìœ.fl‚ÓÓ‚î  8
„. —Ú‡Ï·ÓÎËÈÒÍË - ‚ ˜ËÚ‡ÎË˘Â ìÕ.¬‡Ôˆ‡Ó‚î ÓÚ 10.30-11.30 ˜.,
ÛÎ. ì«‡‚Ó‰ÒÍ‡î 15
„. œÎÓ‚‰Ë‚ - ‚ ìCapital City Centreî ÓÚ 12.30-13.30 ˜.,
ÛÎ. ì≈ÍÁ‡ı …ÓÒËÙî 18
„. ¿ÒÂÌÓ‚„‡‰ - ‚ ıÓÚÂÎ ì—‡ÌËî ÓÚ 14.00-15.00 ˜., ·ÛÎ. ì¡˙Î„‡Ëˇî 77

ΔÂÎ‡Â˘ËÚÂ ÏÓ„‡Ú ‰‡ Á‡ÍÛÔˇÚ ìœÓÏÂ‰î —¿ÃŒ ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ÔÂÁÂÌÚ‡ˆËˇÚ‡ -
œ–ŒÃŒ÷»fl ÔÓ ˆÂÌË Ì‡ ≈ƒ–Œ 28 Î‚./·. (Á‡ ÔÂÌÒËÓÌÂË Ì‡Ï‡ÎÂÌËÂ 2 Î‚.), ‡
Ò˙˘Ó Ë ‚ ÒÎÂ‰ÌËÚÂ ‡ÔÚÂÍË ‚ —ÓÙËˇ ÔÓ ˆÂÌË Ì‡ ƒ–≈¡ÕŒ (·ÂÁ Ì‡Ï‡ÎÂÌËÂ Á‡
ÔÂÌÒËÓÌÂË):

  ¡ËÎÍÓ‚‡Ú‡ ‡ÔÚÂÍ‡ Ì‡ ÛÎ. ìœÓÔ ¡Ó„ÓÏËÎî 38 /‰Ó ìÀ˙‚Ó‚ ÏÓÒÚî/
  ¿ÔÚÂÍ‡ ì¬‡ÒÂÏËî, Ê.Í. ìÃÎ‡‰ÓÒÚî 1, ·Î. 37 /‰Ó 43 ·ÎÓÍ/
  ¿ÔÚÂÍË ì ÓÂÍÚî ‚ Ê.Í. ì—Î‡ÚËÌ‡î, ÛÎ. ì“ÂÏÂÌÛ„‡î 1¿, ÛÎ. ìŒ·ÓË˘Âî 131,

   ·ÛÎ. ìÃ‡‰Ë‰î 40, Ê.Í. ìƒÛÊ·‡î 1, ·Î. 15
  Ã‡„‡ÁËÌ 2 ì¡ÓÊË ƒ‡î ‚ Ê.Í. ì¡ÓÍ‡î, ·Î. 48
  ¿ÔÚÂÍ‡ ì¿‚Ë ‘‡Ï‡î Ì‡ ·ÛÎ. ì .¬ÂÎË˜ÍÓ‚î 61 (‰Ó ÏÂÚÓÚÓ)
  ¿ÔÚÂÍ‡ Ì‡ ÛÎ. ìœÓÙ. ¿Ú‡Ì‡ÒÓ‚î 18, Ê.Í. ì¡ÂÎË ·ÂÁËî
  ¿ÔÚÂÍ‡ Ì‡ ÛÎ. ì—Â‚‡ÒÚÓÍ‡Ú  ‡ÎÓˇÌî 65, Í‚. ¡ÓˇÌ‡
  ¬ÒË˜ÍË ‡ÔÚÂÍË ì–ÂÏÂ‰ËÛÏî
  ¿ÔÚÂÍ‡ ìƒ‡ÌËÙ‡Ï‡î, Ê.Í. ì¡˙ÍÒÚÓÌî, ÛÎ. ì√ÂÌ.—Û‚ÓÓ‚î 42
  ¿ÔÚÂÍ‡ ì“‡Ìˇ-2î, Ê.Í. ìÕ‡‰ÂÊ‰‡î, ·ÛÎ. ìÀÓÏÒÍÓ ¯ÓÒÂî 28
  ¿ÔÚÂÍ‡ ì“‡Ìˇ-1î, Ê.Í. ìÀÓÁÂÌÂˆî, ÛÎ. ì«Î‡ÚÓ‚˙ıî 5
  ¿ÔÚÂÍ‡ ì“‡ÌÙ‡Ïî, Ê.Í. ìƒË‡Ì‡·‡‰î, ÛÎ. ìÕ.√‡·Ó‚ÒÍËî 16
  ¿ÔÚÂÍ‡ ìœÓÎË‰ÊËî, Ê.Í. ì—Î‡‚Ëˇî, ·Î. 36
  ¿ÔÚÂ˜ÂÌ ÒÍÎ‡‰ Ì‡ Â‰Ó ì¬ÂÎÂ‚Ëî ŒŒƒ, 02/9500060

„. œÎÓ‚‰Ë‚  ‡ÔÚÂÍ‡  Ì‡ ÛÎ.î»·˙î 19 /‰Ó ìÕÓ‚ÓÚÂÎ œÎÓ‚‰Ë‚î/
                ‡ÔÚÂÍ‡ ì’ÂÓÌî, ÛÎ. ì¬Ó‰ÓÎÂÈî 17
„. —Ú‡‡ «‡„Ó‡  ‡ÔÚÂÍ‡ Ì‡ ÛÎ.î’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î 74
„. ¡Û„‡Ò   ‡ÔÚÂÍ‡ Ì‡ ÛÎ. ì¡Ó„ÓË‰Ëî 30

  ‡ÔÚÂÍ‡ ì¿Í‚‡-–î, ÛÎ. ì ËËÎ Ë ÃÂÚÓ‰ËÈî 62
  ‡ÔÚÂÍ‡ ìœ‡Ì‡ˆÂˇî, ÛÎ. ìŒ·ÓË˘Âî 109
  ‡ÔÚÂÍ‡ ì≈ÎËÍÒËî, Ê.Í. ì»Á„Â‚î, ·Î. 132
  ‡ÔÚÂÍ‡ ìœÛÎÒî, Ê.Í. ì»Á„Â‚î, ·Î.168
  Ï‡„‡ÁËÌ ì¡ËÎÍ‡Ëˇî, ·ÛÎ. ì—Ú.—Ú‡Ï·ÓÎÓ‚î 86

„. ¬‡Ì‡  ‡ÔÚÂÍ‡ ì—‡ÌËÚ‡ 98î, ·ÛÎ. ì¬Î.¬‡ÌÂÌ˜ËÍî 12
 ‡ÔÚÂÍ‡ Ì‡ ÛÎ. ì÷‡ —ËÏÂÓÌ Iî 36
 ‰Ó„ÂËˇ ì«‰‡‚Âˆî ÛÎ. ì¡ÂÎËÚÂ ÎËÎËËî 20

„. ÿÛÏÂÌ  ‡ÔÚÂÍ‡ Ì‡ ÔÎ. ìŒÒ‚Ó·ÓÊ‰ÂÌËÂî 9
„. ¬ÂÎËÍÓ “˙ÌÓ‚Ó  ‡ÔÚÂÍ‡ Ì‡ ÛÎ. ì¬.ÀÂ‚ÒÍËî 6

 ‡ÔÚÂÍ‡ ì¿‚ËˆÂÌ‡î, ÛÎ. ìÀ. ‡‡‚ÂÎÓ‚î 87
„. ÀÓ‚Â˜  ‡ÔÚÂÍ‡ Ì‡ ÛÎ. ì¿Î.—Ú‡Ï·ÓÎËÈÒÍËî 6
„. –ÛÒÂ  Ï‡„‡ÁËÌ ì«‰‡‚Â-Iî, ÛÎ. ì¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ó‚ÒÍ‡î 120

 Ï‡„‡ÁËÌ ì«‰‡‚Â-IIî, ÛÎ. ìÃ‡Ëˇ ÀÛËÁ‡î 31
 Ï‡„‡ÁËÌ ì«‰‡‚Â-IIIî, Ê.Í. ì«‰‡‚Âˆ-ËÁÚÓÍî/

   Ú˙„Ó‚ÒÍË Í-Ò ‰Ó ·Î. ì≈ÌÂ„ÂÚËÍ 2î
„. ¡Î‡„ÓÂ‚„‡‰  ‡ÔÚÂÍ‡ ìœ‡Ì‡ˆÂˇî, ÛÎ. ì«.—ÚÓˇÌÓ‚î 9
„. ≈ÚÓÔÓÎÂ  ‡ÔÚÂÍ‡ ì»ËÒî, ÛÎ. ìÃ‡Î˙Í Ô‡Á‡î 1
„. ƒÓ·Ë˜  ‡ÔÚÂÍ‡ ì’‡ÌÂÏ‡Ìî, ÛÎ. ì3-ÚË Ï‡Úî 4¿
           ‡ÔÚÂÍ‡ ì√‡ÎÂÌËÍ‡î, ·ÛÎ. ìƒÓ·Û‰Ê‡î, ·Î. ìƒÓ·Û‰Ê‡î
„. ÃÓÌÚ‡Ì‡  ‡ÔÚÂÍ‡ ì»Í‡î, ·ÛÎ. ì¿.—Ú‡Ï·ÓÎËÈÒÍËî 23
„. √ÓÌ‡ ŒˇıÓ‚Ëˆ‡  ÛÎ. ì¡ÛÌ‡ ’ËÒ‡î 8 (29 Î‚.), ÚÂÎ. 0887806866
„. ¡‡ÌÒÍÓ  ‡ÔÚÂÍ‡ ì ÓÙ‡Ï‡î, ÛÎ. ìÀÛË œ‡ÒÚ¸Óî 4
„. —ËÎËÒÚ‡  ‡ÔÚÂÍ‡ ì≈‚ËÍ‡î, ÛÎ. ì—ËÏÂÓÌ ¬ÂÎËÍËî 21¡
„. √‡·Ó‚Ó  ‡ÔÚÂÍ‡ ìœ‡Ì‡ˆÂˇî, ÛÎ. ì….—ÓÍÓÎÒÍËî 21-23
„.  ‡ÌÓ·‡Ú  ‡ÔÚÂÍ‡ ìÃ‡Â¯ÍËî, ÛÎ. ì—. ÓÙ‡‰ÊËÂ‚î 2
„. —‡Ì‰‡ÌÒÍË  Ï‡„‡ÁËÌ ìœËÓ‰ÓÎÂ˜ËÚÂÎî, ÛÎ. ì’‡Ì ¿ÒÔ‡Ûıî 11
„. ¡ÓÚÂ‚„‡‰  ‡ÔÚÂÍ‡ ìÃ‡„Óî, ÛÎ. ì—Â‚‡ÒÚ Œ„ÌˇÌî 1
„. ƒÛÔÌËˆ‡  ‡ÔÚÂÍ‡ ì¬Ë‚‡î, ÛÎ. ì÷‡ —‡ÏÛËÎî 8
„. œ‡Á‡‰ÊËÍ  ‡ÔÚÂÍ‡ ìÃÂ‰Ëˇî, ÛÎ. ìœÎÓ‚‰Ë‚ÒÍ‡î 25¿
„.  ˛ÒÚÂÌ‰ËÎ  Ï‡„‡ÁËÌ ì—ÂÎÂÌ‡î, ÛÎ. ìÀ. ‡‡‚ÂÎÓ‚î 8
„. œÂÌËÍ  ‡ÔÚÂÍ‡ Ì‡ ÛÎ. ì√.¡ÂÌÍÓ‚ÒÍËî, ·Î.1
„. —‡ÏÓÍÓ‚  ‡ÔÚÂÍ‡ ì¿‚ËˆÂÌ‡î, ¿‚ÚÓ„‡‡Ú‡
„. ¿‰ËÌÓ  ‡ÔÚÂÍ‡ ì¿‰ËÙ‡Ï‡î, ÛÎ. ì–ÂÔÛ·ÎËÍ‡ÌÒÍ‡î 6¿

Това е стопроцентов
натурален продукт. Уни-
калността на балсама се
състои в това, че всеки
от съставните компонен-
ти е многофукционален
сам по себе си. В съста-
ва му влизат: пчелен
мед, прополис, кедрово
масло, облепихово мас-
ло, масло от тиквено
семе, пчелен восък.

Има се предвид уни-
версалността на  тяхни-
те свойства. А събрани в
един балсам, преминали
през сложна обработка по па-
тентована технология, те имат
засилен ефект и представляват
могъща сила, даваща потреса-
ващи резултати и възстановя-
ваща нашия организм.

Изпробвайте върху себе си
чудесната сила на балсама,
роден от самата природа.

Заедно с “Промед” почувст-
вайте животворното дихание на
Урал!

Балсамът е с консистенция

ŒÚ „Ó‰ËÌË ÒÚ‡‰‡Ï ÓÚ ÔÓ‰‡„‡ - ÔÓ‰Û‚‡ÌÂ, ‚˙ÁÔ‡-
ÎÂÌËÂ Ë  ÒËÎÌË ·ÓÎÍË ‚ ÒÚ‡‚ËÚÂ. —˙‰˙Ê‡ÌËÂÚÓ Ì‡

ÔËÍÓ˜Ì‡Ú‡ ÏË ÍËÒÂÎËÌ‡ ÒÚË„‡¯Â ‰Ó 14 -15 Â‰ËÌËˆË,
Í‡ÚÓ ÒÎÂ‰ÒÚ‚ËÂ - Í‡Ï˙ÌË ‚ ·˙·ÂˆËÚÂ Ë ËÒıÂÏË˜Ì‡
·ÓÎÂÒÚ Ì‡ Ò˙ˆÂÚÓ. »ÁÔÓÁ‚‡ı ÔÓÎÓ‚ËÌ „Ó‰ËÌ‡
ìœoÏÂ‰î Ë ÒÎÂ‰ ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌÂÚÓ ÛÒÚ‡ÌÓ‚Ëı, ˜Â „‡ÌËˆËÚÂ
Ì‡ ÔËÍÓ˜Ì‡Ú‡ ÍËÒÂÎËÌ‡ Ò‡ Ì‡Ï‡ÎÂÎË ‰Ó 7-8 Â‰ËÌËˆË,
ÒÎÂ‰ ÌÂ ÏÌÓ„Ó ÒËÎÌ‡ ÍËÁ‡ ËÁÍ‡‡ı Ë ÔˇÒ˙Í‡ ÓÚ ·˙·Â-
ˆËÚÂ. œÓ·ÎÂÏËÚÂ Ò˙Ò Ò˙ˆÂÚÓ ÔÓÌ‡Ï‡Îˇı‡, ÔÓ-ÎÂÍÓ
Á‡ÔÓ˜Ì‡ı ‰‡ ‰Ë¯‡Ï. ¡Î‡„Ó‰‡ˇ ¬Ë ÃÕŒ√Œ Á‡ ÚÓÁË Û‰Ë-
‚ËÚÂÎÂÌ ÔÓ‰ÛÍÚ!

√. ¬˙ÎÂ‚, 65 „. „. ¡Û„‡Ò

Œ˘Â ÓÚ ÏÎ‡‰Ë „Ó‰ËÌË ËÏ‡Ï ‰Ó·ÓÍ‡˜ÂÒÚ‚ÂÌË
Ó·‡ÁÛ‚‡ÌËˇ ÔÓ ÍÓÊ‡Ú‡ Ì‡ ÎËˆÂÚÓ Ë ˙ˆÂÚÂ. ¿

Ò Ì‡ÔÂ‰‚‡ÌÂ Ì‡  ‚˙Á‡ÒÚÚ‡ Á‡ÔÓ˜Ì‡ı‡ ‰‡ ÒÂ ÔÓˇ‚ˇ‚‡Ú
Ë Ú˙ÏÌË ÔÂÚÌ‡ ÔÓ ÍÓÊ‡Ú‡ Ì‡ ˙ˆÂÚÂ.  ‡Í‚Ó ÎË ÌÂ Ò˙Ï
Ô‡‚ËÎ‡: Ë ÍÂÏÓ‚Â, Ë ÓÔÂ‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂÏ‡ı‚‡ÌÂ - ÌË˘Ó
ÌÂ ÔÓÏ‡„‡. ŒÚ ÌˇÍÓÎÍÓ ÏÂÒÂˆ‡ ËÁÔÓÎÁ‚‡Ï ìœÓÏÂ‰î Ë
‚˙ÚÂ¯ÌÓ, Ë ‚˙Ì¯ÌÓ, Ë ÂÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ Ò‡ ÔÓ‡ÁËÚÂÎÌË.
ÕˇÏ‡Ï ÌÓ‚Ë Ó·‡ÁÛ‚‡ÌËˇ, ÒÚ‡ËÚÂ Ì‡Ï‡Îˇı‡ ÁÌ‡˜ËÚÂÎ-
ÌÓ, ‡ ÔÂÚÌ‡Ú‡ Á‡ÔÓ˜‚‡Ú ‰‡ ËÁ·ÂÎˇ‚‡Ú!!!!

¿. «Î‡Ú‡Ó‚‡, 50 „.,  ‡ÌÓ·‡Ú

»Ï‡ı ÏÌÓ„Ó Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌË ÔÓ·ÎÂÏË, Ë ÒÂ„‡ Ò˙Ï
Ò ‡ÓÚÌ‡ ÍÎ‡ÔÌ‡ ÔÓÚÂÁ‡, Ò 2 ËÁÍÛÒÚ‚ÂÌË ÎÂ˘Ë Ì‡
Ó˜ËÚÂ, „ËÌÂÍÓÎÓ„Ë˜Ì‡ ÓÔÂ‡ˆËˇ Ë ÚËÒ‡ÌÚËÏÂÚ-

Ó‚‡ ÍËÒÚ‡ ‚ ‰‡Î‡Í‡. “Û‰ÌÓ Â ‰‡ ÒÂ ÊË‚ÂÂ Ò Ú‡ÍË‚‡
Á‡·ÓÎˇ‚‡ÌËˇ, ÌÓ ·Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ Ì‡ ÏÌÓ„Ó ‚ÌËÏ‡ÚÂÎÌÓ
ÔÓ‰·‡ÌË ı‡ÌËÚÂÎÌË ‰Ó·‡‚ÍË, ‚ ÚÓ‚‡ ˜ËÒÎÓ Ë ìœÓ-
ÏÂ‰î, ÛÒÔˇ‚‡Ï ‰‡ ÛÒÚÓˇ Ë ‰‡ ‚Ó‰ˇ ÌÓÏ‡ÎÂÌ ÊË‚ÓÚ. ŒÚ
ÏËÌ‡Î‡Ú‡ „Ó‰ËÌ‡ ËÁÔÓÎÁ‚‡Ï ·‡ÎÒ‡Ï‡ Ë ÒÂ„‡ Ò˙Ï Ì‡ 5-
Ú‡ ÓÔ‡ÍÓ‚Í‡. «‡·ÂÎˇÁ‡ı, ˜Â Ò˙ÌˇÚ ÏË ÒÂ ÔÓ‰Ó·Ë, ÌÂ‚-
Ì‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡ ÒÚ‡Ì‡ ÔÓ-ÒÚ‡·ËÎÌ‡, ‚Â˜Â ÌÂ ÔÎ‡˜‡ ÔË Ì‡È-
ÂÎÂÏÂÌÚ‡ÌËˇ ‚˙ÔÓÒ ÓÚ ÔÓÁÌ‡ÚËÚÂ - ì ‡Í ÒË?î
»Ï‡ı ÔÓÒÚÓˇÌÌÓ ÔÎ‡‚‡˘‡ ˜ÂÌ‡ ÚÓ˜Í‡ ‚  Îˇ‚ÓÚÓ ÓÍÓ,
ÍÓˇÚÓ ÒÂ„‡ ÔÓ˜ÚË ËÁ˜ÂÁÌ‡. œË ÏÓˇÚ‡ ÒÍÓÏÌ‡ Á‡ÔÎ‡Ú‡
ÚÛ‰ÌÓ Ì‡ÏË‡Ï Ô‡Ë Á‡ ÚÓÁË ÒÍ˙Ô ÔÓ‰ÛÍÚ, ÌÓ ‚ˇ‚‡Ï,
˜Â ÚÓ‚‡ Â Ì‡È-‰Ó·‡Ú‡ ËÌ‚ÂÒÚËˆËˇ ‚ ÏÓÂÚÓ Á‰‡‚Â!!!!!

“.  Ó‚‡˜Â‚‡, 48 „., „. —Ú‡Ï·ÓÎËÈÒÍË

—ÚÛ‰ÂÌÚÍ‡ Ò˙Ï Ë ÓÚ ÔÓÒÚÓˇÌÌÓÚÓ ÒÂ‰ÂÌÂ ÔÂ‰ ÍÓÏ-
Ô˛Ú˙‡, ˜ÂÚÂÌÂÚÓ Ë ÌÂÛ‰Ó·ÌÓÚÓ ÎÂ„ÎÓ ‚ Ó·˘ÂÊË-

ÚËÂÚÓ ÔÓÎÛ˜Ëı ÌÂ‚ÂÓˇÚÌË ·ÓÎÍË ‚ „˙·Ì‡˜ÌËˇ ÒÚ˙Î·.
—ÎÂ‰ 4-5 ÏÂÒÂ˜ÌË ÔÓÒÚÓˇÌÌË ·ÓÎÍË Â¯Ëı ‰‡ ËÁÔÓÎÁ-
‚‡Ï ÔÂÔÓ˙˜‡ÌËˇ ÏË ÓÚ ÔÓÁÌ‡ÚË ÍÂÏ ì≈ÙÂÍÚÛÏî. »Á-
ÔÓÎÁ‚‡ı „Ó, ÚÓ˜ÌÓ Ò˙·Î˛‰‡‚‡ÈÍË ËÌÒÚÛÍˆËˇÚ‡ ÏÛ: Â‰ËÌ
Ô˙Ú ‚Â˜Â  Ï‡Á‡ı ÏÛÒÍÛÎËÚÂ ÓÍÓÎÓ „˙·Ì‡˜ÌËˇ ÒÚ˙Î·, Ë
2 Ô˙ÚË ‰ÌÂ‚ÌÓ - Í˙ÒÚ‡. —ÎÂ‰ 2 ÒÂ‰ÏËˆË ‚Â˜Â ÌˇÏ‡ı ÚÂÁË
ÒËÎÌË ·ÓÎÍË Ë ÒÂ„‡ ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡Ï ÏÌÓ„Ó ‰Ó·Â!

»ÒÍ‡ ƒÂÎˇÌÓ‚‡, 22 „., „. ¬ÂÎËÍÓ “˙ÌÓ‚Ó

¬Â˜Â 5 „Ó‰ËÌË ÒÚ‡‰‡Ï ÓÚ ÔÒÓË‡ÁËÒ. À‡ÍÚËÚÂ,
ÍÓÎÂÌÂÚÂ Ë Í˙ÒÚ˙Ú ÏË Ò‡ ÔÓÍËÚË Ò ÔÒÓË‡ÚË˜ÌË

ÔÎ‡ÍË, ÔÓÒÚÓˇÌÂÌ Ò˙·ÂÊ Ë Î˛ÒÔÂÌÂ. √ÎÂ‰Í‡Ú‡ Â ÛÊ‡ÒÌ‡.
¬ÒˇÍ‡ ÔÓÎÂÚ Á‡·ÓÎˇ‚‡ÌÂÚÓ ÒÂ ËÁÓÒÚˇ. ŒÚ ÔÓÁÌ‡ÚË
‡Á·‡ı Á‡ ìœÓÏÂ‰î Ë Â¯Ëı ‰‡ „Ó ËÁÔÓÎÁ‚‡Ï. œË-
ÂÏ‡ı „Ó 3 Ô˙ÚË ‚˙ÚÂ¯ÌÓ Ë ÔÓÒÚÓˇÌÌÓ Ï‡Á‡ı ÔÓ‡ÁÂÌË-
ÚÂ ÏÂÒÚ‡. —ÎÂ‰ 1 ÏÂÒÂˆ ÓÚ ÔËÂÏ‡ÌÂÚÓ ËÁ˜ÂÁÌ‡ Î˛ÒÔÂ-
ÌÂÚÓ, ÔÓÒÎÂ Ò˙·ÂÊËÚÂ, Ë ÍÓÊ‡Ú‡ ÔÓÒÚÂÔÂÌÌÓ ÒÂ ËÁ˜ËÒÚË
ÓÚ ÔÎ‡ÍËÚÂ. œÓ‰˙ÎÊ‡‚‡Ï ‰‡ ËÁÔÓÎÁ‚‡Ï ·‡ÎÒ‡Ï‡ ÔÂË-
Ó‰Ë˜ÌÓ ÔÂÁ ÏÂÒÂˆ Ë ÒÂ Ì‡‰ˇ‚‡Ï, ˜Â ÚÓÁË ÍÓ¯Ï‡ ÔÓ‚Â˜Â
ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ ÔÓ‚ÚÓË! ¡Î‡„Ó‰‡ˇ ¬Ë ÏÌÓ„Ó!

“. ¡‡‚Ó‚‡, 39 „., „. ¬‡Ì‡

на кристализи-
ран пчелен мед.
Начин на при-
емането: по 1/2
ч.л. 3 пъти днев-
но (преди храна
или по време на
хранене), при
необходимост
се прилага
външно (намаз-
ване на про-
блемните места) -
1 път дневно.

Минималният
препоръчителен

курс е 2 опаковки,
при хронични про-

блеми - 4 бр.
Представяме Ви и но-

вия билков крем “Ефектум”.
Уникалността на рецептурата
на крем “Ефектум” се състои в
терапевтичното му въздействие
върху вътрешните органи чрез
гръбначния стълб. Ингредиен-
тите на крема действат непо-
средствено на нервните окон-
чания и кръвоносните съдове,
а това способства за подобря-
ване кръвоснабдяването на ор-
ганите, обогатяването им с кис-

лород и хранителни вещества.
Компонентите на крема активи-
зират обменните процеси, мо-
билизират резервните  ни сили,
при което в организма се за-
действат механизмите за са-
мовъзстановяване.

Съставът на крема е особе-
но богат! В него се съдържат
специална кремова основа, ка-
каово масло, екстракт от мас-
лен прополис, екстракт от
джинджифил, екстракт от хвой-
на, екстракт от червен пипер.
Всички те са силни биологиче-
ски активни вещества, помага-
щи при проблеми на:

опорно-двигателния апарат
(при възстановяване след трав-
ми, изкълчване, натъртвания,
разтежение на мускули, артрит,
артроза, полиартрит, радику-
лит, остеохондроза, дискова
херния, подагра, шипове) и т.н.

ЗА НАЛИЧИЕТО НА БАЛ-
САМ “ПРОМЕД” и “ЕФЕКТУМ”
СЕ ИНТЕРЕСУВАЙТЕ В БЛИЗ-
КИТЕ ДО ВАС АПТЕКИ. СОБ-
СТВЕНИЦИТЕ НА АПТЕКИ
МОГАТ ДА ЗАЯВЯТ НЕОБХО-
ДИМИТЕ КОЛИЧЕСТВА на
тел. 0885 32 59 56

¡Î‡„Ó‰‡ˇ ¬Ë ÏÌÓ„Ó Á‡ ·‡ÎÒ‡Ï ìœÓÏÂ‰î! —Â„‡
‚Â˜Â ÌˇÏ‡Ï ÌÛÊ‰‡ ÔÓÒÚÓˇÌÌÓ ‰‡ ‚ËÍ‡Ï ¡˙Á‡

ÔÓÏÓ˘. œÂ‰Ë ËÁÔÓÎÁ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ·‡ÎÒ‡Ï‡ ËÏ‡ı ÒÚ‡¯Ì‡
‡ËÚÏËˇ, ˜ÂÒÚÓÚ‡Ú‡ Ì‡ Ò˙‰Â˜ÌËÚÂ Ò˙Í‡˘ÂÌËˇ ÒÚË„‡¯Â
‰Ó 200 Û‰‡‡ ‚ ÏËÌÛÚ‡. œÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ Ú‡Í‡‚‡ ÍËÁ‡ ÒÂ
˜Û‚ÒÚ‚‡ı ÛÊ‡ÒÌÓ - ÒËÎÂÌ Ò‚ÂÚÓ‚˙ÚÂÊ, ÔÓ˜ÚË ÔÂ‰ÍÓÏ‡-
ÚÓÁÌÓ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ, Ò‡ÏÓ ÎÂÍ‡ÒÍ‡Ú‡ Ì‡ÏÂÒ‡ ÏÂ Â ÒÔ‡Òˇ‚‡Î‡
‚ Ú‡ÍË‚‡ ÒÎÛ˜‡Ë. —ÎÂ‰ ÔËÂÏ‡ Ì‡ 4 ÓÔ‡ÍÓ‚ÍË ÓÚ ·‡ÎÒ‡Ï
ìœÓÏÂ‰î ÚÂÁË ÍËÁË ÓÚÏËÌ‡ı‡, Ò˙‰Â˜ÌËÚÂ Û‰‡Ë Ì‡Ï‡-
Îˇı‡ ‰Ó 90 ‚ ÏËÌÛÚ‡.  ˙‚ÌÓÚÓ ÓÚ 185/95 ÒÂ ÔÓÌËÊË ‰Ó
160/80. ŒÒ‚ÂÌ ÚÓ‚‡ ÔÂÒÚ‡Ì‡ı‡ ‰‡ ÏÂ ËÁÏ˙˜‚‡Ú ·ÓÎÍËÚÂ
‚ ÍÓÎˇÌÓÚÓ, ÍÓËÚÓ ·ˇı‡ ÚÓÎÍÓ‚‡ ÒËÎÌË, ˜Â ÒÂ Ò˙·ÛÊ‰‡ı
ÔÂÁ ÌÓ˘Ú‡, ‡ ÔÂÁ ‰ÂÌˇ Â‰‚‡ ıÓ‰Âı. Õ‡Ï‡Á‚‡ı ·‡ÎÒ‡Ï‡
Ë Ì‡ ÒÎÂ‰ÓÔÂ‡ˆËÓÌÂÌ ·ÂÎÂ„, ÍÓÈÚÓ ÓÒÚ‡Ì‡ ÒÎÂ‰ ÓÔÂ‡ˆËˇ
Ì‡ ‰Â·ÂÎÓÚÓ ˜Â‚Ó - ÚÓÈ ·Â¯Â ÔÓ‰ÛÚ, Ò˙Ò ÒËÌ¸Ó-˜Â‚ÂÌ
ˆ‚ˇÚ. —ÎÂ‰ Ì‡Ï‡Á‚‡ÌÂÚÓ ÚÓÈ ÒÚ‡Ì‡ Ò ÔÓ-ÌÓÏ‡ÎÂÌ ˆ‚ˇÚ Ë
‚˙ÁÔ‡ÎÂÌËÂÚÓ ÒÔ‡‰Ì‡. —˙˘Ó Ú‡Í‡ ‡·ÓÚ‡Ú‡ Ì‡ ÒÚÓÏ‡¯ÌÓ-
˜Â‚ÌËˇ Ú‡ÍÚ ÒÂ ÌÓÏ‡ÎËÁË‡. œÓ‚ÎËˇ ·Î‡„ÓÚ‚ÓÌÓ Ë
Ì‡ ÒÎÛı‡ Ë Ì‡ ÁÂÌËÂÚÓ ÏË.

«ÓÍ‡ »ÎËÂ‚‡, 68 „., „. ¡Î‡„ÓÂ‚„‡‰

»ÁÔÓÎÁ‚‡ı 4 ÓÔ‡ÍÓ‚ÍË ìœÓÏÂ‰î. Õ‡ 6-7 ‰ÂÌ ÒÎÂ‰
ÔËÂÏ‡ÌÂÚÓ Ì‡ ·‡ÎÒ‡Ï‡ ÔÓÎÛ˜Ëı ·˙·Â˜Ì‡ ÍËÁ‡.

¬ÁÂı Ó·ÂÁ·ÓÎˇ‚‡˘Ë Ë ÌˇÍÓÎÍÓ ‰ÌË ËÏ‡ı Ô‡ÂÌÂ ÔË ÛË-
ÌË‡ÌÂ, ÍÓÂÚÓ ÔÓÍ‡Á‚‡, ˜Â ËÁÍ‡‚‡ı ÔÂÒ˙˜ËÌÍË ÓÚ ·˙·Â-
ˆËÚÂ ÒË. —˙˘Ó Ú‡Í‡ ÔÓ˜Û‚ÒÚ‚‡ı Ó·ÎÂÍ˜ÂÌËÂ Ì‡ ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ
ÏË  Ò ‰Â·ÂÎÓÚÓ ˜Â‚Ó, ‡ËÚÏËˇÚ‡ Ì‡ Ò˙ˆÂÚÓ Ë Ó·˘ÓÚÓ
Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ Ì‡ ˆÂÎËˇ ÏË Ó„‡ÌËÁ˙Ï. ¡Î‡„Ó‰‡ˇ ¬Ë!

Ã. ¿Ì„ÂÎÓ‚‡, 61 „., „. œ‡Á‡‰ÊËÍ

Õ‡ ÏÎ‡‰Ë „Ó‰ËÌË ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌËÚÂ Á‡ÌËÏ‡ÌËˇ Ò˙Ò
ÒÔÓÚ, ‡ ÒÎÂ‰ ÚÓ‚‡ Ë ÚÂÊÍËˇÚ ÙËÁË˜ÂÒÍË ÚÛ‰

ÓÒÚ‡‚Ëı‡ ÒÎÂ‰‡ ‚˙ıÛ ÏÓÂÚÓ Á‰‡‚Â - ÓÒÚÂÓıÓÌ‰ÓÁ‡,
‰ËÒÍÓ‚‡ ıÂÌËˇ, ÔÓ‚Ë¯ÂÌ‡ Í˙‚Ì‡ Á‡ı‡ - 9,3 Â‰ËÌË-
ˆË, ‡Á¯ËÂÌË ‚ÂÌË, ¯ËÔÓ‚Â Ì‡ ÔÂÚ‡Ú‡. ŒÒ‚ÂÌ ÚÓ‚‡
ÔÂ‰Ë 5 „Ó‰ËÌË ÏË Ì‡Ô‡‚Ëı‡ ÓÔÂ‡ˆËˇ Ì‡ ÍËÒÚ‡ ‚
·˙·ÂÍ‡, Í‡ÚÓ ÏË ÓÒÚ‡‚Ëı‡ Ò‡ÏÓ ˜‡ÒÚ ÓÚ ÌÂ„Ó. »Ï‡ı
ÓÚÓˆË Ë ·ÓÎÍË ‚ ÒÚ‡‚ËÚÂ, ÓÒÓ·ÂÌÓ ÔË ÔÓÏˇÌ‡ Ì‡
‚ÂÏÂÚÓ. ¡ÓÎÍËÚÂ ·ˇı‡ ÌÂÔÓÌÓÒËÏË. «‡ ìœÓÏÂ‰î ÔÓ-
˜ÂÚÓı ‚˙‚ ‚ÂÒÚÌËÍ‡ Ë Â¯Ëı ‰‡ „Ó ËÁÔÓÎÁ‚‡Ï. ¬Â‰Ì‡„‡
ÒË ÍÛÔËı 4 ·ÛÍ‡Ì˜ÂÚ‡. «‡ı‡Ú‡ ÏË ÒÔ‡‰Ì‡ ‰Ó 6,1 Â‰.,
‡ ÔÓ-Í˙ÒÌÓ ‰Ó 5,1. —Â„‡ ËÁÔÓÎÁ‚‡Ï ÔÓ 4 ·ÛÍ‡Ì˜ÂÚ‡
ÔÂÁ ÔÓÎÂÚÚ‡ Ë ÔÂÁ ÂÒÂÌÚ‡. ¡ÓÎÍËÚÂ ‚ „˙·‡ ÒÔˇı‡,
‚ÂÌËÚÂ ËÏ‡Ú ÔÓ-ÌÓÏ‡ÎÂÌ ‚Ë‰, ÌˇÏ‡ ÓÚÓˆË ÔÓ Í‡Í‡Ú‡.
œÓ‰Ó·Ë ÒÂ Ó·˘ÓÚÓ ÏË Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ. œÓˇ‚Ëı‡ ÒÂ ·Ó‰ÓÒÚ
Ë ÌÓ‚Ë ÒËÎË. ¬Â˜Â ÏÓ„‡ ÒÔÓÍÓÈÌÓ ‰‡ ‡·ÓÚˇ Ì‡ ‚ËÎ‡Ú‡.

¿ÒÂÌ ƒÓ·ËÌÓ‚, 56 „., „. —Ú‡‡ «‡„Ó‡

»Ì‚‡ÎË‰ Ò˙Ï I „ÛÔ‡ Ë ËÏ‡Ï ì·ÛÍÂÚî ÓÚ Á‡·ÓÎˇ‚‡-
ÌËˇ: ‚ËÒÓÍÓ Í˙‚ÌÓ, ‰Ë‡·ÂÚ, „Û¯‡ Ë ‰. ŒÚ ÏÂÒÂˆ

ÒÂÔÚÂÏ‚Ë 2010 „Ó‰ËÌ‡ Á‡ÔÓ˜Ì‡ı ‰‡ ËÁÔÓÎÁ‚‡Ï ·‡ÎÒ‡Ï
ìœÓÏÂ‰î, Ë ‚˙ÔÂÍË ˜Â Ô˙‚ÓÌ‡˜‡ÎÌÓ „Ó ÍÓÌÒÛÏË‡ı
ÌÂÔ‡‚ËÎÌÓ (Ò‡ÏÓ ÔÓ Â‰ËÌ Ô˙Ú Ì‡ ‰ÂÌ), ÔÓÎÛ˜Ëı ËÁ‚Â-
ÒÚÌÓ Ó·ÎÂÍ˜ÂÌËÂ. —ÎÂ‰ ÍÓÌÒÛÎÚ‡ˆËˇ Ò ÔÂ‰ÒÚ‚ËÚÂÎËÚÂ Ì‡
ÙËÏ‡Ú‡-‚ÌÓÒËÚÂÎ Á‡ÔÓ˜Ì‡ı Ô‡‚ËÎÌÓÚÓ ÏÛ ÔËÂÏ‡ÌÂ
ÔÓ 1/2 ˜‡ÂÌ‡ Î˙ÊË˜Í‡ 3 Ô˙ÚË ‰ÌÂ‚ÌÓ, Ë ÂÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ ÒÂ
ÔÓ‰Ó·Ëı‡ Ó˘Â ÔÓ‚Â˜Â. ¡ˇı ÔÂÍ‡‡Î‡ ÓÔÂ‡ˆËˇ Ì‡ „Û-
¯‡Ú‡, ‰Ë¯‡ı ÚÂÊÍÓ, „Ó‚ÓËı Ò ı˙Í‡ÌÂ, Ì‡Ô‡‚Ó ÒÂ Á‡-
‰Û¯‡‚‡ı. —ÎÂ‰ ÛÔÓÚÂ·‡Ú‡ Ì‡ 5 ÓÔ‡ÍÓ‚ÍË ìœÓÏÂ‰î Á‡-
ÔÓ˜Ì‡ı ‰‡ ‰Ë¯‡Ï ÔÓ-ÎÂÍÓ, ıËÔÓ‚ÂÚÂ ÔÓÒÚÂÔÂÌÌÓ ÓÚ-
ÒÎ‡·Ì‡ı‡, ÒÂ„‡ ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡Ï ÔÓ-Ò‚ÂÊ‡ Ë ÔÓ-ÒËÎÌ‡. Ã˙Ê˙Ú
ÏË Ò˙˘Ó Â Ò ÍÛÔ ÔÓ·ÎÂÏË: œ‡ÍËÌÒÓÌ, ‰Ë‡·ÂÚ, „Î‡Û-
ÍÓÏ‡, ıÓÌË˜ÂÌ Á‡ÔÂÍ. —ÎÂ‰ ËÁÔÓÎÁ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ 4 ÓÔ‡ÍÓ‚-
ÍË ìœÓÏÂ‰î ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌ‡Ú‡ ÏÛ ÒËÒÚÂÏ‡ ˜Û‚ÒÚ‚ËÚÂÎ-
ÌÓ ÔÓ‰Ó·Ë ‡·ÓÚ‡Ú‡ ÒË Ë ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ Ò˙Ò Á‡ÔÂÍ‡ ÔÓËÁ-
˜ÂÁÌ‡ı‡. ¡Î‡„Ó‰‡ËÏ ¬Ë ÏÌÓ„Ó Ë ˘Â ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ÏÂ ‰‡
ÔÓÎÁ‚‡ÏÂ ÚÓÁË Ì‡ËÒÚËÌ‡ ‰Ó·˙ ·‡ÎÒ‡Ï!

ÕËÍÓÎËÌ‡ œ‡ÌÍÓ‚‡, 80 „. „. —ÓÙËˇ

Презентацията - промоция на
балсама „Промед” ще се състои:

œËÂÏ‡Ú ÒÂ Á‡ˇ‚ÍË Á‡ ËÁÔ‡˘‡ÌÂ Ò  ”–»≈– (Ì‡ÎÓÊÂÌ ÔÎ‡ÚÂÊ) Ì‡
e-mail:olia3310@abv.bg ËÎË Ì‡ ÒÎÂ‰ÌËÚÂ ÚÂÎÂÙÓÌË Á‡ ‡·ÓÌ‡ÚË Ì‡ ¬Ë‚‡ÍÓÏ:

0879 277 970, √ÎÓ·ÛÎ: 0893 983 864, ÃÚÂÎ: 0885 325 956
œÓ˙˜ÍËÚÂ ÒÂ ÔËÂÏ‡Ú ÓÚ 07.00 ‰Ó 10.00 ˜. Ë ÓÚ 19.00-22.00 ˜.
œÓÒÓ˜‚‡Ú ÒÂ: ÚÓ˜ÂÌ ‡‰ÂÒ, ÚÂÎ. Á‡ ‚˙ÁÍ‡ Ë ÊÂÎ‡ÌÓÚÓ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚Ó -

ÏËÌËÏÛÏ 2 ·. ÔÓ ˆÂÌ‡ 28 Î‚./·. (·ÂÁ Ì‡Ï‡ÎÂÌËˇ).
 ÛËÂÒÍËÚÂ ‡ÁıÓ‰Ë  Ò‡ Á‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ ÙËÏ‡Ú‡.

«‡ ÔÓ˙˜ÍË Ì‡ Â‰Ó ‚ ÓÙËÒ‡: —ÓÙËˇ, ÛÎ.î’ÂÏÛÒî 74, ‚ı.¡. ‡Ô.14
“ÂÎÂÙÓÌ Á‡  ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ: 0885 325 956 (ÓÚ 10.00 ˜.-15.00 ˜.)

Б алсам “Промед” -
здраве, подарено от
природата!
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Практично земеделие

напрегната за основните
играчи на пазара. В по-
вечето региони на стра-
ната търсенето превиша-
ва предлагането, което е
в основата на регистрира-
ния ръст в цените на
всички основни култури.
Определящ фактор за
ръста на цените през сед-
мицата е и неизвестност-
та относно състоянието
на новата реколта и раз-
нопосочните мнения, ко-

Ã‡ÚÂË‡ÎËÚÂ Ò‡ ÓÚ ·˛ÎÂÚËÌ‡ ì¿„Ó ÃÃî, ËÁ‰‡‚‡Ì ÓÚ ì»ÌÚÂÎÂÍÚ  ÓÌÒÛÎÚ œÎ˛Ò - ÷Ãî ≈ŒŒƒ, ¿‰ÂÒ: —ÓÙËˇ, ÔÍ 962, e-mail: office@intellect-consult.com, ÚÂÎ: +35902 4414746, Ù‡ÍÒ: 0884 12 35 90

WWW.INTELLECT-CONSULT.COM

ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ

цата отново се изнесоха
значителни количества
зърно за трети страни -
40 хил. тона, от които 28
хил. тона царевица за Си-
рия и Македония, 10 хил.
тона пшеница за Либия,
Албания и Македония.
Тази тенденция ще
продължи през следваща-
та седмица, тъй като на
порт Варна се товарят 11
хил. тона царевица за
Турция.

Общо от началото на
настоящата реколтна го-
дина са напуснали 4.17
млн. тона зърно, което е с
0.42 млн.тона повече или
ръст от 11.2% спрямо
същия период на пред-
ходната 2010 година.

ВЪТРЕШЕН ПАЗАР
Цената на пшеницата

с високи хлебопекарни
качества бележи ръст и

причината е в активното
търсене. В същото време
количествата са ограни-
чени в страната, а има ан-
гажименти за търговия
извън страната през ме-
сец март, които вероятно
няма да бъдат изпълнени.
По данни на САПИ сред-
ната цена към 29.02.2012
г. е 338 лв./тон без ДДС
(+11 лв./т.). Най-драстично
е повишението на цената
в областите Добрич, Вар-
на и Бургас, където сдел-
ки се сключват на ценови
нива от 380 лв./тон. В об-
ластите Плевен, В.Търно-
во и Ловеч цената не над-
вишава 320 лв./тон.

При пшеницата с нис-
ки хлебопекарни качест-
ва средните изкупни цени
през изтеклата седмица
също бележат повише-
ние и се движат в диапа-
зона 310-350 лв./тон. По
данни на САПИ средната
изкупна цена за страната
е 318 лв./тон без ДДС (+20
лв./т.). Липсата на свобод-
ни количества за търго-
вия създава предпостав-
ки за рязко повишение на
цената и на двете качест-
ва пшеница.

Средните цени на ца-
ревицата за зърно от нова
реколта на вътрешния
пазар през изтеклия пе-
риод също бележат ръст.
Ценовият коридор при

тази култура вече е в гра-
ниците от 320 до 390 лв./
тон. По данни на САПИ
средната цена за седми-
цата е 334 лв./тон без
ДДС (+6 лв./т.). В области-
те Варна, Добрич и Плов-
див цената достига до 390
лв./тон. Сравнително нис-
ки са цените в Търговище
и Силистра - 320 лв./тон.

При слънчогледа
средните цени също отчи-
тат повишение спрямо
предходния обзор и се

Падналите снегове в Ев-
ропа през последните
две седмици и образува-
лата се снежна покривка
защитиха посевите от
измръзване, като в също-
то време повишението на
температурите е предпо-
ставка за добро развитие
на културите през по-
следните дни. Необходи-
мо е да отбележим, че
Европейският пазар не се
повлия от информацията
за добра реколта в Авст-

АКТУАЛНА ЦЕНОВА
ИНФОРМАЦИЯ -

към 29-и февруари
2012 г.

ПШЕНИЦА: Франция
(ФОБ Руан) - 212 евро/
тон (-2евро/т.); САЩ - 262
дол./тон (+2 дол./т.); Гер-
мания (ФОБ Балтийско
море) - 228 евро/тон
(+5евро/т.); Унгария - 261
дол./тон (+ 9 дол./т.).

ЕЧЕМИК: Франция
(ФОБ Руан) - 207 евро/тон
(+1 евро/т.); Германия - 205
евро/тон (+2 евро/т.).

ЦАРЕВИЦА: Франция
(база Атлантика) - 211
евро/тон (+2 евро/тон);
САЩ - 271 дол./тон (-9
дол./т.); Унгария (ФОБ
Будапеща) - 232 дол./тон
(+5 дол./т.).

СЛЪНЧОГЛЕД: Унга-
рия (ФОБ Будапеща) -
541 дол./тон (+34 дол./т.);
Украйна - 500 дол./тон (+5
дол./т.); Русия - 400 дол./
тон (без промяна).

НСИ

НСИ публикува дан-
ни за индексите на цени-
те в селското стопанство
за четвъртото тримесе-
чие на 2011 година.

Според представе-
ната информация ин-
дексът на цените на
производител в отрасъ-
ла за четвъртото триме-
сечие на 2011 г. нараст-
ва с 3.4 на сто спрямо
същия период на 2010
г. В отрасъл “Растени-
евъдство” цените са уве-
личени с 3.6%, а за сек-
тор “Животновъдство” -
с 2.7%.

Увеличение е отчете-
но при зърнените култу-
ри - с 5.7%, технически-
те култури - с 4.3%, жи-
вите животни - с 2.1% и
животинските продукти -
с 3.2%. Отчетени са по-
високи цени на меката
пшеница - с 3.2%, царе-
вицата - с 5.6%, слънчог-
леда - с 1.7%, ЕРД - с
6%, краве мляко - с 1.4%.
По-ниски са цените на
зеленчуците - с 2.6%.

Значителен ръст е
отчетен за същия пери-
од на цените на средст-
вата за производство,
влагани в селското сто-
панство. За четвъртото
тримесечие на 2011 г.
той е със 7.6 на сто над
равнището на 2010 г.
По-високи са цените на
посевния и посадъчен
материал - с 3.1%, елек-
троенергията и горивата
- с 10.8%, на минерал-
ните торове - с 27% и на
фуражите - със 7.6%.

ПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯ

Ситуацията на пристанищата към 29.02. 2012 го-
дина е както следва:

На пристанище Варна се товари: 11 хил. тона
царевица за Турция; 7 хил. т. слънчоглед за Испа-
ния и 1630 т. ечемик за Гърция. На магазинаж се
събират количества пшеница за товарене на кораб
с вместимост от 25 хил. тона.

На пристанище Бургас  не се товари.
 На дунавските пристанища се товари: на Козло-

дуй - 1900 тона пшеница за Румъния; на Оряхово -
700 тона царевица за Румъния.

СТАТИСТИКА НА ТЪРГОВИЯТА
ИЗВЪН СТРАНАТА  НА ОСНОВНИ

ЗЕМЕДЕЛСКИ КУЛТУРИ
Пшеница - общият размер на напусналата пшени-

ца за периода 01.07.2011 г. - 29.02.2012 г. е 1 868 202
тона (1 754 662 т. за ЕС и 113 540 т. за трети страни.

Ечемик - общото количество ечемик, напуснало
страната за периода 01.07.2011 г. - 29.02.2012 г., е
323 771 тона (226 358 т. за ЕС и 97 413 т. за трети
страни).

  Царевица - общото количество царевица рекол-
та 2011 година, напуснало страната за периода
01.09.2011 г. - 29.02.2012 г., е 891 617 тона (535 163
т. за ЕС и 356 454 т. за трети страни).

Черен маслодаен слънчоглед - общото количество
слънчоглед от реколта 2011 година, напуснало страна-
та за периода 01.09.2011 г.-29.02.2012 г., е 616 973
тона (471 915 т. за ЕС и 145 058 т. за трети страни).

ито се появиха в медиите.
Според министъра на зе-
меделието място за без-
покойство няма и това
са обичайни спекулации.
Според специалисти и
представители на бран-
шови организации в
з ъ р н о п р о и з в о д с т в о т о
проблеми с рапицата има
поради измръзване, а
при зърнените култури
също се очакват пробле-
ми предвид тежката зима.

СТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКА

Търговията извън
страната е изключително
активна. В рамките на
предходната седмица
бяха изтъргувани над 110
хил. тона зърно, като с
най-голяма принос е ца-
ревицата - 62 хил. тона,
следвана от пшеницата -
45 хил. тона. През седми-

движат в диапазона от
710 до 750 лв./тон. По
данни на САПИ средната
цена към 29.02.2012 г. за
страната е 710 лв./тон без
ДДС (+15 лв./т.). В облас-
тите Варна и Добрич,
където търсенето е най-
активно, изкупните цени
минаха границата от 800
лв./т. и достигат до нива
от 830-840 лв./т. В облас-
тите Хасково и Плевен
сделки се сключват в це-
новия коридор от 640 до
680 лв./тон.

МЕЖДУНАРОДНИ
ПАЗАРИ

Към 29-и февруари
цените на зърнените и
маслодайни култури на
европейските и междуна-
родни пазари се стабили-
зираха на нива от пред-
ходния седмичен период.

ралия поради факта, че
пазарите, на които се
реализира продукцията
от Европа, традиционно
са в страните от Северна
Африка.

Друг фактор за стаби-
лизиране на равнищата
на международните цени
е решаването на пробле-
ма с доставките от стра-
ните от Черноморския
регион поради лоши ат-
мосферни условия. Отпуш-
ването на транспортните
коридори се очаква през
месец март и според
оценките на независими
експерти руските експор-
тьори вероятно ще станат
по-агресивни с настъпва-
нето на пролетта, най-
вече в резултат на рязко-
то намаление на износа
от Украйна.

К
ъм 29-и февру-
ари търговията
със зърно мо-
же да се оцени
като активна и

Търсенето на зърно
превишава предлагането
Търсенето на зърно
превишава предлагането
Търсенето на зърно
превишава предлагането
Търсенето на зърно
превишава предлагането
Търсенето на зърно
превишава предлагането
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рия, внесено от народни представители
от “Атака”. За него гласуваха 7 депутати,
против бяха 18 души, а 55 се въздържаха,
съобщи БТА. Според един от вносителите
- Павел Шопов, държавата със своите ре-
гулаторни органи трябва да влияе върху
процеса на образуване на цените на го-
ривата, защото те влияят върху всички
други цени и са далеч от средните за
Европа. Лидерът на “Атака” Волен Сиде-
ров добави, че горивата не са стока лукс,
а от първа необходимост.

Петър Димитров от Коалиция за Бълга-
рия пък заяви, че най-лесното, което може
да се направи, е да се замрази ДДС от 1
март. Държавата да печели от ДДС от

Парламентът отказа
мораториум върху
цените на горивата
Няма причина да се очаква ново увеличение, смята Трайчо Трайков

Предварително беше уговорено кой брокер ще спечели
и за кого са партидите на първата и засега единствена
борсова сесия за дървесина. Това каза в ефира на Bulgaria
On Air председателят на Браншовата камара на дървообра-
ботващата и мебелната промишленост Калин Симеонов.
“Търговията се провали, защото първата сесия се проведе
абсолютно непрозрачно и до ден-днешен не се знае кой е
спечелил и на каква цена”, добави той.

Пуснали сме сигнал до главния прокурор срещу първата
борсова сесия и тя трябва да се отмени, каза Симеонов.
Според него дори председателят на софийска стокова борса
не е успял да каже кой е спечелил и на каква цена. Никой
не знае стойността на продадените тогава приблизително
148 хил. куб. м дървесина, добави той.

Калин Симеонов изрази притеснението си, че на държав-
ните предприятия им се дава шанс да извършват стопанска
дейност. “Получава се, че нашите фирми се явяват пред тях
за конкурс и те решават на кой да възложат някой обект и
количества дървесина. Как си мислите, че ще изберат?”,
запита реторично Симеонов. Той предложи добивът и търго-
вията да се раздели.

Според него големият износ не е проблем. “Изнасят се
дърва, малко технологична дървесина и трупи. Скандалното
е, че македонски фирми получават по-ниска цена, защото са
купили всички директори на горското”, добави Симеонов.

Правителството
прекрати четири
конкурса за избор на
титуляр на разреше-
ние за търсене и
проучване на нефт и
природен газ. Те бяха
обявени за блоковете
2, 3, 4 и 5 - Силистра,
Цар Калоян, Кубрат и
Бяла, съобщиха от
правителствената
информационна

Спешна среща с премиера Бойко
Борисов и оставките на министрите
Цветан Цветанов и Нора Караджова
поискаха вчера от Асоциацията на ре-
циклиращата индустрия и Българска-
та асоциация по рециклиране. Десет-
ки камиони и лекотоварни автомоби-
ли преминаха протестно в столицата.
На много от тях имаше плакати с над-
писи “България - бунище след новия
проектозакон”, “МОСВ обрича на глад
300 000 души”.

Причината е проектозаконът за уп-
равление на отпадъците, който според
браншовиците налага монопол, като от
него се облагодетелстват фирми, близ-
ки до властта. Иво Георгиев поясни, че
става дума предимно за две фирми -
“Екопак” и “Надин”. Георгиев подчерта, че на този
етап диалог с управляващите няма. От комисията
по екология били категорични, че няма да отстъ-
пят от законопроекта.

 Според представителите на рециклиращата
индустрия действащите вече промени в ЗУО са
необосновано рестриктивни и ще доведат до за-
криване на 1900 от общо 2300 площадки. Това

година оборотът в сферата на търговията с текстил и кожени
изделия се е свил най-драстчино - с повече от 17 на сто. На
месечна база също има сериозно намаление в тази сфера.

За една година оборотът в сферата на търговията на дреб-
но се е свил с 2,6 на сто през януари. Спрямо декември ми-
налата година намалението е минимално - с 0,2 на сто. Бълга-
рите все по-рядко купуват и битова техника, мебели и дори
компютри и комуникационни технологии.

Сред малкото сектори, които бележат ръст на годишна
база, е търговията на дребно с фармацевтични и медицински
стоки - 10 на сто през януари т.г. спрямо същия месец на 2011
г. Спрямо декември м.г. намалението е минимално - 0,1 на сто.

НСИ отчита пореден спад и в индустрията. Промишленото
производство през януари се е свило с 3.6% на годишна база.
Най-много се свива преработващата промишленост - с рекорд-
ните за последните 30 месеца 4.1%. Най-много е намаляло
производството на хартия - с 45.1% за година. През януари
фабриките са произвели 13.5% по-малко текстил, а при произ-
водството на храни и напитки спадът е съответно 11.2% и 12.6%.

Както през предишните шест месец и през януари произ-
водството на лекарствени продукти е сред най-значително уве-
личаващите се - 13.8%. През декември увеличението беше
29.6%, а през ноември 27.1%. Производството на тютюневи
изделия през януари расте с 19.1%, а на компютърна и кому-
никационна техника - с 19%.

През януари добивната промишленост расте с 0.8 на го-
дишна база, докато през декември увеличението за година
достигна 23.4%. За първи път от последните шест месеца
добивът на въглища намалява с 5.8%. През по-голямата част
от втората половина на миналата година въгледобивът отчи-
таше двуцифрен годишен ръст, като през декември той достиг-
на 22.3%.

“Вчера имах разговор с голя-
ма част от производителите на
яйца, които казаха, че надценка-
та в търговските вериги е 10-12
стотинки, днес на срещата с
търговците се оказва, че надцен-
ката е 10-12%, което е между 2-
4 стотинки”. Това заяви ми-
нистърът на земеделието и хра-
ните Мирослав Найденов след
среща с представители на голе-
мите търговски вериги заради
драстичния скок на цената на
яйцата.

Търговците ми казват, че го-
ляма част от тях са получили
обаждане от производителите, че
ще задържат цените, а вчера про-

непосилния ръст на цените е неприемли-
во, посочи той. Мартин Димитров от Си-
нята коалиция каза, че Комисията за за-
щита на конкуренцията трябва да излезе
с доклад дали има монополно положе-
ние на пазара на горива. Комисията има-
ше закрито заседание по въпроса вчера,
но до редакционното приключване на
броя не излезе с решение дали има кар-
тел в цените на горивата.

В редица развити страни слагат по
малки надценки от тези в България както
на дизела, така и на бензина, посочи още
Мартин Димитров. Диан Червенкондев от
ГЕРБ каза, че не може политиците да
раздават присъди, да налагат глоба и да
казват кое е монополно положение. Спо-
ред него не е реално да се регулират
цените чрез корекция на ДДС. Нека оста-
вим комисията, която следи за свободни-
те пазарни отношения, да излезе с до-

клад и тогава можем да го коментираме
в парламентарната комисия по икономи-
ческа политика. По думите му в България
над 60-65% от горивата са от внос. Това
доказвало, че имаме пазарна икономика.

Ключът към истински цени на горива-
та е свободната конкуренция - при дис-
трибуцията, при вноса, при данъчните
складове, коментира пред журналисти в
парламента министърът на икономиката,
енергетиката и туризма Трайчо Трайков.
Технически няма как да се наложи мора-
ториум, отбеляза той и допълни, че в
момента цените са толкова високи, че,
освен ако не стане война в Близкия из-
ток, няма причина да се очаква да се
увеличават. Министърът обясни, че всеки
ден експерти му докладват цените в
България в сравнение с останалите стра-
ни-членки от ЕС. При положение, че ние
имаме втория най-нисък акциз в ЕС, би

трябвало и горивата да са вторите най-
евтини, а те са към трето-четвърто място,
обясни Трайчо Трайков. Това, по думите
му, показва, че има още потенциал, но
пък, от друга страна, преди година сме
били на 7-мо-8-мо място, така че сега це-
ните са по-близо до очакваните. Трайков
също очакваше резултатите от работата
на КЗК, която е сезирана от министъра
на транспорта за автомобилните горива,
а от самия Трайков - за авиогоривата.

П
арламентът отхвърли проект
за решение за налагане на
шестмесечен мораториум
върху цените на едро на гори-
вата за автомобили в Бълга-

СЕЗИРАХА ПРОКУРАТУРАТА
ЗА БОРСОВАТА СЕСИЯ
С ДЪРВЕСИНА

Пореден спад в
индустрията и търговията

В
се повече хора свеждат до минимум покупката на облек-
ло и обувки. Tова става ясно от данните за търговията на
дребно през януари, представени от Националната ста-
тистика. През януари спрямо същия месец на миналата

изводителите ми обещаха плав-
но да ги свалят, каза министърът.
В началото на другата седмица
ще проведа още една среща с
тях, за да разбера дали ще спа-
зят обещанието си и защо има
дефицит на пазара, който води до
поскъпване. Той посочи, че със
сигурност повишаването на гори-
вата и електроенергията може да
се отрази на цената на яйцето, но
за една седмица не може цената
да скочи толкова рязко.

Министърът информира, че
днес ще проведе разговор с пол-
ския си колега, за да разбере
каква е ситуацията там, тъй като
Полша е най-големият произво-

дител на яйца в ЕС. Освен това
ще се обсъди възможността Пол-
ша да увеличи доставката на яйца
за България.

От търговската верига “Кауф-
ланд” посочиха, че преди Нова
година пакет от 10 яйца е струвал
1,50 лв., а в момента цената е над
3 лв. Въпросът е защо има 30-
40% разлика на продажните цени
на яйца между различните про-
изводители, казаха още от “Кауф-
ланд”. От “Метро” посочиха, че
подкрепят диалога за цената на
яйцата, тъй като е важно да се
постигне консенсус и потребите-
лят да получи най-добра цена за
качествена продукция.

Протест срещу монопола в
управлението на отпадъци

Отказаха на „Шеврон” да проучва
за нефт и газ край Силистра

служба. Процедурите
за блоковете 3, 4 и 5
е прекратена, тъй
като в обявения срок
за подаване на
документите не са
постъпили заявления
от кандидати.
Причината за прекра-
тяването на конкурса
за избор на титуляр
на разрешение за
търсене и проучване

на нефт и природен
газ в площ “Блок 2
Силистра” е, че в
срока за подаване на
заявления за участие
е постъпило заявле-
ние само от “Шеврон
България Експло-
рейшън енд
Продъкшън” ЕООД.
Дружеството е допус-
нато до участие и по-
късно в срок е пред-

ставило своята офер-
та по конкурсните
изисквания. При
разглеждането на
предложението на
участника комисията
е констатирала, че то
съдържа по-малко
дейности от посочени-
те като минимално
задължителни в
конкурсната докумен-
тация.

означава закриване на 14 000 работни места.
Същевременно незаконни пунктове за изкупува-
не на черни и цветни метали продължават да
съществуват в кварталите. Протестиращите поис-
каха споразумение между МВР, МОСВ и двете
браншови организации за бързо производство
срещу нелицензираните пунктове за изкупуване
на метали и по-високи санкции за нарушителите.
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Найденов отваря пазара за полски яйцаНайденов отваря пазара за полски яйцаНайденов отваря пазара за полски яйцаНайденов отваря пазара за полски яйцаНайденов отваря пазара за полски яйца
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Да постите е вкусно с „БЕРЬОЗКА”!Да постите е вкусно с „БЕРЬОЗКА”!Да постите е вкусно с „БЕРЬОЗКА”!Да постите е вкусно с „БЕРЬОЗКА”!
Нов магазин “Берьозка” отвори

врати в София. От 11 февруари
всички софиянци и гости на София
са добре дошли в магазин “Берьоз-
ка” на бул. Александър Дондуков
№62.

Този магазин, както и всички
“Берьозки”, е не просто търговско
предприятие, а е “островче” на ру-
ска култура в България. Култура,
която е много близка за българ-
ския народ. Там нашите усмихна-
ти консултанти ще ви помогнат
да се ориентирате в изобилието
от предлагани руски вкусотии - от

Да постите е вкусно с „БЕРЬОЗКА”!

традиционните пелмени до най-ка-
чествения червен и черен хайвер в
София.

Ако търсите възможност за
икономично пазаруване - тестени
изделия, месни и рибни продукти,
истински руски бонбони и сладки-
ши, млечни продукти - заповядай-

МАГАЗИНИ БЕРЬОЗКА В СТРАНАТА

 СОФИЯ, бул. Хр. Ботев 112
 СОФИЯ, ж.к. Младост-2 бул. Ал. Малинов до бл.202
 СОФИЯ, ул. Митрополит Кирил Видински 6
 СОФИЯ, Ген. Стефан Тошев 1, вх. Б
 СОФИЯ, бул. Ал. Дондуков 62
 ВАРНА, бул. Вл. Варненчик 39
 ВАРНА, МОЛ Варна
 ВАРНА, бул. Чаталджа, бл. 99 вх. Б
 ВАРНА, ул. Преслав 37
 ПЛОВДИВ, бул. 6-ти септември 54
 БУРГАС, ул. К.Фотинов 21
 РУСЕ, бул. Цар Освободител 40
 СТАРА ЗАГОРА, ул. Митрополит Методий Кусев 7

постите дори Руската Право-
славна Патриаршия поръчва на-
турален горчив шоколад, про-
изведен от холдинга “Обедине-
ни сладкари”. А днес той е дос-
тъпен за всички клиенти на
“Берьозка”!

Не се страхувайте по време
на поста да хапвате сладки
неща. Нашите бонбони, тулски
пряники и горчив шоколад са про-
изведени специално за всички, ко-
ито са решили да съблюдават
Великденския пост!

те! Ако търсите оригинална руска
водка и руски деликатеси - в мага-
зин “Берьозка” ви очакват. Нов ма-
газин,  както и всички “Берьозки”,
ви предлагаме специално за Велик-
денските пости богат асортимент
от вкусни продукти!

Захарните изделия без съдържа-

ние на животински
мазнини не само
ще разнообразят
вашата трапеза,
а и ще повдигнат
настроението ви!
Горчивият шоко-
лад ще ви помогне
да възвърнете сво-
ята енергичност.
А и веществата,
които се съдър-
жат в какаовите
продукти, са мощ-
но средство в бор-
бата с атероскле-
розата и инфарк-
та. По време на

лизо 5000 души об-
разуваха 5-километ-
рова човешка вери-
га в южен Манхатън,
за да протестират

5000 протестиращи
в Манхатън раздаваха розови
предизвестия за уволнение

Ландаун. Веригата се разпро-
стря по Бродуей от Уолстрийт
до Юниън скуеър.

Всеки участник размахваше
розов формуляр, който в САЩ
се използва за известие за
уволнение. Предизвестия бяха
раздавани и на минувачи с
посланието: “Следващият фор-
муляр за уволнение може да
носи твоето име”. Според Еми-
ли Рейнолдс, студент от Уни-
верситета във Върмонт и уча-
стник в проявата, протестира-
щите искали да “пресъздадат
един визуално въздействащ

март 2008 г. Заявленията спад-
наха до 348 000 в средата на
миналия месец. Експертите на
Уолстрийт прогнозираха броят
им да надвишава 370 000. Това
представлява понижение с
3,6% или най-ниското ниво от
четири години насам. Според
данните на Министерството на
труда това е категоричен знак,
че пазарът се възстановява.

По-рано броят на работните
места в американската иконо-
мика през януари се увеличи с
234 хиляди, докато анализато-
ри прогнозираха увеличение
на броя на работните места със
140 хиляди.

Въпреки това шефът на
Федералния резерв Бен Бер-

Снимки БГНЕС

Б

Следващото предизвестие може да е за вас, с тези думи активистите се обърнаха към минувачите

Около петте хиляди нюйоркчани останаха 14 минути, за да
приковат вниманието на американците към съдбата на 14-те

милиона, останали без работа през последните пет години

нанке прогнозира, че икономи-
ческият растеж на САЩ през
т.г. ще се задържи около или
повиши леко над 2,25-те про-
цента от втората половина на
2011 г. Той освен това обяви,
че поскъпването на петрола ще
тласне временно нагоре инфла-
цията, но в дългосрочен план
тя ще остане стабилна. По-рано
пред Конгреса на САЩ Бернан-
ке подчерта, че в някои ключо-
ви направления икономиката е
заздравила позициите си. Но
управителят изтъкна, че висо-
ката безработица, застоят на
заплатите и неспокойният па-
зар на недвижими имоти
продължават да ограничават
икономическия растеж.

израз в т.нар. “Супер вторник”
(решаващ вот на вътрешно-
партийните избори в 10 щата -
бел. ред.).

Демонстрацията продължи
14 минути като символ на 14-
те милиона безработни в стра-
ната.

“Искаме безработицата да е
тема в политическите дебати
до президентските избори през
ноември”, обясни Яна Ландаун.
Безработицата в САЩ е в спад,
но остава на равнище от 8,3
процента през януари.

В началото на февруари
властите обявиха, че броят на
молбите за обезщетения при
безработица в САЩ са достиг-
нали най-ниското си ниво от

срещу безработицата, която за-
сяга 14 милиона души в САЩ,
предаде Франс прес. Идеята на
протестиращите бе да привле-
кат вниманието към съдбата на
милионите американци, които
са загубили работата си през
последните пет години.

“Това е най-дългата верига
от безработни в света”, заяви
една от организаторките Яна

Жива верига срещу
безработицата в САЩ
Жива верига срещу
безработицата в САЩ
Жива верига срещу
безработицата в САЩ
Жива верига срещу
безработицата в САЩ
Жива верига срещу
безработицата в САЩ
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Стачката на държавните служители в Германия, започнала на
юг, се разпространи и в западната част на страната.

Протестът обхвана провинция Северен Рейн-Вестфалия, където
значително бе нарушена работата на обществения транспорт

Франсоа Оланд френски-
ят президент Никола
Саркози заяви, че във
Франция има “твърде
много чужденци и че си-
стемата, която трябва да
интегрира, работи все по-
зле”, предаде Би Би Си.
Според агенцията това не
е първият път, когато пре-
зидентът се изказва скан-
дално по имиграционни и
расови въпроси.

Саркози защити пла-
на си да намали броя на
чужденците във Фран-

Саркози готви
мигрантска чистка
Президентът на Френската република за втори път обеща да намали броя
на чужденците в страната, ако спечели изборите

ция, ако спечели избори-
те следващия месец. Той
напомни, че процедура-
та за получаване на раз-
решително за пребива-
ване във Франция “тряб-
ва да се усложни”. “Сис-
темата ни на интеграция
работи все по-зле, защо-
то имаме твърде много
чужденци на територията
си и не успяваме да им
намерим жилища, работа
и училища”, заяви Сарко-
зи по телевизия Франс 2.
“Смятам, че за да проти-
ча интеграцията при доб-
ри условия, трябва да на-
малим наполовина броя
на хората, които приема-
ме, тоест да минем от 180

000 на около 100 000” го-
дишно, поясни позицията
си той. Според президен-
та подобен подход може
да бъде практически ре-
ализиран в следващите
пет години.

Саркози представи и
конкретните насоки за
осъществяването на своя
план. Сред тях той визи-
ра въвеждането на огра-
ничения за достъп на
чужденците в системата
за социални помощи за
малоимотни граждани.
Средствата по фондове-
те “активна солидарност”
и за “старост” той пред-
лага да се отпускат на
чужденците след десет

години на легално живе-
ене в страната и след пет
години официална рабо-
та на територията на
Франция. В същото вре-
ме минималните социал-
ни помощи ще бъдат кон-
тролирани на всеки 18
месеца. “За тези, които
не преминават обучение
и не работят, ние ще
въведем седем часа об-
щественополезен труд,
заплащан съобразно ми-
нималната работна за-
плата, поясни Саркози и
добави, че трябва да се
изхожда от логиката “за
правата и задълженията”
на френските граждани.
Президентът на Франция

изказа съображенията си
по законопроекта за
правото на гласуване на
чужденците на местни
избори. “Предоставянето
на такова право ще до-
веде до общностно гла-
суване, което ще означа-
ва подкопаване на репуб-
ликата”, подчерта той.

Левицата редовно об-
винява Саркози, че се
опитва да привлече гла-
сове от крайната десни-
ца с твърда позиция по
теми като имиграцията и
сигурността. С тази такти-
ка той бе избран за пре-
зидент през 2007 г., при-
помня АФП.

Изказването на прези-

дента беше остро крити-
кувано и от председателя
на парламентарната гру-
па на Зелените във Фран-
ция и евродепутат Дани-
ел Кон-Бенди. Според
него Саркози е нанесъл
тежка обида на милиони
хора. Той определи думи-
те му като опасни и обяс-
ни, че се чувства лично
обиден. Когато в период
на криза човек изрича
подобни неща, бих искал
той да не е президент.
При криза хората са при-
теснени, страхуват се. И
тези, които не се справят,
търсят изкупителни жерт-
ви. Един отговорен прези-
дент на републиката,
един отговорен политик,
няма право да говори по
този начин, категоричен
бе Бенди.

Брайвик с официално
обвинение за
тероризъм

Норвежкият десен екстре-
мист Андерш Беринг Брайвик,
автор на две атаки миналата
година, които взеха 77 жертви,
беше официално обвинен от про-
куратурата за терористичен
акт и предумишлени убийства.
За всяко от обвиненията подсъ-
димият може да получи присъда
21 г. затвор.

кратки

Триполи заплаши
отцепниците
със сила

Председателят на либийския
Преходен национален съвет Му-
стафа Абдул Джалил заплаши да
използва сила за осуетяване на
всички опити за създаване на
автономна област в източната
част на Либия. “Трябва на всички
да е ясно, че агенти и бивши
членове на режима на Кадафи ще
се опитат да се възползват от
такива опити и че ние сме гото-
ви да ги осуетим”, подчертал
председателят на ПНС.

Пекин недоволен
от митата

Решението за въвеждане на
антидъмпингови мита върху ки-
тайските стоки, прието от Ка-
марата на представителите на
американския Конгрес, противо-
речи на международните закони
и на самите закони в САЩ. Това
заяви китайският министър на
търговията Чън Дъмин.

Шестима британски войници бяха
убити при бомбено нападение в

южната афганистанска провинция
Хелманд. Бронетранспортьорът
“Уориър”, в който патрулирали

войниците, бил взривен от заложена
край пътя бомба

Снимка БГНЕС

В
горещ предиз-
борен TV дебат
с кандидата от
редиците на
социалистите

Шестима полицаи и
двама цивилни загинаха
при два атентата в раз-
мирната руска република
Дагестан в Кавказ. Атен-
таторка камикадзе се
взриви пред полицейски
пости. Местната полиция
посочи, че взривното уст-
ройство е било със сила
2 кг тротилов еквивалент.
Главата на терористката
е била намерена на ня-
колко десетки метра от
мястото на експлозията.
Според полицията тя е
била съпруга на бунтов-
нически главатар, убит
по-рано при операцията
на специалните части.

Кандидатът на френските
социалисти за президентските
избори Франсоа Оланд увели-
чи преднината си пред сегаш-
ния държавен глава Никола
Саркози, предаде Ройтерс.
Резултатите от анкета на аген-

В Дагестан
отново
се гърми

Оланд увеличи преднината си
цията за проучване на общест-
веното мнение Се Ес А, показ-
ват, че Оланд може да получи
30 на сто от гласовете на
първия тур на президентските
избори - с два пункта повече в
сравнение с предишна анкета.

Саркози получи под-
крепа от 28 на сто от
участвалите в проучва-
нето. Лидерката на
крайно десния Нацио-
нален Фронт Марин
льо Пен може да раз-
чита на 15 на сто от
гласовете на първия
тур на 22 април, което
на практика изключва
участието й във втория,
решителен тур на 6
май. Лидерът на край-
ната левица Жан-Люк
Меланшон получи
подкрепа от 10 на сто
от анкетираните.

Същото проучване устано-
ви, че мнозинството французи
са разочаровани от кампания-
та, по време на която личните
нападки между претенденти-
те за президентския пост чес-
то изместват дебата по същно-
стни въпроси, посочва Ройтерс.
Твърденията, че кампанията
“не позволява на избиратели-
те да направят обмислен из-
бор” и че “дава прекалено
голяма свобода” за лични на-
падки между кандидатите са
били посочени за верни от 71
на сто от анкетираните.

Половината от анкетирани-
те очакват Оланд да спечели
президентските избори - с 11
пункта повече в сравнение с
предишни проучвания на об-
щественото мнение. По-малко
от една трета - 30 на сто -
смятат, че Саркози ще остане
на поста си.

учени и молли. Според правозащитни активи-
сти този кодекс е огромна крачка назад по
отношение на правата на жените в Афганис-
тан, предаде Асошиейтед прес.

В документа на Съвета на улемите се раз-
решава на мъже да бият жените си при някои
обстоятелства и насърчава половата сегрега-
ция. Смята се, че това е опит да се привлекат
бунтовници като талибаните да седнат на ма-
сата за преговори с правителството, за да се
сложи край на войната в Афганистан. Когато
талибаните управляваха Афганистан преди на-
чалото на водената от САЩ военна операция

Гръцкият премиер Лукас
Пападимос направи проме-
ни в кабинета. Три минис-
терства сменят министрите
си. Министърът на регионал-
ното развитие заема поста
на министър за защита на
гражданите. Анна Диаман-
допулу, досегашен министър
на образованието и бивш
еврокомисар, поема минис-
терството на регионалното
развитие. Филолог поема
министерството на образо-
ванието.

Карзай върви назад
през 2001 г., на момичетата бе забранено да
ходят на училище, а жените трябваше да но-
сят бурки, които ги покриват от глава до пети.
На жените не се разрешаваше да напускат
дома си, без да са придлужени от мъж.

Одобреният от Карзай “кодекс на поведе-
ние” е набор от препоръки, кото религиозните
жени да спазват доброволно, но правозащит-
ниците се безпокоят, че той ще обърне тен-
денцията Афганистан от 2001 г. да приема
закони, които дават на жените повече права
от досега.

Съветът на улемите препоръча на жените
да бъде забранено да пътуват без придружи-
тел - близък роднина от мъжки пол, и да не
могат да работят с мъже, които не са техни
роднини.

ПРОМЕНИ
В АТИНА

Републиканската партия
за президентските избо-
ри през ноември. В из-
борния маратон, наречен
супервторник, привърже-
ниците на Републикан-
ската партия гласуваха
едновременно в 10 щата
- Джорджия, Охайо, Те-
неси, Вирджиниия, Оклахома, Масачузетс, Айдахо,
Северна Дакота, Аляска и Върмонт. Ромни спечели в
шест - Охайо, Айдахо, Вирджиния, Върмонт, в родния
си Масачузетс и в Аляска. Така той затвърди преднина-
та си пред останалите претенденти за номинацията и
изрази увереност в победата си в надпреварата за
Белия дом. Основният му съперник Рик Санторъм побе-
ди в три щата, а Нют Гингрич - в един.

Снимка БГНЕС Ромни спечели
супервторника
Ромни спечели
супервторника
Ромни спечели
супервторника
Ромни спечели
супервторника
Ромни спечели
супервторника

ППППП
резидентът на Афганистан Хамид Кар-
зай одобри “кодекс на поведение” за
жените, издаден от влиятелния Съвет
на улемите - висш съвет от ислямски

М
ит Ромни затвър-
ди позицията си
на фаворит за но-
минацията на
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Интервю

Доц. д-р ЕВГЕНИ АСТРУКОВ е коремен хирург. Той и
брат му доц. Емил Аструков са родени в София на 6
юли 1946 г. в семейство на лекари. След завършване на
медицина в София Евгени Аструков дълги години
работи в Александровска болница, а от 2004 г. ръково-
ди клиниката по обща хирургия в болница “Св.Екатери-
на” до пенсионирането си. Той е един от първите
коремни хирурзи, правили лапароскопски операции в
началото на 90-те години. След множество специализа-
ции в Англия, Германия, Франция, Израел и др. страни е
убеден, че българската медицина е много по-напред,
отколкото смятат някои. Доц. Аструков е един от
номинираните в инициативата “Лекар, на когото
вярваме”.

Интервю на Аида ПАНИКЯН

Доц. д-р Евгени Аструков:

Има причини младите
лекари да бягат
Чуждият опит в организацията на
здравеопазването не може да се
пренася механично, казва хирургът

 Напоследък все пове-
че се говори за лекарска
грешка, а от друга стра-
на, видно е, че едва ли не
се води война срещу лека-
рите у нас. Стигна се до
положение пациентите да
казват, че се боят да хо-
дят на лекар, а лекарите
да се боят да лекуват бол-
ните...

- Това е абсолютна край-
ност. Лекарите също са хора
и на обществото трябва да
му е ясно, че те също гре-
шат. Няма безгрешен човек.
Онова, към което съм се
стремял, е грешката да не е
фатална за пациента. И вто-
ро: да не повтарям грешки-
те си... Дава се много голя-
ма гласност на смъртните
случаи, специално в АГ-то.
Не мисля, че е редно да се
дава такава гласност на
подобни случаи, докато не
се установи със сигурност и
не се докаже, че има лекар-
ска вина или грешка. Но да
се вдига медиен шум и да
се окаже, че не е имало
лекарска грешка, не е доб-
ре. Има етика, както в ле-
карската професия, така и в
журналистическата...

 Възможно ли е това
да е политика с цел
“отърваване” от интели-
генцията?

- Това също звучи доста
крайно. А ако управляващи-
те правят това, то е поред-
ната грешка. Наистина има
шепа хора, които материал-
но са толкова добре обез-
печени, че могат да си поз-
волят да се лекуват в чуж-
бина, но да не забравяме,
че лечението в чужбина
може да се провежда, ако
е планово. А при спешен
случай? Какво се прави?
Никой от управляващите
или богатите не може да си
го уреди и попада в същата
система, в която попада и
обикновеният гражданин.
Такова унищожаване на
лекарското съсловие, ако
се прави съзнателно, ще
засегне и всеки от управля-
ващите.

 Много от младите ле-
кари напускат страната.
Някои дори го планират от
студентската скамейка.
Смятате ли, че България е
застрашена да остане без
лекари?

- За бягането на млади-
те има причина. И това не
важи само за лекарите. Уп-
равляващите трябва да на-
мерят причините за бягство-
то на младите от страната и
те да бъдат отстранени. По
отношение на младите ле-
кари смятам, че едни от во-
дещите причини са по-висо-
ките възнаграждения и
възможностите за специали-
зация и за развитие, които
им се предлагат на запад...
Има и друга гледна точка,
която може да изглежда
много идеалистична: Кой ще
оправи системата, ако тя е
сбъркана? Тези, които оти-
ват в чужбина ли? Как ще
се оправи системата, как ще
се оправи държавата като
цяло, ако няма хора, които
да милеят за нея? Все пак в
обучението на тези хора са

вложени средства на тази
държава и няма нищо по-
нормално те да приложат
тук своите знания.

В същото време при този
недостиг на лекари в много
специалности не бива с
лека ръка да бъдат отстра-
нявани от работа хората,
които са наближили пенси-
онна възраст. Защото при
това нямане на лекари
трябва да бъде използван
всеки...

 Променен ли е мо-
ралът на българския лекар?
Все пак сте близо 40 годи-
ни в професията и имате
наблюдения.

- След 10 ноември една
ценностна система, която
съществуваше в обществото
с плюсовете и минусите си,
рухна. На нейно място тряб-
ваше да се изгради нова.
Това отнема много време.
Но не знам и до ден-дне-
шен доколко е изградена
такава, освен че хората,
които са истински религиоз-
ни, могат да ходят на църква.
Всичко това доведе до срив
във възпитанието и ценно-
стната система на цяло по-
коление, което израстваше
тогава... Сега болниците са
търговски дружества и те
трябва да се самоиздържат.
Това не може да не доведе
след себе си и до някакво
комерсиализиране на хора-
та, които работят в тази си-
стема.

 Какъв човек трябва
да е хирургът?

- Необходима е, освен
всичко, и физическа из-
дръжливост, защото има
операции, които продължа-
ват часове. Но не е необхо-
дима сила, грубост, защото
колкото по-малки са травми-
те, толкова по-лек е следо-
перативният период... И още
нещо: една операция е ко-
лективен труд на хирург,
анестезиолог и реаниматор,
кардиолог, много други
хора, които асистират...

 Защо точно хирургия
избрахте, кой от двама ви
с вашия брат го реши?

- Започнахме да учим
медицина с брат ми. Майка
ни беше началник на ин-
фекциозната клиника в

но, и каза: “Работи...” Гле-
дах умно, не знаех какво да
направя... Е, справих се,
разбира се, не за сметка на
пациента, и естествено с
помощта на д-р Руменов. И
така поехме този път, в III
курс се записахме в кръжок
по хирургия и по вътрешни

патологията, а защото меди-
цината се развива. Когато
започвах, се оперираха
много язви на стомаха и на
дванадесетопръстника. Сед-
мично средно по 3-5 опера-
ции сме правили във II хи-
рургия. След това се появи-
ха Н2-блокерите, антагони-
стите на протоновата пом-
па, после се разбраха не-
щата по отношение на бак-
терията хеликобактер пило-
ри и всичко това доведе до
медикаментозно лечение на
язвата. Това драстично на-
мали броя на операциите -
сега вече се оперират само
усложненията, например
тежък кръвоизлив, който не
може да бъде спрян с меди-
каменти. Макар че и за ус-
ложненията вече има меди-
каментозно лечение. В
днешно време операцията
на язвата вече е изключе-
ние, а не правило, както
беше допреди 20-25 години.

Значително намаляха и
операциите на рака на сто-
маха. Не съм водил статис-
тика, но от 10-15 години
самият рак на стомаха на-
маля чувствително и у нас, и
по целия свят. Причината за
това не е много ясна - дали
защото вече язвата се леку-
ва, дали благодарение на
широкото разпространение
на гастроскопиите (преди
разчитахме предимно на
рентгеновите методи на из-

следване), или има други
причини. А и да не забравя-
ме, че всъщност не знаем
какви са причините за рака
изобщо.

За сметка на това обаче
се увеличи ракът на дебе-
лото черво. Но и на това
нямаме обяснение - и в тази
сфера навлезе ендоскопски
метод на изследване - коло-
носкопията. Започна и пре-
махването на полипи на
дебелото черво, което не
допуска клетките да се из-
родят в ракови, и въпреки
това случаите на рака на
дебелото черво не намаля-
ват, а се увеличават. Навли-
зането на лапароскопската
хирурия също направи своя-
та революция...

 Много е актуална в
момента темата с лекар-
ствата. Как гледа един
хирург на лекарствата?

- Един хирург ползва
много по-малко лекарства от
един интернист или кардио-
лог - хирургът лекува пре-
димно със скалпела. Но пре-
ди да бъде опериран един
пациент, той трябва да бъде
подготвен за интервенцията
и тук медикаментите имат
своето място. А и в следопе-
ративния период медика-
ментите имат своето немал-
ко значение. От това, което
в момента се тиражира, ста-
ва ясно, че в много страни
от Европа, а и в Турция,
лекарствата са по-евтини,
отколкото в България.

 Това ние, журналис-
тите, го говорим и пишем
от много време преди
този скандал...

- Да, това не може нито
да се скрие, нито да се ос-
пори. Доколко цените са
занижени там и повишени
тук - може да каже само
човек, който е наясно с този
пазар. За нас, лекарите, е
важно доколко тези цени се
отразяват на възможността
хората да се лекуват. Някой
каза, че не цените на ле-
карствата са високи, а за-
платите са ниски, но за мен
това е абсолютно стерилен
спор. Защото трябва да дис-
кутираме дали чашата е
наполовина пълна или на-
половина празна, но това
няма никакво практическо
значение - важен е крайни-
ят резултат, че хората не
могат да се лекуват. Рабо-
тил съм и в Перник, и в Сво-
ге, и мога да кажа, че в
провинцията има хора, кои-
то са материално много зле
и наистина не могат да си
позволят да се лекуват.

 Доста малки общин-
ски болници загинаха през
последните две години. Об-
речено ли е общинското
здравеопазване у нас?

- Не може директно и
механично да се копира и
пренася опитът на други
страни. Ако в Европа има
изградена шосейна мрежа
(не говоря само за 3 магис-
трали), и един човек от
малък град, който се нуж-
дае от спешна помощ, може
за половин-един час да
стигне до големия град, това
не важи за България. Осо-
бено тази зима това стана
ясно. Тези неща трябва да
се отчетат, независимо че
бройката на болниците ни
изглежда повече от евро-
пейския стандарт. Колкото и
да е малка една болница, тя
може да започне лечение-
то на пациента така, че той
да дочака дългия път до го-
лямата болница.

Ñïîðúò çà öåíèòå íà
ëåêàðñòâàòà å ñòåðèëåí.
Âàæåí å êðàéíèÿò
ðåçóëòàò, ÷å õîðàòà íå
ìîãàò äà ñå ëåêóâàò

Окръжна болница. Там ра-
ботеше хирургът д-р Иван
Руменов - бил е асистент на
проф. Александър Стани-
шев. Когато бяхме в първи
курс, ни вкара в операци-
онната. После с брат ми
ходехме сами да гледаме
операции (хирургията така
започва - с гледане), в края
на втори курс д-р Руменов
пъхна в ръката ми скалпел,
разбира се, за нещо дреб-

болести... Двамата сме хи-
рурзи, но брат ми е гръден,
а аз работя предимно ко-
рем с всичките му органи, а
те са много.

 Кои са най-разпрост-
ранените коремни заболя-
вания в наше време? Раз-
личават ли се нещата от
времето, когато бяхте на-
чинаещ хирург?

- О, има разлика, и то не
защото се е променила само

‘
‘

Снимка БГНЕС
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Общество
8

Датата

Искам равенство,
не цветя!

ГАЛИНА
МЛАДЕНОВА

Проф. МАРИЯ
ПИРГОВА
политолог

БСП няма нужда
от нов лидер

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ЖЕНАТА. Истори-
ята на празника започва през
1857 г. в Ню Йорк, когато е
организиран един от първи-
те протестни митинги на же-
ните, работещи в текстилни-
те фабрики. През 1909 г.
Американската социалисти-
ческа партия провъзглася-
ва 28 февруари за Нацио-
нален ден на жената. До 1913 г. американските
жени го отбелязват в последната неделя от фе-
вруари. През 1910 г. на Втората международна
конференция на работещите жени в Копенхаген
е взето решение по предложение на Клара Цет-
кин за учредяване на Ден на жената, който да се
отбелязва ежегодно. Международният ден на
жената се чества за първи път през 1911 г. в
Австрия, Германия, Швейцария и Дания, когато
над 1 млн. мъже и жени участват в шествия. От
1914 г. отбелязването на празника в различните
страни, в т.ч. и в България, е на датата 8 март.
През 1977 г. Общото събрание на ООН решава 8
март да стане Международен ден за правата на
жените и за мир.

1869 - УМИРА ЕКТОР БЕРЛИОЗ, ФРЕНСКИ
КОМПОЗИТОР (Р. 1803 Г.).

Диригент, музикален критик и
теоретик. Най-известен е с твор-
бите си “Фантастична симфония”
и “Реквием”. Популярен в арти-
стичните среди от своето време
с ексцентризма и емоционална-
та си неуравновесеност. Дирижи-
ра “Траурно-триумфалната сим-
фония” по улиците на Париж
през 1840 г. с 8-килограмова сабя в ръка. Създа-
ва амбициозен и мащабен стил на композиране.
Неговият “Те Деум” е написан за хор и оркестър
от неколкостотин изпълнители.

1873 - УМИРА РОБЪРТ УИЛЯМ ТОМСЪН,
ШОТЛАНДСКИ ИЗОБРЕТАТЕЛ (Р. 1822 Г.).

Създава първообраза на
пневматичната автомобилна
гума. На 23 години получава
патент, който е признат офи-
циално във Франция (1846) и
САЩ (1847). Неговата гума
представлява кух колан от
каучук, надут със сгъстен въздух, който обвива
колелото на автомобила. Според нейния създа-
тел тя “дава еластична опорна повърхност около
колелата с цел да се облекчи движението и да
се намали шумът”. Първоначално пневматична-
та гума е обвита в здрава кожа и е затегната за
колелата с болтове.

1917 - УМИРА ГРАФ ФЕРДИНАНД ФОН ЦЕ-
ПЕЛИН, НЕМСКИ ГЕНЕРАЛ (Р. 1838 Г.). Кон-

структор, създател на дирижабъла,
наречен в негова чест цепе-
лин (1898). Започва из-
граждането на дири-
жабъла през 1891 г.,
четири години по-късно
специална комисия
обявява проекта за неизпълним, но граф фон
Цепелин се сдобива с патент за “управляем
въздушен влак”.

1941 - РАЖДА СЕ АНДРЕЙ МИРОНОВ, РУС-
КИ АКТЬОР (УМИРА 1987 Г.). Един от най-

популярните от времето на съвет-
ската кинематография. Изпълня-
ва главни роли в превърналите се
в класики на съветското кино
филми като “Диамантената ръка”,
“Пази се от автомобила” и “Неве-
роятните приключения на итали-
анци в Русия”. На телевизионния екран блести
като самия Остап Бендер в 4-серийната продук-
ция “Дванадесетте стола” по едноименната твор-
ба на Илф и Петров.

1983 - РОНАЛД РЕЙГЪН НАРИЧА СССР „ИМ-
ПЕРИЯ НА ЗЛОТО”. Изразът, превърнал се в

политическо кли-
ше, е произнесен
в реч пред Наци-
оналната асоциа-
ция на евангели-
стите в САЩ в
Орландо, Флори-
да. С това Рейгън
обявява борбата
срещу СССР за
своя главна за-
дача. Американският президент използва изра-
за “център на злото” в реч към парламента на
Великобритания през 1982 г., но чиновниците от
Държавния департамент на САЩ зачеркват ду-
мите и те остават непроизнесени. Изразът “импе-
рия на злото” е използван за първи път през май
1977 г. в САЩ в знаменитите наклонени субтит-
ри в началото на филма “Междузвездни войни:
Епизод IV - Нова надежда” на Джордж Лукас.

Президентът на Афга-
нистан Хамид Карзай
преподнесе на сънарод-
ничките си подарък за 8
март - разреши на мъже-
те им да ги бият. Не че
досега това не се случва-
ше или пък някой беше
наказан за подобни “неж-
ности”. Одобреният от аф-
ганистанския лидер и
Съвета на улемите - уче-
ните и моллите, “кодекс
на поведението” на афга-
нистанките обаче връща
тези жени дори не в ми-
налия век, а далеч-далеч
в историята. Някак си

странно изглежда във
века на интернет, на но-
вите технологии, когато
светът, съвсем справедли-
во, се нарича “Голямо
село”, някъде по тази
грешна земя да се опит-
ват да се върнат в камен-
ния век. Те всъщност едва
ли са го и напускали -
преди т. нар. революция в
Афганистан грамотността
на населението в страна-
та бе едва 2 процента.
Въпреки последвалите
тежки военни години този
процент започна да рас-
те. Сега новата “демокра-
тична” власт явно иска да
го върне отново на изход-
ни позиции.

Не ме учудва решени-
ето на улемите, дори и на
афганистанския прези-
дент. Чудя се само за това
ли изпратихме по тези за-
бравени от Бога земи на-
шите момчета и момиче-
та, това ли е демокраци-
ята, за която те рискуват
живота си?

Знам, че въпросът ми
е риторичен, защото от-
говор няма да получа.
Както и никой не може да
отговори защо век и по-
ловина след първия про-
тест на американските
шивачки за равностоен
труд и заплати и до днес
жените по света получа-
ват по-ниско заплащане
от мъжете. Дори уж спра-
ведливата, благоденства-
ща (вече не толкова) Ев-
ропа не може да се пре-
бори за женското равно-
правие.

Според най-новите
данни на Европейската
комисия жените в Евро-
съюза все още печелят
средно 16,4% по-малко от
мъжете. Още по-тревожно
е, че в общността има
държави-членки, в които
разликата в заплащането
на мъжете и жените се
увеличава, като например
България, Франция, Лат-
вия, Унгария, Португалия
и Румъния. Не по-добро е

положението и с безра-
ботицата, където отново
начело са именно пред-
ставителките на нежния
пол. Рекордна безработи-
ца в еврозоната - 10,7%,
отчете Евростат за януа-
ри 2012 г. Това е най-ви-
сокото й равнище от
създаването на валутния
съюз през 1999 г. За по-
следната година безрабо-
тицата при жените в ев-
розоната е нараснала от
10,3% на 10,9 на сто. В
Евросъюза увеличението
е от 9,6% на 10,1 процен-
та. А ние сме хванали да
критикуваме Афганистан!

На 8 март, както и
преди век и половина,
трябва отново да говорим
за справедливост и ра-
венство. А не за майчин-
ство, нежност, грациоз-
ност и други такива. На 8
март не искам цветя. На-
лага се и през ХХI век да
се борим мъжки, за да не
забравяме, че всички сме
Човеци.

Изявлението на Геор-
ги Първанов, че ще се
кандидатира за лидерския
пост в БСП, е малко изне-
надващо. Според мен
беше нормално лидерски-
ят проблем в партията да
се решава след следва-
щите парламентарни из-
бори, когато се види ре-
зултатът от тях. Сега не е
време по средата на ман-
дата на парламента в
БСП да се състои такава
битка. Действително това,
което се случва, вече не
би могло да се нарече по
друг начин.

Иначе не виждам го-
лям драматизъм в нея,
защото партията е стабил-
на и дълголетна и ще го
понесе. Тя не би се разце-
пила от това. Намерения-
та на Георги Първанов не
включват появяването му
на партийни форуми до
провеждането на конгре-
са. Вероятно той ще се
кандидатира за поста на-

право по време на фору-
ма. Но не изключвам и
среща между двамата ос-
новни кандидати, нито пък
евентуално намеса на
други за нов председател
на БСП. Само че бившият
президент започна доста
рано политическата си
битка, и то без да има
достатъчно време за под-
готовка.

Може би трябваше да
даде малко повече време
на партията си да
осъзнае, че той е готов за

нея и че се връща. Защо-
то от безпартийност към
партийност не се минава
за 3 месеца. От друга
страна, е нормално пар-
тийните структури да го
посрещат радушно, защо-
то той има и немалко за-
слуги към БСП и партията
го обича. Това обаче не
води директно към него-
вия избор на конгреса,
защото организационните
правила се следват по
устав и затова времето на
г-н Първанов е малко.

Нормално е със Стани-
шев да си отправят напад-
ки, защото и единият, и
другият има какво да
каже. Вече може би ще се
спори по по-същностни
въпроси или по идеологи-
чески. Ще видим как ще
се развие диалогът меж-
ду тях, защото може да се
превърне и в открит кон-
фликт. Но все пак смятам,
че и той ще се води по
правила, и конгресът на
БСП ще мине по правила.
Не очаквам някакви голе-

ми сътресения. Но за пар-
тията това е излишна бит-
ка, защото се хвърля
енергия не по затвържда-
ването й като опозиция. А
и г-н Първанов наистина
трябва да определи точно
отношението си спрямо
ГЕРБ. Това е работата и
на конгреса. Твърде
възможно е преди про-
веждането му да станем
свидетели и на задкулис-
ни битки.

Моята прогноза за из-
хода от конгреса е, че
Станишев стои стабилно
в партията и при едно
нормално гласуване той
ще продължи да е лидер.
Не смятам и че силите му
са изравнени с тези на
Първанов. Това, че бив-
шият президент получава
подкрепа в провинцията,
не означава, че това е
посрещане като лидер.
Партията няма нужда от
нов лидер. Ако Първанов
го иска, да заяви нова
идеология и нова опози-
ционност. До момента не
е направил нищо подоб-
но, а само обяви, че ще
се бори за председател.

Ако Станишев си за-
пази партията обаче,
Първанов няма да се от-
каже от лидерското мяс-
то и ще се кандидатира
отново за поста след
следващите парламен-
тарни избори. Битката ще
продължи, просто сега

започна рано и без ясни
оферти. А Станишев тряб-
ва да си даде сметка, че
е много изнервен, въпре-
ки че не го признава.
Няма основание да е из-
нервен и би трябвало да
приема по-спокойно не-
щата. Всъщност и двама-
та трябва да действат
така, защото битката
между тях няма да при-
ключи с 48-ия конгрес.

Назаем от
„Всеки ден”

Анатолий СТАНКУЛОВ



Както и преди четири години  
звучеше песента на група 
“Любе” – “Батяня-комбат”.  Както 
и преди четири години танде-
мът заедно се качи на сцената. 
Пръв произнесе кратка реч 
Медведев: “Нашият кандидат 
уверено лидира и аз съм убе-
ден, че ще победим. Тази побе-
да е необходима на всички нас 
и няма да я дадем никому.  Тази 
победа ни е нужна, за бъде на-
шата страна съвременна, силна 
и независима”.  След него зад 
микрофона застана министър-
председателят. Владимир 
Путин беше видимо трогнат. Той 
благодари на всички, “които са 
казали “да” за Велика Русия”.

– Ще победим ли? – напомни 
своя предишен въпрос Путин.

– Да! – дружно изрева тълпа-
та. – Ние победихме! – подтвър-
ди Путин. – Ние победихме в 
открита и честна борба.

– Пу-тин! – викаха митингу-
ващите.

Като отбеляза, че хората 
могат да различат желанието 
за промяна от провокацията с 
цел да се разруши руската дър-

жавност и да бъде узурпирана 
властта, Владимир Путин 
заяви: “Руският народ показа, 
че такива сценарии в нашата 
земя не минават и няма да 
минат!”

“Ние постигнахме чиста по-
беда, – продължи премиерът и 
обеща да работи честно и без 
отпускане.

“Ние ще постигнем успехи и 
призоваваме всички да се обе-
динят около интересите на на-
шиия народ и нашата Родина, – 
обърна се към народа Путин. 

“Аз ви обещах, че ще победим, 
и ние победихме. Слава на  
Русия!” – завърши речта си пре-
миерът.

Публиката беше абсолютно 
разнородна – от обикновени 
работници до интелигенция и 
дори пънк-метали и ефектни 
мацки. На площада идваха от-
делни хора, цели семейства, а 
някои идваха организирани на 
групи. Събралите се празнува-
ха победата на своя кандидат с 
руски знамена в ръцете, бало-
ни и плакати: “Моят президент- 
Путин!”

Повече от сто и десет хиляди 
души се събраха в изборната 
нощ на Манежния площад в 
Москва,  за да отпразнуват 
победата на Владимир Путин 
на президентските избори.

Предложението да се помисли 
върху възможните начини за 
осъществяването на това бе 
изказано на проведения наско-
ро конгрес на Руския съюз на 
индустриалците и предприема-
чите от страна на премиера 
Владимир Путин.  Според пре-
миера това може да е едно-
кратна вноска от страна на 
бизнеса.  

Както поясни председателят 
на Комисията по инвестицион-
на политика към Търговско-
промишленната палата Антон 

Моментът на истината Руснаците направиха своя избор

Събралите се 
празнуваха 
победата на своя 
кандидат: “Моят 
президент – Путин!”

ТАРАС ФОМЧЕНКОВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

ЕКАТЕРИНА ВЛАСОВА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

„Вноските” на бизнеса от 
активите, получени в резултат 
от нечестната приватизация 
през 90-те години, биха могли 
да се насочват към специален 
инвестиционен фонд.

Нелека задача Как да се реши проблемът с приватизацията от 90-те?

Бизнесът трябва да върне старите дългове

Путин се завръща
в Кремъл

Данилов-Данилян, по време на 
конгреса бизнесмените са под-
крепили това предложение с 
аплодисменти, тъй като са по-
чувствали възможността от 
амнистия. “Но тя трябва да е 
окончателна и безвъзвратна”, 
смята специалистът. Затова е 
най-добре подобна инициатива 
да се осъществи чрез промяна 
в конституцията.  

Специалистите предложиха 
на място и целите, за които 
могат да бъдат изразходвани 
потенциалните вноски. Те могат 
да бъдат насочвани в Пенсион-
ния фонд, смята завеждащият 
отдела за международни капи-
талови пазари към Института 
по световна икономика и меж-
дународни отношения към РАН 
Яков Миркин. “Може да се съз-
даде благотворителен фонд по 
важни социални теми като на-

пример лечението на ракови 
заболявания. Парите да се вна-
сят там, но доброволно и мак-
симално открито. Използване-
то на средствата от този фонд 
също да става максимално от-
крито за обществеността”,  
предлага директорът на отде-
ла за стратегически анализ 
към ФКБ Игор Николаев. В ка-
чеството на механизъм за по-
лучаване на подобни такси той 
предложи да бъде ползван оп-
итът на Великобритания. Там 
навремето е била въведена 
такса, която е била наречена 
“данък върху доходи, довяни от 
вятъра”: със ставка от 29% е 
била облагана разликата 
между деветкратната годишна 
печалба на фирмата и сумата, 
която е била изплатена на фир-
мата при приватизация. Заим-
стването на британския опит в 
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В  рамките  на  проекта  RUSSIA  BEYOND  THE  HEADLINES

Какво пречи на руските 

власти да разберат какво 

именно иска народът?
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Проникването в полярното 

езеро е сравнимо с полет 

към Луната

Александър Пушкин 

е имал собствени 

европейски ценности
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РУСИЯ: ПРОФИЛ И АНФАС

КОНКУРС
ФОТОГРАФИ ЗАСНЕХА ГОДИНА 
ОТ ЖИВОТА НА  СТРАНАТА

В ежегодния конкурс „Най-добрите снимки на Русия” могат да 

участват всички граждани на РФ – както професионални фотогра-

фи, така и фотолюбители. Единственото условие е снимките да са 

направени в Русия. Ето как виждат нашата страна нейните жители.

ПРОДЪЛЖЕНИЕ НА СТР. 8 

Русия обаче няма да е толкова 
лесно. “Приватизацията в 
Русия беше по-продължителна 
и по-мащабна, отколкото във 
Великобритания”, отбелязва 
Николаев. “Огромните обеми 
на собствеността, която попад-
на в частни ръце, в значителна 
степен са увеличени и видоиз-
менени, казва Данилов-Дани-
лян. Много фирми са сменили 
собствениците си и тези акти-
ви са били купени със сред-
ства, които са били спечелени, 
както се казва, от нищото”. За-
това, отбелязва той, възник-
ват въпросите: кой ще плаща в 
този случай, старият или нови-
ят собственик? По какъв начин 
- във вид на процент от оборо-
та или пазарната стойност на 
активите? Трябва да се мисли 
върху всички тези въпроси на-
веднъж.

РАЗПРОСТРАНЯВА СЕ 
С ВЕСТНИК

Първият момък на селото.    АВТОР  ОЛЕГ КУДАЧКИН
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“Трябва да умеете да гу-

бите! Ние имаме реален 

лидер. Той е длъжен да чуе 

тези, които бяха на Блатния и 

на Сахаровия площад. Но той е 

длъжен и да крепи страната, за 

да не пропадне тя в гражданска 

война! Тези, които крещят в ми-

крофоните, има къде да заминат! 

А тези, които ги слушат – не.“

" 
“Страната пропадна в 

ямата на кризита. Имахме 

рядката възможност да 

обсъдим проблемите. Надявах 

се, че Путин ще отговори на 

въпроса защо за 10 години не е 

построен нито един завод. Дър-

жавата е мафиотски октопод!... 

Предложих реален отбор – избя-

гаха от този разговор! Няма да 

клатим лодката: в страната има 

30 хил. ядрени боезаряда! Но аз 

искам да се смени курсът!...”

ЦИТАТИ

Никита 
Михалков

Генадий 
Зюганов

КИНОРЕЖИСЬОР

ЛИДЕР НА КПРФ
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 “Сребърният стрелец” 
улучи “РГ”
Международният проект на 
“Российская газета” Russia 
Beyond The Headlines (Русия 
над заглавията) получи Наци-
оналната награда в областта 
на развитието на обществени-
те връзки „Сребърен стрелец” 
в категорията „Комуникации в 
глобалния свят”. 

Проектът на “Российская га-
зета” Russia Beyond The 
Headlines действа на всички 
платформи: печат, онлайн и 
мобилни версии. 

Сбербанк във Виена
Във Виена се състоя приключ-
ването на сделката на сума 
505 милиона евро по придоби-
ването от страна на Сбербанк 
на Русия на 100% от източно-
европейския клон на австрий-
ската банкова група VBI. При-
добиването на VBI е важна 
стъпка в трансформирането 
на Сбербанк от национално 
финансово учреждение във 
водеща международна 
банка.

ДЕТАЙЛИ

ПРЯМ ВЪПРОС – ПРЯМ ОТГОВОР

Къде ще отиде ЗИЛ? 
За създаването на съвремен-
но предприятие на територия-
та на ЗИЛ са достатъчни 50 
хектара (заводът притежава 
280 хектара). Сега се разра-
ботва проект за планиране на 
територията, започната е под-
готовката за продажба на пър-
вия участък от 27 ха, вървят 
преговори с големи автомо-
билни производители, в част-
ност с италианския концерн 
Fiat и корейски компании. 
Става дума за разгръщането 
на монтажно производство на 
съкратената територия на 
ЗИЛ. 

“Сколково” в Лондон
Делегация на фонда “Сколко-
во” представи своите проекти 
пред британски бизнесмени. 
Това е най-представителната 
визита в Англия за “Сколково”.  
Английските представители 
смятат, че съществуват всички 
основания връзките между 
Лондон и Москва в сферата на 
науката и високите техноло-
гии да се превърнат в трам-
плин за съответния сектор на 
Англия.

Фестивалът „Голяма Маслени-
ца” се провежда в Русия от 
2001 г. насам, като неговата по-
пулярност нараства от година 
на година. „Трябва да почитаме 
традициите си, да ги познава-
ме и да ги спазваме. Това е пре-
красен повод да се съберем в 
семеен кръг и заедно с родни-
ни и близки да отидем на праз-
ничните тържества”, смята 
Ирина Руденко, зам.-председа-
тел на Комисията по туризъм и 
хотелско стопанство на Мос-
ква. През тази година в столи-
цата за Масленица се проведо-
ха около 400 мероприятия. Ма-
совите празненства се състоя-
ха главно в парка „Горкий” и по 
традиция на Червения площад, 
където от декември работи 
пързалка точно срещу ГУМ. 

„Главната идея на празнен-
ствата на Масленица през тази 
година е да посрещнем празни-
ка заедно с цялата страна, раз-
казва Ирина Руденко. – Т.е. да 
покажем как Масленица като 
вълна е минала през регионите 

Русия по право се смята за родина на блините, а на Масленица ги изядоха безброй...

Аниматорите се стараят мак-
симално да въвлекат гостите 
на Голяма Масленица в народ-
ните забави. Танци, частушки, 
народни песни, кой каквото му 
се удава. Солиден мъж с ален 
шал остави на земята торбите 
с покупки от ГУМ и запя заедно 
със солистките от народен ан-
самбъл. Момиче с шарена 
кърпа, явно чужденка, танцува 
руски танц под акомпанимент 
на акордеон...

За изпращането на зима’2012 
на Червения площад, както в 
старите руски времена, са из-
дигнали за изгаряне чучело – 
задължителен данък на тради-
циите на Масленица.

Между впрочем, никой не 
смята буквално да го запалва, 
особено, че през тази година то 
е толкова красиво и е специал-
но направено като дизайн. Съз-
дателят на куклата е известна-
та в Русия сценограф и худож-
ник на костюми Анна Нежная.

... В уречения час бе запале-
на символична клада – арт-ин-
сталация.

Хората са щастливи: „Проща-
вай, зимо!” Нищо, че още вали 
сняг. Блините са изядени, пе-
сните са изпяти.

Започва Великият пост, най-
строгият в православната тра-
диция. Което пък означава, че 
скоро ще дойде Великден.

ТАТЯНА ШРАМЧЕНКО
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Големите февруарски студове 
са вече зад гърба ни. Време е 
да си вземем довиждане със 
зимата и да посрещнем проле-
тта. Главното прощаване се 
състоя на Червения площад.

Традиции Руснаците изпратиха суровата зима и с песни и танци посрещнаха пролетта

ЧУЖДИТЕ МЕДИИ ЗА РУСИЯ

ИНТЕРНЕТ ИЗМЕСТВА 
ТЕЛЕВИЗИЯТА
ГЕРМАНИЯ

Социолози и експерти не са 

единодушни в точните оценки 

за мащабите на интернет- и те-

левизионната аудитория в Ру-

сия, но са солидарни в едно: 

вече е факт активното “изтича-

не” на телевизионните зрители 

към Мрежата. В навечерието 

на президентските избори та-

зи тенденция, смятат анализа-

торите, се превръща в особено 

важна, защото под нейно вли-

яние се променят политически-

те приоритети на избирателите. 

В момента 35-40% от населе-

нието ползва интернет.

АЛЖИР КУПУВА 120 
ТАНКА Т-90
АЛЖИР

Става дума за старо споразу-

мение за доставка на 300 Т-90, 

което е подписано през 2006 

година, пет месеца след визи-

тата на на Владимир Путин в Ал-

жир. Новината за подписването 

на контракта (на стойност пове-

че от един милиард долара) бе 

оповестена не от кой да е, а от 

заместника на генералния ди-

ректор на Рособоронекспорт 

Игор Севастянов. Първата пар-

тида от 180 танка трябваше да 

бъде доставена до края на 2007 

година, а останалите 120 едини-

ци - в течение на 2011 година.

БЕЛИТЕ ЛЕНТИЧКИ СА НА 
МОДА ЗА ПРОТЕСТИРАЩИТЕ 
ВЕЛИКОБРИТАНИЯ

През 80-те години съветските 

граждани, които следваха 

модата, обожаваха джинсите 

с дефицитната марка Levi’s, 

през 90-те олигарсите 

изпитваха особена любов към 

автомобилите Bentley и към 

високите токчета от Dior, но 

за да си моден днес в Русия е 

достатъчно само да имаш бяла 

лентичка и малко злоба. “Всички 

ходят на тези протести. Това 

е нова модна линия”, заяви 

Александър Арутюнов, руски 

моделиер, който създаде блог 

“мода на барикадите” .

КОСМИЧЕСКИ 
НЕУДАЧИИ 
САЩ

Неотдавна при изпитания се по-

вреди поредният руски кораб 

“Съюз”. В резултат на това той 

стана негоден за изстрелва-

не, което принуди НАСА и Русия 

да отложат изпращането на нов 

екипаж на Международната кос-

мическа станция, докато новия 

кораб не бъде подготвен за по-

лет. На 2 февруари НАСА обя-

ви, че изстрелването се отлага 

с повече от месец и ще се осъ-

ществи най-рано на 15 май. В 

момента инженерите изясняват 

причините за проблемите и под-

готвят нов кораб.

КСЕНОФОБИЯТА НЕ Е ОТ 
ПОЛЗА
ЛАТВИЯ

В латвийското общество е необ-

ходимо по-широко обсъждане на 

проблемите с националните мал-

цинства, смятат в администра-

цията на президента. Защото та-

зи държава се е създавала от 

всички, които в конституция са 

определени като “народ”, вклю-

чително и от тези, които не са 

латвийци. Става дума за тяхното 

право да използват своя роден 

език. “Латвия може да се гордее 

с това, че у нас няма случаи на 

насилие на национална основа”, 

каза директорът на Латвийския 

институт Карина Петерсоне.

Страницата е подготовена от екип на „Русия и България”

Международният ден на же-

ната отдавна е станал в Ру-

сия тих семеен празник. Мъжът 

е  длъжен да купи цветя, да 

измие чиниите и да прегърне 

своята приятелка. Това е.

ЧЕСТИТ ПРАЗНИК, СКЪПИ
ЧИТАТЕЛКИ!

ФОТОФАКТ

Москва отпразнува Масленица 

REUTERS/VOSTOCK-PHOTO

Сцената е разположена на-
право върху пързалката, а 
отвън са издигнати четиримет-
рови балалайка и лъжица, укра-
сени с руски мотиви, както и па-
наирни лавки и лавки с блини.

Моменти от Масленица:
– От Кремъл дойде указ да 

се целуваме по пет пъти! – пее 
жена в традиционна руска 
носия, която след това се при-
ближава до непознат мъж и го 
целува.

на Русия и е стигнала до Мос-
ква”. За целта организаторите 
на фестивала – Комисията по 
туризъм и хотелско стопанство 
на Москва и кметството  са ре-
шили да водят радиопредава-
ния от други градове, както и 
са организирали телемост с 
Лондон, където... също са из-
пращали руската зима. Освен 
това организаторите са пока-
нили фолклорни ансамбли от 
руските региони.

Помолихме на този прям въпрос 
да ни отговори известният ад-
вокат, член на Обществената 
палата Анатолий Кучерена. 

Защо руските власти не се 
вслушват в народа?

можността да „разгледа“ хора-
та по места – с техните нужди, 
тяхната тъга, вопли за неспра-
ведливост. Още през 1990 го-
дина, в своята от всички про-
четена и от никого не осмисле-
на работа „Как нам обустроить 
Россию“ (“Как да изградим 
Русия” – бел.пр.) Александър 
Солженицин влезе в полемика 
с тези, които твърдяха, че на 
Русия не й е нужна демокра-
ция. „Много е нужна, казваше 

Това явление си има своите ис-
торически корени. Огромните 
пространства на Русия, също 
толкова, колкото и огро-
мността на нейните геополити-
чески задачи, са водели до 
това, че централизираната 
власт просто не е имала въз-
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той. – Но при пълната непод-
готвеност на нашия народ за 
сложния демократичен живот 
той трябва постепенно, търпе-
ливо и здраво да се строи от-
долу, а не просто да се провъз-
гласява гръмогласно и стреми-
телно отгоре, изведнъж в 
целия обем и пространство“. 
Солженицин препоръчваше 
специално внимание да се 
обърне на развитието на мест-
ното самоуправление и на 

местните избори. А през това 
време ние поехме по това на-
правление, от което Солжени-
цин искаше да ни предпази. 
Като пожелахме демокрация 
веднага и в пълен обем, за на-
чало ние получихме десетки 
партии, които много често 
представляваха интересите 
само на техните създатели, 
немислимо количество канди-
дати за президент, „чували с 
пари“, които лесно печелеха 
парламентарните избори в ед-
номандатните окръзи и даже 
губернаторски постове... 

Вследствие на това след 
2000 година започна обратен 
процес, известен с името стро-
ителство на вертикала на влас-
тта. И не трябва да се учудва-
ме, че у хората възниква усе-
щането за безпомощност, не-

ефективност и корумпираност 
на властта като такава. Оче-
видно е, че е настъпило време 
радикално да се преразгледа 
формата на взаимодействие 
между населението и местната 
власт. 

Трябва да се направи така, 
че обемът на  пълномощията 
на местната власт да е доста-
тъчен за решаването на тези 
задачи, които са й възложени. 
Кметовете на общините са 
длъжни да „паднат“ до такова 
ниво, че да се срещат с гражда-
ните и да обсъждат с тях опти-
малните пътища за решаване 
на проблемите. И властта, и 
гражданите създават един „об-
ществен продукт“ – качеството 
на живот.  И могат да успеят 
само заедно. Така виждам 
нашия път към демокрацията.

Масленица като 
вълна мина през 
руските региони и 
пристигна накрая в
Москва
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 Владислав
Воробьов

НАБЛЮДАТЕЛ

 Михаил
Жванецки

САТИРИК

 Дмитрий Бабич 
НАБЛЮДАТЕЛ НА

РИА “НОВОСТИ”

ЩЕ  ПРОМЕНЯТ  ЛИ  ЕВРОПА
ПРЕДСТОЯЩИТЕ  ИЗБОРИ?

ИМАМ ЧУВСТВОТО, ЧЕ ЦЯЛАТА СТРАНА Е НА СИСТЕМИ

ПУШКИН ЗАГИНА 
ЗА НАС 

Старият свят 
отдавна имаше 
нужда от добро 
политическо 
сътресение

Една след друга 
някога всесилните 
партии отиват в 
глуха опозиция

В 
урбанизираните страни 
днес е почти невъзмож-
но на избори да се спе-
челят абсолютното бол-

шинство от гласовете. Европа 
е най-яркият пример за това.

Съгласно последното соци-
ологическо проучване, напра-
вено по поръчка на Европей-
ската комисия, 71% от евро-
пейците не вярват, че полити-
ците, които управляват, са в 
състояние бързо да се спра-
вят с все по-плачевното със-
тояние на икономиката на 
страните от еврозоната. Ре-
зултатът бе предсказуем: една 
след друга някога всесилните 
партии отиват в глуха опози-
ция.

Но съвсем не е сигурно, че 
„свежата кръв“ ще успее да из-
веде еврозоната от икономи-
ческата и политическа криза. 
Защото е очевидно, че за да се 
спасят, страните от ЕС трябва 
да пренапишат общоевропей-
ските правила на играта, да се 
откажат от част от суверени-
тета си в полза на наддържав-
ни структури. Само те, според 
мнението на болшинството от 
експертите, имат силите да за-
държат еврото “на повърх-
ността”.

Няма спор: Старият свят от-
давна имаше нужда от добро 
политическо сътресение. И то 
не ни кара дълго да чакаме. 
Влечението към промени 
първи откриха в себе си англи-
чаните. През май миналата го-
дина водените от премиера 
Гордън Браун лейбъристи с 
трясък загубиха всеобщите 
избори. Анализаторите бяха 
единни: управляващите плати-
ха за неспособността си да 
овладеят разрастващата се 
криза.

Вътре в еврозоната прави-
телствата започнаха да окап-
ват, започвайки от есента на 
миналата година. На това по-

Д
уелът и гибелта на Пуш-
кин, от които ни делят 
175 години – това е тра-
гичен момент в истори-

ята на Русия, който във всяка 
епоха поражда съответните за 
духа на тази епоха размисли. 
Пушкин притежаваше свои 
собствени европейски ценнос-
ти. С тях най-вероятно той ня-
маше да получи гражданство 
на съвременния Европейски 
съюз, ако такова най-накрая се 
появи в ЕС. Пушкин вярваше 
във вечните, „феодалните“ пра-
вила на поведение. Не трябва 
да се търпят обидите, нанесе-
ни публично, особено в печата; 
не трябва да се четат чужди 
писма; не трябва да се навли-
за в чуждия семеен живот; не 
трябва от конюнктурни съобра-
жения да се ограничава свобо-
дата на писателя или историка. 
А наоколо всичко крещеше и 
виеше (както и сега): може, 
може, може! 

Всички писма на Пушкин, а 
също така посланията, написа-
ни до него, включително и пре-
писката с жена му, са прегледа-
ни от жандармите след 
неговата смърт – слава Богу, 
тогава не е имало социални 
мрежи и хакери, защото веро-
ятно  Трето отделение щеше да 
преглежда „постингите“ на 
Пушкин веднага след тяхното 
написване.

За да събере материали за 
„Дъщерята на капитана“ и „Ис-
торията на Пугачов“ се е нало-
жило Пушкин да излъже жан-
дармите, като им е казал, че 
има намерение да пише худо-
жествена биография на Алек-
сандър Суворов. 

Все пак кой е виновен за ги-
белта на Пушкин? В действи-
телност коя сила стои зад Дан-
тес – този явно нищожен тип? 
Царят, който замени повишени-
ето на Дантес с изпращане зад 
граница? В съветско време се 
смяташе така. Но с основание 
ли?

Николай I, представян от съ-

да сложат точка. Никой не се 
съмнява, че първа цигулка в 
обществения живот на страна-
та ще започне да свири опози-
цията, начело с Андонис Сама-
рас.

По аналогичен сценарий се 
развиват събитията и във вто-
рия основен нарушител на спо-
койствието на борсовите ин-
декси. Премиерът на Италия 
Силвио Берлускони също така 
без избори предаде юздите на 
управлението на професор 
Марио Монти. Той разполага с 
повече време, отколкото гър-
кът Пападимос, за да докаже 
своя професионализъм на ита-
лианците. 

Парламентарните избори в 
Италия ще се проведат през 
2013 година. А виж, на испан-
ското правителство и на пре-
миера Хосе Луис Родригес Са-
патеро им провървя най-мал-
ко от всички други. Изборите в 
Испания се проведоха на 20 
ноември 2011 г., точно в разга-

ра на кризата. Победата на не-
говия основен конкурент Ма-
риано Рахой начело на Народ-
ната партия бе дотолкова 
предсказуема, че Сапатеро 
дори се отказа да бъде начело 
на избирателния списък на 
своята политическа сила.

На дневен ред са основните 
играчи на еврозоната: Фран-
ция и Германия. Изборите за 
Бундестаг са планирани за ес-
ента на 2013 година.  А францу-
зите значително по-рано ще 
кажат това, което мислят за 
действащата власт: прези-
дентските избори ще се прове-
дат през април 2012 година, а 
през юни същата година – из-
борите за долната камара на 
парламента. При това на упра-
вляващите партии ще им е из-
ключително трудно да се за-
държат на власт и в Германия, 
и във Франция.

ветската, а заедно с това и от 
либералната западна истори-
ография като глупав военен 
грубиян, в действителност е 
бил, макар и твърд, но принци-
пен човек. Именно тези прин-
ципи на дворянската чест го 
сближават на първо време с 
Пушкин. Въпросът е бил не в 
царя, а в обществото.

В книгата си „Пушкин. Несре-
сана биография“, която през 
2011 година бе преиздадена за 
пети път, фронтовакът – пуш-
кинист Леонид Аринщейн пред-
лага обща, но все пак точна 
причина за гибелта на поета.

„Цялото творчество на Пуш-
кин представлява търсене на 
най-пълното изразяване на ви-
сшата хармония... Да се откло-
ни по друг път за него би озна-
чавало да предаде своя жизнен 
опит, да загуби нравствената 
основа на своето съществува-
не, на своето творчество. Пуш-
кин просто не би могъл да 
стори това.  В същото време об-
ществото, общественото съз-
нание... са се движели в проти-
воположна посока, като са 
пораждали все по-нарастващ 
егоизъм, отчуждение, все по-
вече се социализирали, губей-
ки онази степен на нравствена 
култура, която е била органич-
на за Пушкин. Поетът все по-
силно чувствал самотата “. 

Точно казано, и тази фраза 
има смисъл не само за 1837 го-
дина, но и за 2012 година, и, боя 
се, за много следващи години. 
Подлеците винаги ще имат пре-
димство. Днес е още по-трудно 
да се запази честта и достойн-
ството, отколкото преди 175 го-
дини.  А това означава, че тога-
ва Пушкин е загинал за нас, за 
нашето достойнство. И не слу-
чайно в неговите последни сти-
хове темите за смъртта и чест-
та са винаги заедно.

Живот без чест (с височай-
шето утвърждаване на темите 
на повестите и с изчезващата 
неизвестно с кого жена) – това 
е бавна смърт. Пушкин е пред-
почел бързата смърт.

К
ак да се обясни надеж-
дата в човешкото 
сърце?

Никак. Човек се на-
дява, и животното се надява. 
Никой не иска да загине.

Овцата се надява. Вълкът 
се надява. Те бягат от нещо. 
Значи, че се надяват.

В морето плуват плъхове, 
хора, офицери... Значи – надя-
ват се.

Който иска да живее, невол-
но прави нещо за това.

Когато е направил всичко – 
лежи или плува и мисли какво 
още би могъл да направи... 

Точно това е надеждата, 
сър, този план – дори и неосъ-
ществим, но план. Дори ако се 
състои само от думите: “Тряб-
ва да измисля нещо”. Човек 
така си казва.

Нещо казва на бялата меч-
ка: “Ще изплуваш, ще изплу-
ваш, трябва да плуваш”.

Какво и е хубавото на на-
деждата? Тя кара всичко живо 
да се “мята диво” със сетни 
усилия.

И точно в това е гениалният 
замисъл: при сетното усилие 
вече не е толкова страшно да 
се умре. 

* * * 
Мислех си – ще напиша и ще 

престане.
Написах. 
А не спрях да се вълнувам.
Защо го написах всичко 

това? Ето това ме интересува.
Защо това, което ме вълну-

ва, да вълнува и хората?
Ето какво ме вълнува.
Ако това не ги вълнува, 

защо пиша това, което ме въл-
нува, ако, след като го напи-
сах, не спрях да се вълнувам?

Ясно ли се изразявам? 

Ако пиша не за да облекча 
своята душа, то тогава защо?

Защо да развалям настрое-
нието на другите? 

Събота. Хората са по вилите 
и лозята. Те искат да се хранят 
със зеленчуци и аз искам да се 
храня със зеленчуци.

Но не ми дава покой това, 
което ме вълнува. 

Ами вълнувай се тогава. 
Лежи и се вълнувай.

Политически избори. Човеш-
ки избори. Измами в сметките. 
Преброяване. Пожари. Сблъ-
сък на един влак с друг отзад. 
Сблъсък на една кола с друга 
отзад на отсрещното платно. 
Падане на самолети в затън-
тени райони. Преследване на 
два заека от танкове. 

Отхвърляне на тежко болен 
човек от вратата на болница-
та.

Търсене на доктор, който 
може поне нещо да лекува.

Борба с усещането, че цяла-
та страна е на системи, но с 
клизма. При това накрайникът 
е в нас, а чашата – в другите 
страни.

Защо искам освен себе си 
да развълнувам с това и всич-
ки други, които така или иначе 
го знаят? Някои по същия или 
по никакъв начин?

Вероятно така, както когато 
те пътуват, си купуват билети, 
свалят връхната дреха и сядат 
да слушат това, което отдавна 
знаят, а аз отдавна го говоря.

Защото искаме да се видим 
и да се чуем един друг.

Те ми отговарят с длани.
Аз им пиша също с ръце. Ко-

ито са командвани от сърцето 
и главата.

И нека да кажа главното. 
Ние не живеем зле, ако това 
ни вълнува. 

* * * 
Животът изтласква хумора. 

Животът изпълва автора.
Хуморът е спасение, когато 

има пролука между живота и 
спасението от него. Или когато 
срещаш друг живот. Или когато 
си млад и истинският живот 
още само те заплашва с груба-
та си ръка. Ти си весел и се ше-
гуваш конкретно. 

Постепенно коректността 
се обобщава, изводите се оф-
ормят, работата на часовника 
не само се чува, но и се вижда. 
И ти чувстваш как изводите 
търсят изход. А изводите може 
да са весели, но не и смешни.

Да се събират изводи е като 
да се събират вещи.

“Събирайте си вещите, кра-
ят на света е определен за 23 
септември”. 

Правилно. Защо тогава да 
си събираме вещите? Нека да 
си съберем изводите!

Краят на света е нещо весе-
ло и все искаш да се шегуваш 
с него. 

Някак си всичко става на-
веднъж, никой не изпраща ни-
кого.

Но по-добре е всичко все 
пак да се е случило.

Втория път – не е интересно. 
А третият път – дразни и убива 
хумора.

Някой се шегува с нас, а ние 
вярваме.

По дяволите хумористите!
Трябва да се живее!

Точно това е 
надеждата сър, 
този план – дори и 
неосъществим, но 
план

Авторът е наблюдател на 
“Российскоя газета”

Пълния текст може да намерите 
на сайта www.ria.ru

Списание “Огоньок”,   
06.02.2012

прище в предни позиции се 
оказаха гърците. Без избори 
правителството на Георгиос 
Папандреу бе сменено от ка-
бинет, предвождан от Лукас 
Пападимос. 

Но политически активните 
гърци нямат намерение с това 

Французите ще кажат всичко, което мислят за сегашната власт през април 2012 г.
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НОВИНИ ОТ
ЕПРУВЕТКАТА

Група учени от Русия и Япо-
ния планира да проведе уни-
кална операция: да клонира 
гигантско млекопитаещо, 
чиито останки са открити в 
сибирската вечна замръзна-
лост.

Такива опити вече са пред-
приемани, но безуспешно. И 
ето нов опит. Учените смятат, 
че той има по-високи шансове 
да се окаже успешен. Защото 
в откритата тази година в Яку-
тия бедрена кост от мамут 
добре се е запазил костният 
мозък, който ще бъде изход-
ния генетичен материал за 
пресъздаването на животно-
то. Учените преценяват, че 
костта принадлежи на мамут. 
Въпросът е в това, че за 
трансплантацията са нужни 
клетки с неповредени гени, но 
тяхното добиване е изключи-
телно сложно, тъй като зара-
ди продължителния престой 
в леда костният мозък от ос-
татъците на мамути не е годен 
в качеството си на биологич-
но активен материал. За да 
клонират мамута, първона-
чално ядра от откритите клет-
ки костен мозък ще бъдат по-
местени в яйцеклетка на 
слоница, за да бъдат получе-
ни ембриони с ДНК на мамут. 
След това тези ембриони ще 
бъдат преместени в матката 
на слоници. А учените плани-
рат здраво мамутче да се 
види след пет години.

След 5 години
ще видим жив
мамут

Човекът от бъдещето, подоб-
но на библейския Матусал, ще 
живее сто години. Неговите 
органи винаги ще са млади, 
тъй като износените ще бъдат 
заменяни с нови. На граница-
та на този век знаменития пи-
сател-фантаст Атър Кларк 
предсказа нещо подобно. То-
гава това ни се струваше не-
постижима мечта. Днес се 
появи надежда, че тя може да 
стане реалност.

За това спомогна открива-
нето на стволовите клетки. 
Да напомним, че те са способ-
ни да се превръщат в клетки 
на всеки човешки орган. 

– Ние отглеждаме костна 
тъкан, която може да замени 
повредени, дефектни участъ-
ци от различни кости, – казва 
Владимир Комлев – учен от 
Института по металургия и 
материалознание Байков. – 
Да речем, човек е с отстране-
на част от гръбначния стълб, 
коляното, челюстта. Отгледа-
ният от неговите собствени 
стволови клетки имплант ще 
възпроизведе точно липсва-
щия участък. Създадените от 
Комлев материали нямат ана-
лог в Русия, тяхната себестой-
ност е 2 до 5 пъти по-ниска , 
отколкото на чуждестранни-
те.

– От керамичен нанопрах 
правим специално скеле, 
върху което стволовите клет-
ки трябва да се превърнат в 
костна тъкан, разяснява той. 
Досега с помощта на такива 
импланти са извършени над 
от 100 успешни операции.

Резервни части
за човека от
бъдещето

ЮРИЙ МЕДВЕДЕВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Руските учени първи в света 

проникнаха в уникалното езе-

ро Восток. Кореспондентът на РГ 

разговаря за това с началника 

на антарктическата експедиция 

Валерий Лукин.

“Проникването в езерото е 
сравнимо с полет до Луната” 

Състезание под леда В ожесточена конкуренция руските учени победиха своите противници

“Ние бяхме първите, отивахме в 

абсолютно неизвестен свят, не 

знаехме какво ни очаква”

Проникването  в  езерото се 
превърна в световна сензация. 
Вие го  сравнявате  с полета до 
Луната. Защо?
По две причини. Ние бяхме пър-
вите, отивахме в абсолютно не-
известен свят, не знаехме какви 
изненади ни очакват, не беше 
ясно за какво да се подготвяме. 
Например кой знае, че на големи 
дълбочини ледът всъщност е 
кристал с напречно сечение 
около три метра. Твърдостта му 
е почти като на стъклото. Как да 
се „бие“ сонда? В случая е без-
полезно да се върви по устано-
вения ред: изпращаш задание в 
институт или конструкторско 
бюро, за да решат учените зада-
чата, след това по обичайната 
верига – в завода и изпращане 
на изделието в Антарктида. При 
такъв подход самолетите посто-
янно биха летели между Русия 
и шестия континент.

А как търсехте изход?
Полярните изследователи 
сами правеха разчетите, рабо-
теха на струговете, заточваха, 
режеха, заваряваха. Например 
Николай Иванович Василиев – 
и професор, и майстор – всичко 
може да направи с ръцете си. 

 А втората причина за сравнение 
с лунната надпревара?
Жестокото съперничество със 
САЩ за възможността първи 
да проникнеш в езерото. Макар 
че открито за надпревара 
никой не е говорил, но това е 
очевидно за всички. С помощта 
на американците през 1998 го-
дина, когато ние преодоляхме 
около 3600 метра и до целта ос-
таваха приблизително 140 
метра, международната общ-
ност, на първо място защитни-
ците на околната среда, поис-
каха ние да преустановим 
работа. Едва ли не руснаците 
ще нанесат на езерото непо-
правими вреди, ще погубят уни-
калната биосфера, тъй като в 
технологията се употребява ке-
росин. 

Въпросът е в това, че сухият 
лед може да се пробива до 500 
метра. А по-нататък сондажът 
над сондата започва да се 
свива и може там да я прити-
сне. Вече става невъзможно 
да се извлече. Учените от Пе-
тербургския геоложки инсти-
тут откриха просто и ефектив-
но решение. В сондажа да се 
налее незамръзваща течност, 
близка по плътност до леда. 
Това е смес от фреон и керо-
син. А след като керосинът при 
никакви условия не се смесва 
с водата и е по-лек от нея, то 
значи не съществува и опас-
ност за биосферата на езеро-
то.

Но това е известно от училищна-
та физика. Защо се наложи да се 
прекратят сондажите?

Срещу всички наши доводи 
чувахме един единствен отго-
вор: а ако нещо не сте предви-
дили! Всичко трябва да се про-
вери в реални условия. Но това 
е абсолютно нереално. Трябва-
ше да се намери подходящо 
езеро, там да се създаде нова 
база... А докато ние тъпчехме 
на едно място, американците 
започнаха подготовка за про-
бив. Те решиха интензивно да 
„бият“ сонда в леда, като нали-
ват в сондажа гореща вода.

Изясни се, че в условията на 
Антарктида технологията е не-
приложима. Защото трябва да 
се подгрява целият стълб от 
няколко километра, а за тази 

цел трябва да се построи елек-
тростанция с мощност от ня-
колко мегавата. Разбира се, 
американците биха могли да си 
го позволят, но тяхната техно-
логия работи при температури 
не по-ниски от минус 35 граду-
са, а в района на Восток темпе-
ратурите падат под минус 55. 

Но и ние бездействахме. И 
тук се намеси случайността. По 
аналогичен на нашия метод 
датчаните проникнаха в езеро 
в Гренландия и не му нанесоха 
никакви вреди. Това бе нашият 
аргумент за продължаване на 
работата, която се възобнови 
през 2010 година.

А защо не донесохте вода, като 
обявихте, че ще се наложи да се 
изчака до декември 2012 г?
Проникването се осъществи на 
5-ти февруари, а още на 6-ти 
климатичните условия наложи-
ха да си заминем с последния 
самолет. В сондата нивото на 
водата се покачи с 30–40 
метра, но тя не замръзна, зато-
ва сега не бива да я вземаме, в 
противен случай ще замърсим 
езерото. Ще се наложи да изча-
каме края на годината, когато 
ще започнем изучаването на 
повърхностните води. А през 
2014 г. ще пристъпим към из-
следването на цялата дълбо-
чина, ще спуснем пробосъбира-
чи и сонди.

Сега дори ни е трудно да си 
представим какво ще намерим 
в тази „консервна кутия“ на ми-
лиони години. Възможно е там 
да не съществува никакъв 
живот, а е възможно да открием 
екзотични организми. Освен 
това, от Восток се интересуват 
космическите специалисти. За-
щото на Европа – спътника на 
Юпитер – е открит гигантски во-
доем, изолиран отгоре от леден 
слой.  

Ако във Восток бъдат откри-
ти микроорганизми, то има шанс 
първата среща с извънземен 
живот да се състои в Европа.

Езерото Восток 
привлича учените 
от цял свят със 
своите екстремални 
условия

АНАТОЛИЙ МЕНШИКОВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Тюменските учени проведоха 

редица успешни експерименти с 

така наречената суха вода. Тя 

може да се използва за пробиви 

в технологиите на различни 

промишлени отрасли.

Сухата вода
твори чудеса 

Еврика!  Пробив в технологиите 

За обикновения гражданин из-
разът „суха вода“ звучи като 
нещо дивно, непостижимо. А 
между другото, тази субстан-
ция отдавна е измислена. 
Младшият научен сътрудник от 
Института по криосфера на Зе-
мята към Сибирското отделе-
ние на РАН – Надежда Молоки-
тина, я приготвя практически 
за минута, с помощта на дома-
шен миксер и специална добав-
ка – хидрофобизиран силициев 
диоксид. Накрая се получава 
прахообразна маса, която на-
помня булгур. Сама по себе си 
тя не се разлива – пресипва се. 
Само че частиците не са твър-
ди, а на пипане са влажни. 

Всяка частица представлява 
пълно с вода, едва различимо с 
просто око топче с микроско-
пична обвивка.

Сибирските учени се интере-
суват от сухата вода преди 
всичко като потенциално сред-
ство за получаване на газови 
хидрати и тяхното последващо 
транспортиране. В хидратите, 
както е известно, има свръхви-
сока концентрация на газ, той 
е максимално сгъстен. Сухата 
вода позволява рязко да се 
увеличи скоростта на тяхното 
образуване, пояснява Молоки-
тина. Изключително привлека-
телен вариант: на сондажите 
да се улавя изхвърляния неф-
тен газ, който досега се изгаря 
в огромни обеми, и да се вкар-
ва в своеобразни хидратни кап-
сули. Остава те да се доставят 
в преработвателните заводи. 
За сравнение си представете 
камион в който при един и същ 
обем на каросерията, вместо 
пет тона се събират 10 хиляди.

Така прозаично изглежда чудото – сухата вода
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1. 
Възможно е в тази био-

логична „консервна ку-

тия“ на милиони години 

да са се съхранили реликтови 

форми на живот, а също така да 

са възникнали неизвестни за на-

уката микроорганизми. Изуча-

ването им може да помогне по-

добре да се разбере, как се е 

развивал животът на земята.

2. 
Предполага се, че опитът 

от изследването на езе-

рото може да бъде поле-

зен при изследването на спът-

ниците на Юпитер – Европа и 

Калисто, на които може би има 

аналогични образувания. 

3. 
Езерото Восток привлича 

учените от цял свят със 

своите екстремални ус-

ловия, с тестването на нови тех-

нологии.
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ЗА  ВЛИЗАНЕТО

ВЪВ ВОСТОК
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П
рограмата за изграж-
дане на семейни жи-
вотновъдни ферми се 
появи и затова, защо-

то отглеждането и преработ-
ката на месо от едър рогат до-
битък, както и производството 
на мляко, продължават да 
бъдат проблем за развитието 
на животновъдството в Русия. 
Кого ще зарадват такива 
цифри? През 1990 година в 
Русия са произвеждани 55,7 
милиона тона мляко, а през 
2011-а – само 31,7 милиона 
тона, т.е. за 20 години по отно-
шение на млякото сме минус 
24 милиона тона. Има много 
причини за спада, основната 
от които е увеличаване на по-
тока вносна продукция през 
предходните години, в това 
число и дъмпинг спрямо сухо-
то мляко. Този прах, смятат екс-
перти, подкопа икономиката на 
отрасъла.

Руското село има всички 
възможности да насити паза-
ра със собствена продукция, 
както това се случва с пилеш-
кото месо. За това са необхо-
дими конкретни системни 
стъпки, включително и по ук-
репването на производствена-
та инфраструктура, изгражда-
нето на ефективно и взаимно-
изгодно коопериране между 
доставчиците и преработвате-
лите на месо и мляко. Това осо-
бено касае средните и дребни 
селскостопански предприя-
тия, фермерските стопанства. 
За да подкрепи животновъ-
дите, руското правителство 
използва мерките на митни-
ческо–тарифното регулиране 
и продължава да насочва зна-
чителни средства от феде-
ралния и регионалните бю-
джети. Голяма част от инвес-
тиционните и кредитните ре-
сурси отиде за създаването 
на нови работни места, строи-
телство или модернизация на 
около 3,5 хил. ферми и други 
обекти с използване на съ-
временни технологии. Общата 
сума на инвестиционните про-
екти за отрасъла от 2006 до 
2011 година достигна 576 
млрд. рубли.  При това за този 
период за субсидиране на 
лихви по кредити от федерал-
ния бюджет са изразходвани 
120 млрд. рубли.

При изграждането на се-
мейни ферми се използват 
две форми на работа. Първа-
та – когато възложител и из-
пълнител на фермите е упра-
вляваща компания . Фермерът 
получава готовите строител-
ни обекти, оборудването и жи-
вотните в дългосрочна арен-
да от изпълнителя, с право на 
последващо изкупуване. Вто-
рата – когато възложител и 
изпълнител за всяка ферма е 
конкретен предприемач.  

АНАЛИЗ

Своите 
продукти 
са 
по-вкусни

Семейните 
ферми ще хранят 
страната 

Опит Ферма от Мордовия стана най-добрата в Русия

Преди да стане фермер, Сер-
гей Назаров е отслужил 23 го-
дини в армията. Фермерът от 
Берьозовския окръг на Свер-
дловска област Сергей Наза-
ров отглежда своите бикове и 
коне в спартански условия: 
даже през зимата животните 
пасат в гората, като си намират 
трева из под снега. Едрият 
рогат добитък и в най-лютия 
студ пладнува и нощува в ко-
шара, пронизван от ветрове, 

Месо от уралските „спартанци”
гично чиста, полезна за човека 
продукция в противовес на 
тази, която е изпълнила наши-
те магазини. Защото в съвре-
менните свинекомплекси броят 
на животните достига десетки 

хиляди, а в птицефермите – 
милиони. Докато достигнат ме-
содайна възраст, тамошните 
животинки нито веднъж не са 
видели слънце, трева, не знаят 

Уралски фермер отглежда крави 

и бикове под открито небе и 

произвежда екологично чиста 

продукция.  

Търсенето на такова месо е 

колосално.

През лятото на миналата година 

фермерът от Мордовия Михаил 

Нарватов получи златен медал за 

най-добра семейна ферма на 

международната изложба „Агро-

Рус“.

какво е това дъжд. За тях се 
съставят порциони, които са 
много далеч от природните, 
предпазват ги от болестите с 
препарати. В резултат на това 
получената продукция е, както 
много хора смятат, далеч от 
това, към което нашият органи-
зъм е бил приспособен изна-
чално, както е бил настроен. 
Назаров няма проблеми с реа-
лизацията на продукцията. Же-
лаещите да се сдобият с еколо-
гично чиста продукция сами го 
откриват. 

По програмата за семейни 
ферми Назаров очаква от Хо-
ландия доставката на повече 
от сто говеда от породата Хе-
рефорд.

Авторът е ръководител на 
информационно-аналитичния 
център на Националния съюз 
на производителите на мляко  
– СОЮЗМОЛОКОСтраницата подготови  Евгений Воробьов “Русия и България”

Преди шест години, когато в 
Русия стартира националният 
проект „Развитие на АПК“, Ми-
хаил Нарватов е един от първи-
те, които се възползват от пре-
ференциалните кредити на 
държавата, като по-голямата 
част от средствата насочва за 
развитие на домашната свине-
ферма. Нарватови не са прес-
танали да отглеждат свине-
майки, но от известно време се 
увличат по кравите.

 През 2009 година Мордовия 
стана един от седемте региона, 
в които Министерството на 
селското стопанство на Русия 
стартира пилотен проект за 
строителство на семейни 
ферми за мляко, а през проле-
тта на 2010 година в този про-
ект се включи и стопанството 
на Нарватов. Първия транш за 
строителство на семейна 
ферма за мляко Нарватов по-
лучи през април, а на 1 октом-
ври 2010 година той вече „засе-
ли“ в новия краварник за 100 
глави няколко десетки юници. 

Тази ферма спокойно може 
да се нарече мини млечен ком-
плекс по ниво на комфортност 
и наличност на съвременно 
оборудване. Миналата година в 
семейната ферма бяха изгра-
дени склад за концентрирани 
фуражи и телчарник. Михаил 
казва, че за строителството на 
фермата със собствена ипоте-
ка е получил кредити на обща 
стойност 25,5 милиона рубли. 

На Нарватов не му се нало-
жи дълго да чака мляко от кра-
вите, на новата ферма то поте-
че още през февруари 2011 
година. За няма една година в 
актива на „Матронушка“ (така 
Нарватов ласкаво нарече сво-
ята ферма) са над 50 тона про-
дукция. По-голямата част от 
млякото постъпва за преработ-

ка в Рузаевския млечен завод, 
който сам го извозва от ферма-
та и при това, казва фермерът, 
„изгражда честни, партньорски 
отношения с мен“. 

- Като цяло за фермата, 
средният годишен надой от 
една крава е 5 хиляди килогра-
ма. За да се постигнат по-висо-
ки резултати, са необходими 
високопродуктивни животни, 
като с тяхното придобиване се 
занимавам още от създаване-
то на фермата. Сега имам 40 
крави, но само 12 от тях се 
доят, останалите са стелни 
крави. 

Ако Михаил е построил кра-
варника с пари от кредити, то 
животните придобива засега 
изключително със собствени 
средства. Тази година ще настъ-
пи времето за изплащане на 
кредита, а това означава, че 
трябва да се добива много по-
вече мляко, за да може и да се 
плаща дълга, и при това част от 
спечелените пари да се насоч-
ват за разширяване на произ-
водството. 

- Точно така. И фермата, и 

семейни ферми са построени 

в Русия от 2009 до 2011 г. От 

2012 г. ежегодно ще влизат в 

действие по 150 нови обекта.

милиарда рубли е предвиде-

но да се заделят от федералния 

и от регионалните бюджети за 

развитие на семейните ферми.

хиляди рубли – толкова струва 

на държавата изграждането на 

едно място за добитък в семей-

на ферма. 
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засипван от сняг, храни се със 
сено и зърнени отпадъци.

- В началото ги държах в по-
мещения, след това се загле-
дах в това, как отглеждат до-
бичетата познати фермери от 
Тюменска област и Казахстан. 
Там и студовете са по-големи, и 
ветровете са по-силни от на-
шите, а животните са в коша-
рите и никакво внимание,  
казва той.

Сега във фермерското сто-
панство „Возрождение“, което 
се ръководи от Сергей Наза-
ров, има 75 коня, повече от 60 
глави едър рогат добитък, 
които се отглеждат за месо. 
Сергей Назаров е убеден, че по 
този начин произвежда еколо-

Уникалният опит на  
фермера позволява 
по новому да 
се погледне на 
животновъдството

сроковете за нейното изпла-
щане са от разчета за 100 
дойни крави. Мисля, че през 
2012 година броят на кравите 
ще достигне до пълен ком-
плект. 

Всички крави са закупени в 
неговия район, за което – казва 
Михаил – много съдействаха 
местните власти. Републикан-
ските власти отпуснаха без-
възмездно 2 милиона рубли за 
изграждане инфраструктурата 
на фермата: осветление, водо-
провод, подходни пътища. В 
момента Нарватов притежава 
500 хектара земя, която е съ-
брана от дела на роднини и от 
имоти, купени от съселяни. 

От своята земя Нарватов по-
лучи силна реколта. Добивът 
на зърно например съставлява 
по 38 центнера от всеки 100 
хектара, успя да задоволи и 
пълните си потребности от 
сено от многогодишни треви. 
Но Михаил Василиевич се тре-
вожи за друго – за качеството 
на фуражите, което зависи 
включително и от тяхната под-
готовка и съхранение. 

Според възможностите си 
всеки в семейство Нарватови 
има свои задължения. Майката 
Валентина Фьодоровна напри-
мер не само че дои кравите, но 
и води първична и зоотехниче-
ска отчетност, тя се занимава и 
с осеменяването на кравите. 

След като цял живот е рабо-
тила в училища и детски гради-
ни, сега тя посвещава цялото 
си работно време на самообра-
зование по животновъдство. 

Когато си идва от Саранск, 
бърза да помага във фермата 
дъщерята на Нарватови Вера, 
студентка в Мордовския уни-
верситет. Синът Алексей учи в 
Аграрния институт, специал-
ност агроном. След като завър-
ши обучението си, ще се върне 
на работа в своето село, но 
желае още през 2012 година да 
започне да строи своя семейна 
млечна ферма. 

Подготовката за строител-
ството вече е започнала, за 
което може да се съди по мно-
гобройните конструкции, които 
са докарани на мястото на бъ-
дещия строеж. 
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СЪБЕСЕДНИК
МИХАИЛ ПИОТРОВСКИ

ДОСИЕ

Пиотровски са руски дворянски 

род с полски корени. Бащата 

на Михаил Пиотровски – Борис 

Борисович – е световно извес-

тен археолог, автор на сенза-

ционните разкопки на древната 

урартска крепост Тейшебаини 

край Ереван. Той работи през 

целия си живот в Ермитажа и е 

негов директор в течение на 26 

години. Няколко месеца след 

смъртта на баща си Михаил Пи-

отровский, също учен-археолог, 

е поканен в Ермитажа като за-

местник-директор по науката, а 

след известно време заема пос-

та на директор.

ВАЛЕРИЙ  ВИЖУТОВИЧ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Михаил Пиотровски работи като 

директор на главния музей на 

Русия от близо двадесет години, 

като навремето поема този пост 

от баща си. Какво е да 

ръководиш Ермитажа?

Вие поехте музея през 1992 г., 
когато, направо да си кажем, не 
бяха най-добрите времена. Ре-
волюционните промени в стра-
ната не можеха да не засегнат и 
Ермитажа. С какво ви се наложи 
да се сблъскате тогава?
 Аз поех Ермитажа в нормално 
състояние. Музеят не беше из-
правен пред някакви по-осо-
бени сътресения. Две неща 
бяха главният проблем. Първо, 
в течение на няколко години 
Ермитажът на практика не по-
лучаваше финансиране, а не-
говата фасада и интериор бяха 
силно овехтели и изискваха 
ремонт. Второ, в музея цареше 
абсолютно неподходяща пси-
хологическа атмосфера. Ули-
цата с нейните настроения 
влезе в музея. Хората вместо 
да се занимават с музейните 
дела, постоянно си изяснява-
ха кой коя партия подкрепя, 
накъде върви страната, кой е 
виновен и какво да се прави. 
Всички се изпокараха заради 
политиката. 

Противопоказано ли е по прин-
цип на музейните работници да 
се увличат от политика?
Не от политика, а от уличната 
политическа борба. Защото 
това може да се окаже пагубно 
за музея. Служителите му се 
нуждаят от здрав консервати-
зъм. А в политиката, така или 
иначе, сме въвлечени. Имам 
предвид културната политика, 
върху която донякъде сме за-
дължени да влияем. Все пак 
Ермитажът е един от символи-
те на Русия, показател за със-
тоянието й. Затова съвсем ес-
тествено човек се оказва във-
лечен в политиката. Директо-
рът на Ермитажа не може да 
каже: “Я се махайте с политика-
та си, не ми е до вас”. Същевре-
менно, когато се налага, дирек-
торът на Ермитажа трябва да 
пази дистанция от политиката, 
да не й позволява да оказва 
разрушително влияние върху 
традициите на музея, да влиза 
в разрез с интересите на култу-
рата. Той трябва да умее да ръ-
ководи музея, да го води като 
кораб, като обръща платната 
по правилните ветрове в обще-

ството. Но не и да се стреми 
към политиката.                     

Какво е усещането да сте главен 
пазител на безценното?  Може ли 
да се свикне с това? 
С Ермитажа не може да се 
свикне. Тук вътрешното вълне-
ние обхваща всеки. Обаче ко-
гато отговаряш за стопанисва-
нето му, когато до леглото ти 
има два телефона, по които 
всеки момент може да звъннат 
и да съобщят, че е станал пожар 
или наводнение... Да не дава 
Бог, но ние трябва винаги да 
сме готови за подобни произ-
шествия и не трябва да свиква-
ме с тях. Когато ми предстоят 
неприятности и жена ми започ-
ва да се притеснява заради 
тях, й казвам: “Не трябва така, 
все пак това влиза в длъжност-
ната ми характеристика”. 

През лятото на 2006 г. пресата 
раздуха световната сензация, 
че от Ермитажа са изчезнали над 
двеста предмети на изкуството! 
– какво изпитахте тогава? Беше 
ли шок за вас?
Не, не изпитах шок, защото ние 
лично открихме липсата.
Аналогични кражби са се случ-
вали и в чужбина, при това в го-
леми музеи, но там не вдигнаха 
голям шум за това. Случвали са 
се и в наши музеи. Лично аз смя-
там, че на първо място чест-
ността е най-добрата политика: 
ние винаги изнасяме пред пуб-
ликата всички наши проблеми и 
трудности, и ако трябва, ведна-
га свикваме пресконференция.

А бурята от публикации, която 
се завихри на следващия ден и 
която не утихна цели три седми-
ци, не ви ли шокира?
Да, в това отношение наистина 
имаше от какво да се шокира-
ме. Някои издания брой след 
брой печатаха статии, пълни с 
недоброжелателност, че даже и 
със злорадство. И с недвусмис-
лена риторика: един вид, ако 
държавните музеи не са в със-
тояние да осигурят непокътна-
ти културните ценности, то 
трябва да се създават частни 
музеи, които ще се справят по-
добре с тази задача. В някои из-
дания тази мисъл звучеше от-
крито, в други – леко прикрито, 
но това беше основното настро-
ение. Тогава казах, а и сега съм 
готов да повторя: в случилото 
се виждам нещо като опит за 
рейдерство (унищожаване на 
основния конкурент с непазар-
ни средства – б.пр.). Държавата 

научи да печели добри пари. 
Едновременно с това се научи-
хме от какво не трябва да пе-
челим. Например, не може 
някой да наеме помещение тук 
и да си организира парти – за 
да каже, че е провел рождения 
си ден в Зимния дворец.

Защо пък не? Другите музеи 
дават под наем залите си за пре-
зентации и вечеринки.
На Ермитажа с неговия статут 
и традиции не му се полага да 
прави много от това, което е 
позволено на другите музеи. Аз 
отговарям за Ермитажа и зато-
ва казвам направо: в нашия 
музей това не е позволено. Да, 
при нас се провеждат много 
мероприятия: годишни гала-
приеми, благотворителни 
акции... Но всичко това са наши 
мероприятия, свързани със съ-
битията в Ермитажа. Освен 
това не трябва да се иска за-
плащане за това, че дадена 
творба е изложена в Ермитажа. 
Също така смятам, че държа-
вата в лицето на Ермитажа 
няма право да продава вещи от 
музейните колекции.

Американците продават.
Американците от вашингтон-
ската Национална галерия ни-
кога нищо няма да продадат. 
Останалите смятат това за 
възможно. Аз лично се отнасям 
отрицателно към това. Като 
директор нямам право да кажа: 
“Тези картини са толкова лоши, 
толкова недостойни да бъдат в 
Ермитажа, че трябва да ги про-
дадем”. Всичко, което е попад-
нало в музея, трябва да остане 
тук и да бъде предадено на 
следващите поколения. Ние 
можем да променяме нашата 
изложбена политика, да реша-
ваме кое да покажем днес и 
кое да приберем. Но ние няма-

С Ермитажа
не може да
се свикне
АКАДЕМИК, ИЗВЕСТЕН УЧЕН И ДИРЕКТОР НА 

СВЕТОВНОИЗВЕСТНИЯ МУЗЕЙ ОТГОВАРЯ НА 

ВЪПРОСИТЕ НА “РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ” 

С Ермитажа не 
може да се свикне. 
Тук вътрешното 
вълнение обхваща 
всеки 

не притежава чак толкова 
много имущество. А тук е дев-
ствена област, в която има 
голям простор за приватиза-
ция. 

След  това  произшествие  успях-
те ли да подобрите условията за 
съхраняване на колекцията на 
Ермитажа?
Ние продължаваме да правим 
това, което правихме и по-рано, 
но успяхме да концентрираме 
усилията си. В новото фон-
дохранилище скоро ще приклю-
чи строителството на втория 
етап. Накрая разбрахме колко е 
важно да имаме складово по-
мещение. Мисля, че това произ-
шествие успя да повиши инте-
реса на държавата към състоя-
нието не само на Ермитажа, но 
и на всички наши музеи. Бих 
искал да вярвам, че е приклю-
чил дългогодишния период на 
държавно пренебрежение към 
това, което е прието да се нари-
ча съкровища. Това не са съкро-
вища. Това е нашето право на 
възкръсване. Музеите прите-
жават метода за възкръсване 
на хора.       

Имате ли любими зали в Ермита-
жа, където ходите не по служеб-
ни задължения, а защото душа-
та ви тегли към тях?
По принцип ходя повече в лю-
бимите си зали в чужди музеи. 
В Ермитажа това е на практика 
невъзможно, защото с дирек-
торското си око винаги забе-
лязвам неща, които нямат от-
ношение към изкуството.

Чувствате ли понякога потреб-
ност да отидете в някоя зала?
Всеки път са различни зали.

Няма ли да кажете кои са?
Няма да кажа. Същото е и с ху-
дожниците. Имам няколко лю-
бими, но никога няма да кажа 
точно кои са те. Аз съм дирек-
тор на държавен музей, който 
е сред трите най-добри в света. 
Моите лични естетически 
пристрастия не трябва да са 
особено интересни на никого. 

Случвало ви се е да развежда-
те из Ермитажа кралски особи 
и президенти. Как ви се стори-
ха те? 
Какво бих могъл да кажа? На-
пример: убедих се, че американ-
ските президенти далеч не са 
толкова ограничени хора, както 
ги преценяват обикновено аме-
риканците.  Виждаше се, че и 
Клинтън, и Буш се бяха подгот-

ме моралното право да се от-
кажем от нещо. Навремето Ни-
колай І е продавал картини от 
Ермитажа. В резултат на това 
и досега се налага да връщаме, 
да купуваме обратно неща. Пак 
е добре, че се е продавало 
главно в пределите на Русия и 
сега вещите се върнаха при 
нас. След императора и съвет-
ското правителство е продало 
голямо количество от колекци-
ята на Ермитажа. Резултатът е 
значително по-печален. 

Директорът трябва да е и биз-
несмен и мениджър?
Колкото е необходимо, за да 
стопанисва грамотно музея. 
Смятам, че той трябва да е ръ-
ководител на една трета, не по-
вече. Преди всичко той трябва 
да е учен. Това е европейска 
традиция. Не бих могъл да ръко-
водя Ермитажа, ако престана 
да изнасям лекции, да пиша 
статии, да издавам книги. Ди-
ректорът на музея е длъжен да 
живее в сферата на изкуството, 
за да притежава критерии и да 
взима решения не по пътя на 
меркантилни сметки, макар и 
това да не е излишно, а съобра-
зявайки се с културната програ-
ма на деня, в света и в Русия.

 Помага  ли ви научният багаж да 
бъдете добър мениджър? 
Много помага. Прави многомер-
но всичко, с което се занимавам 
на директорския пост. Освен 
всичко, аз имам и достатъчно 
голям опит в археологията. Ар-
хеологията е дисциплина, която 
в съветско време съчетаваше 
мениджмънт, търсене на сред-
ства, наука и добре изготвена 
финансова отчетност. По-лесно 
ми е да се справям с този пазар, 
който, въпреки всичко, трябва 
да се регулира. С какво ли? Ве-
роятно със съвест.
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МЕСТОРАБОТА: ЕРМИТАЖА

ВЪЗРАСТ: 68

ПРИЗВАНИЕ: НАУКА

вили. Клинтън даже спря за 
дълго в една от залите и охрана-
та му ми шепнеше на ухото да 
свършваме с това, защото пре-
зидентът трябвало да си тръг-
ва.  Аз им отвръщах: “Моля за из-
винение, господа, но той е ваш 
президент, а не мой”. Единстве-
ният човек от тези високи гости, 
който не възприе Ермитажа, 
беше Саддам Хюсеин. Той ми се 
стори изцяло погълнат от нещо 
свое. 

Научи ли се Ермитажа да пече-
ли пари? 
Ермитажа не просто се научи 
да печели пари. Ермитажа се 
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Попса

ОТКРИТ УРОК

Т
ази „проста руска дума” 
„попса” има чужд пъл-
неж. Английската дума 
„pop” е съкращение от 

“popular” (популярен). Популяр-
ните песни (в множествено 

ОТГОВОРИ

По хоризонтала: Бегство | Стиллер | Ресторан | Пшено | Насос | Муму | Колибри | Клио | Репа | Ухват | Туча | Солано | Анка | Веер | 
Люстра | Август | Звание | Река | Кино | Диор | Автобус.
По вертикала: Нарусова | Распевка | Скат | Сват | Салтыкова | Обол | Гримёр | Идол | Араб | Автородео | Леон | Смирнова | Оброк | 
Запрос | Штукатурка | «Челси» | Орлова.

Сканди  Проверете речниковия си запас

Руска кухня    Щука със сметана 
– пържена риба, която

по правило се готви цяла (риба 
с неголям размер) с използва-
не на панировка и сметана;

– задушена риба, която се 
готви чрез продължително заду-
шаване във фурна със сметана.

Ще са ни нужни:
Ще са ни нужни: 1-1.5 кг щука, 

1-2 с.л. олио, 500-700 гр. сме-

тана, 1-2 ч.л. смлян черен пипер, 

1 лимон (сок и кора), 1 щипка 

индийско орехче.

Начин на приготвяне:
Почистете щуката, натъркайте я 

с черен пипер отвътре и отвън, 

полейте я цялата с олио и я по-

ставете в дълбока тава/тиган 

върху керамична поставка (мо-

же чинийка). 

Без да слагате капак я пъхнете 

във фурната за 7-10 мин, дока-

то рибата почервенее. 

След това я преместете в по-те-

сен съд, залейте я със смета-

на, като нивото на течността да 

стигне до половината на риба-

та, затворете с капак и я върне-

те във фурната на слаб огън за 

45-60 мин.

Извадете готовата риба вър-

ху чиния и я полейте с лимо-

нов сок. 

Загрейте сока от рибата в ти-

ган, докато се сгъсти, след това 

посолете, подправете с рендо-

сано индийско орехче и лимо-

нена кора. Сервирайте соса от-

делно от рибата.

Готвач Юс

В руската кухня съществуват 
пет разновидности на основ-
но ястие от риба:

– варена риба, която се 
сварява (по-точно се блан-
шира) във вода цяла или на 
едри парчета;

– риба на пара, която се 
готви по правило цяла на 
пара;

– покрита риба, която се 
готви във вид на филе (обез-
костена) и която е защитена 
от тестена кора;

1 2

3 4

издание, „попса” представлява 
„музикални произведения, из-
пълнителство, насочено към 
слушатели без големи претен-
ции, младежи с ниско културно 
ниво”, можете ли да си предста-
вите! Освен това, се оказва, че 
„попса” е наричана и аудитори-
ята от такива слушатели „с 
ниско културно ниво”.

С подобно тълкуване не 
може да се съгласи авторът на 
често споменавания от нас 
„Речник на модните думи” Вла-
димир Новиков. В неговата 
книга пише например, че ауди-

торията на „попса” включва и 
по-възрастни хора, така че 
няма нищо общо с „младежи с 
ниско културно ниво”...

Друго нещо е, че „попса”, 
както и естрадата, са катего-
рии от масовата култура.

За интелектуалците „попса” 
преди време са били песните на 
Арно Бабаджанян по стихотво-
рения на Роберт Рождествен-
ский и песните на Александра 
Пахмутова по стихотворения на 
Николай Добронравов – които, 
ако погледнем от нашето време 
и честно и обективно ги срав-

число – „pops”) се превръщат 
на руски в „попса”.Преди „попса” 
те се наричаха „естрадни песни”, 
но същността им е една и 
съща.

Същевременно думата 
„попса” от явно жаргонна се е 
преквалифицирала, макар и не 
толкова отдавна, в общолите-
ратурна. Искате доказател-
ства? Заповядайте.

„Попса” е обяснена като зна-
чение в новия вариант на Тъл-
ковния речник на Ожегов! В съ-
ответствие с тълкуването на 
това уважаемо и авторитетно 

Марина
Корольова

МОСКВА

 АНЕКДОТИ ОТ МОСКВА

Старик со старухой в де-
ревне копаются в огороде. 
Вдруг аист летит – и прямо в 
огород, а в клюве ребенок. 

Старик поднял голову и гово-
рит:

– Вот дочка из города весточ-
ку прислала!

Прогноз погоды после три-
дцатиградусных морозов:

«Сегодня в городе минус 
пять тепла».

Водителя застукали за 
превышение скорости. Поли-

цейский оштрафовал его на 
кругленькую сумму и выписал 
мужику квитанцию.

– На фига мне ваша квитан-
ция? – спрашивает злой 
мужик.

– Сохраните  ее, – отвечает 
полицейский. – Когда соберете 
таких квитанций 12 штук, вы 
получите бесплатно велоси-
пед!

Журнал «Химия и жизнь» 
начал публиковать кулинарные 
рецепты.

Избрани стихове 
от руски поети

...А что там? Вероятно, гладь 

морская,

Какое-то чужое побережье.

Маршрут прочерчен. Может 

быть, изъезжен.

Но всё равно и глаз, и слух 

ласкает

Вся эта жизнь, короткая - как 

прежде

Казалась длинной юному 

невежде.

Неужто кончится? Берёт тоска 

и...

Не отпускает

Что там вера, что надежда…

              

                 *    *     *

Проживу. У зимы на пожитках,

На прожилках у чахлых берез,

На припасах (гримасах, 

ужимках),

На суспензии маминых слез...

Доживу, ерепенясь, до марта -

Он не выдаст, он не подведет.

Это фарт мой, небитая карта,

Перевозчик чрез тонкий лед,

Издателство “Время” публику-
ва стихосбирката “Чужд бряг” 
на Алексей Улюкаев. Някой би 
казал, че не е кой знае какво 
събитие, но това ще е така, ако 
този някой не знае, че Улюка-

ев е пръв зам.-председател на 
Централната банка на Русия. 
Но може ли да се скрие поетът 
от стихотворенията? Затова 
той е грабнал перото и така се 
е получила тази стихосбирка.

АЛЕКСЕЙ УЛЮКАЕВ

Алексей Улюкаев

Переводчик к сынам 

человечьим:

Речь не делит, но множит и длит.

Отрихтует от прежних обид

И жилищным углом обеспечит.

Там, у отчих могильных плит

(Крыть мне незачем. Да и нечем)

Проживу.

ним с днешните естрадни песни, 
са истински шедьоври...  Главни-
те врагове на „попса” не са инте-
лектуалците, а рокерите.

Техните разтърсващи, твър-
ди ритми, също толкова нервни 
и безкомпромисни текстове, 
сложни мелодии, решително, 
действително, изцяло са не-
съвместими със сладникавата 
естрада, която те винаги са 
смятали за проста музика, без 
някакви особени идеи.

О, как рокерите ненавиждат 
„попса”!

Все пак, както подчертава 

Новиков, „попса” съвсем не е 
синоним на халтура. Халтура 
има даже и в елитарното изку-
ство. Кажете, моля ви се, нима 
няма лоши опери и балети? 
Има, и още как.

От друга страна има и „попса”, 
поп-музика с изключително 
добро качество. В това отно-
шение има достатъчно приме-
ри не само от западната, но и 
от руската естрада.

Макар лично аз да не съм 
съвсем сигурна, че с тази теза 
ще се съгласят руските инте-
лектуалци и рокери...
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нила народа ни, без да се е
налагало да внасяме хранител-
ни продукти. Дори в недалечно-
то минало сме изнасяли значи-
телни количества зеленчуци,
плодове, консерви, животни и
животновъдни продукти (месни и
млечни), кожи и др. Това е изве-

Кого храни
българската
земя?
Вместо да произвеждаме наши храни,
се превръщаме в суровинна база на
Европа, а хората купуват вносни
колбаси и млека

литика (ОСП) на ЕС. В немската
делегация е бил и журналистът
Райнер Кьонигер. Същият спо-
деля своите впечатления за зе-
меделието в България в немски
вестник. Статията бе преведена
и отпечатана и у нас със загла-
вието: “Дългият път на българи-
те, една страна в ЕС, която (все
още) не напредва”. Авторът ко-
ментира подробно разговорите
за ОСП. Спира се на нашите аг-
ромилионери и амбицията на ми-
нистър Найденов да промени по-
ложението. Видял е мършавите
животни, скитащи из пустеещи-
те земи, и възкликва: “България
и милият добитък”. Отбелязва, че
за да се види добра кравефер-
ма, трябва да се пътува 250 км
на югоизток от София и почти
толкова (до Петрич) за посеще-
ние на месопреработвателно
предриятие, където се правят

земеделие. В същото време по-
криват недостига от валута при
вноса на хранителни продукти от
животински произход, на зелен-
чуци и плодове.

При плодовете и зеленчуци-
те, взети заедно, валутното сал-
до е отрицателно, като е нама-
ляло от 106 на 68 млн. щ.д. Още
по-голямо е намалението при
зеленчуците - от 58 на 26 млн.
щ.д. Намалението обаче не е
достатъчно, за да отчетем по-
ложителен знак. За състояние-
то на тези производства най-до-
бре говори пазарът, където сто-
ката е предимно вносна. Не ко-
ментирам въпросите с цитрусо-
вите плодове, кафето и захарта,
на които винаги сме били вно-
сители.

Не е по-добро положението
с лозарството, където плодода-
ващите площи за 10 години са
намалели 2,5 пъти, а изоставе-
ните лозя са се увеличили над
6 пъти - от 40 хил. на 260 хил.
дка. Българското десертно гроз-
де почти липсва, пазарът е на-
ситен с грозде от близки и да-
лечни страни, тъй като нашето
производство възлиза едва на 2
кг на човек.

Изчезва
традиционният
български фасул

На стоковите борси се виждат
надписите на чувалите - Аржен-
тина, Египет, Мексико, Казахстан
и пр. Нищо, че в магазините и по
сергиите пише “добруджански”,
“смилянски” и т.н.

отрицателно и възлиза на 237
млн. щ.д., формиращо се от месо
и карантия - 183 млн., риба и
рибни продукти - 26 млн., мляко
и млечни произведения - 17
млн., и др. живи продукти - 11
млн. В отчета е пропуснат или
скрит в други колони вносът на
телешко и говеждо месо, възли-
защо на около 15 хил. Скрита е
карантината с вноса на живи
животни (главно агнета), които
след това изнасяме като наши
(живи или заклани).

На човек му става болно,
когато гледа отрицателния валу-
тен баланс с аграрни стоки с
някои страни от ЕС - Холандия
(103 млн. щ.д.), Полша (78 млн.),
Унгария (67 млн.), Австрия (27
млн.), Дания (20 млн.) и т.н. Не
са за отминаване и страните, за
които ние сме нетни износители
- от ЕС това са Румъния (402 млн.
щ.д.), Испания (136), Белгия
(111), Италия (63), Гърция (48),
Португалия (40). Нетни износи-
тели сме и за Турция - 204 млн.
щ.д., за Албания - 28 млн., за
Хърватия - 13 млн. Отбелязвам
тези страни, защото и тук изна-
сяме повече земеделски сурови-
ни, а малко хранителни стоки.
Износът на аграрни стоки за ЕС
заема 72,5% от целия износ, а
вносът - 79%.

Хубаво звучат за ушите и из-
глеждат приятно за очите циф-
рите - износ 3464 млн., внос -
2524 млн., положително салдо
940 млн. щ.д. Това щеше да е
добре, ако не изнасяме сурови-
ни, главно зърно и маслодайни
семена, а внасяме готови храни-

Ст.н.с. Въто
ХРИСТОВ

Дори в разгара
на лятото цените

на плодовете и
зеленчуците у нас

гонят космически
висоти

стно на цяла Европа, арабските
страни и Куба. Нашите поети я
наричат земя кърмилница, вои-
ните - майка родина. На българ-
ската земя и природа са посве-
тени много стихотворения, пес-
ни, разкази и романи.

Вече 22 години сме в т.нар.
преход. Ако човек слуша, гледа
и чете изявленията на управля-
ващите по медиите, остава с
впечатление, че в земеделието
всичко е наред и ние сме доб-
ре. Известен политолог каза
скоро по една телевизия, че
българското земеделие се раз-
вива много добре, водещата
остана озадачена. Не са такива
данните в статистическите го-
дишници на България и Евро-
стат, където по всички показа-
тели сме на последно или пред-
последно място.

Първенци сме
по негативните

показатели

които характеризират нашето
земеделие като екстензивно и
монокултурно. И всичко това при
положение, че за развитие на
отрасъла и селските райони вече
се наливат ежегодно средства,
надвишаващи милиард.

В края на октомври м.г. на-
шият министър на земеделието
и храните беше домакин на своя
немски колега г-жа Илзе Айгнер.
Не се съмнявам, че са обсъжда-
ли важни въпроси, отнасящи се
за Общата селскостопанска по-

български колбаси от баварски
прасета. Добре, че не е посетил
хранителен магазин, за да види
истинско немско краве масло и
вносни салами с онова цветисто
име, с което ги нарече нашият
министър.

Всичко за съжаление е вяр-
но. Но не се вижда и се подми-
нава от управляващите и лиде-
рите на партиите (управляващи
и опозиционни), които се зани-
мават с всичко друго, но не и с
основните проблеми на земеде-
лието, с необходимостта от про-
изводство на повече собствени
хранителни продукти.

Нека погледнем годишния
аграрен доклад 2011 г., отнасящ
се за 2010 г. През 2010 г. са
произведени 6975 хил. т. пшени-
ца, ечемик и царевица, от които
са изнесени 3428 хил. т. - почти
половината от производството.
Износът на пшеницата в процен-
ти е 56, на ечемика - 59, на ца-
ревицата - 32. Подобна е карти-
ната и с маслодайните култури -
слънчоглед (производство 1536
хил. т., износ 580 хил. т. - 38%),
рапица (производство 545 хил.
т., износ 532 хил. т. - 98%). Общо
за двете културни износът възли-
за на 53% от производството.
Изнасяме огромни количества от
двете групи земеделски продук-
ти. Вноса няма да коментирам,
тъй като е незначителен. Тези
две групи заедно с техните про-
изводни и тютюна и тютюневите
изделия формират положител-
ния валутен резултат за сектор

Картината става още по-
пълна, когато се видят показате-
лите за производство и търговия
с животновъдни продукти за
2009 и 2010 г. А те са отчайва-
щи. Малък ръст (3,7%) бележи
производството на мляко. Месо-
то е намаляло с 12,1% - от 244
на 214 хил. т. Червените меса са
намалели с 5,4%, а белите (пти-
чи) - със 17,9%. Общото произ-
водство на човек от население-
то е едва 29 кг срещу 80 кг в
годините преди 1989-а. Това
предизвиква внос на значител-
ни количества. За да задоволим
нуждите, които и без това са
малки (50-55 кг месо на човек),
сме принудени да внасяме месо
и месни, мляко и млечни продук-
ти и др. хранителни стоки.

Валутното салдо за 2010 г. е

телни продукти, което беше илю-
стрирано с цифри по-горе.

Какъв е изводът? Ние сме

суровинен придатък
на ЕС

и някои съседни страни, като
ползваме техни хранителни
продукти. Половината от субси-
диите, които получаваме от ЕС
за площ земя, отиват главно за
производство на суровини за
износ.

Ще посоча поучителен при-
мер от малката Дания (по проф.
Трифон Дарджонов). Тя засява 15
млн. дка със зърнени култури
(ние - 14,5 млн. дка) и произвеж-
да над 10 млн. т. зърно (ние -
около 7 млн.). Използва още 8,2
млн. дка за отглеждане на си-

лажна царевица и тревни фура-
жи. Ако тя продаде всичкото
зърно, ще получи 2,5-3 млн. щ.д.
Но всичко това полско производ-
ство превръща в краве мляко,
месо (главно свинско) и яйца и
реализира износ за 15-16 млрд.
щ.д. В същото време е задоволи-
ла собствените консумативни
нужди от мляко, месо и яйца,
които на човек са едни от най-
високите в Европа - месо над 100
кг и мляко над 320 л. Тези коли-
чества са два пъти по-високи от
нашата консумация. Какво да
кажем ние, които имаме повече
земя, а произведената земедел-
ска продукция възлиза на 6448
млн. лв. (около 4,5 млн. щ.д), а
износът възлиза на 3,46 млрд.

С изнесените количества
зърно и маслодайни семена
може да се произведат 400-500
хил. т. месо и да се удвои произ-
водството на мляко. Това озна-
чава работна ръка, натоварва-
не мощностите на хранителна-
та промишленост, което също
ще ангажира допълнителна ра-
ботна ръка. Износът на храни-
телни продукти (а не суровини)
ще увеличи положителното ва-
лутно салдо.

Основателен е въпросът кога
ще ги стигнем европейците? Но-
воизбраният президент Росен
Плевнелиев обяви благородна
цел - до края на своя мандат да
постигнем средните показатели
на ЕС. Не виждам как ще стане
това, когато изпълнителната
власт не си поставя конкретни
цели, които да постига. Има раз-
работени и приети много страте-
гии и програми за различни
дейности. Дори един бивш ми-
нистър-председател направи
програма за развитие на голфа.
Но за земеделието нямаме.
Впрочем има разработки с наи-
менование стратегии, приорите-
ти, перспективи, но всички те не
отговарят на нашите нужди и
възможности.

Клубът на аграрниците пред-
ложи проект на концепция за
разработка на стратегия, но тя
беше сложена под миндера.
Всички усилия на много специа-
листи да се започне разработ-
ване на стратегия за развитие
на земеделието се посрещат с
насмешки или отминават с пре-
небрежение.

Имаме достатъчно
научен потенциал

в БАН, ССА, университетите и
дирекциите в МЗХ, но няма кой
да им даде задание и постави
задача за разработване на по-
добен изключително важен до-
кумент за развитие на сектора.
ЕС разработва своята програма
2014-2020, а ние се лутаме, от-
лагаме, работим на парче и пр.

През последните години във
връзка с усвояването на евро-
пейските средства доби граж-
данственост понятието “липса на
административен капацитет”. За
земеделието главната беда е
липсата на управленски капаци-
тет. Няма съмнение, че земеде-
лието може най-много да помог-
не за излизане от кризата. Посе-
щаващите ни туристи трябва да
се хранят с типични български
продукти. Но те трябва да бъдат
произведени.

П
рез изминалите пове-
че от 13 века от съще-
ствуването на наша-
та държава бъл-
гарската земя е хра-

Вносни зеленчуци на ниски цени пълнят хипермаркетите,
а българското производство е на изчезване

Модерните биопродукти не се купуват
поради непосилните за обикновения българин цени

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА
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работниците са получавали много
ниски заплати, колкото да преживя-
ват, от порядъка на 1-2 лв. на ден.
Цените на някои основни хранител-
ни продукти са били: хляб - 17 ст.,
сирене - 70 ст., св. месо - 69 ст., и т.н.

Сега, 2012 г., стотици хиляди
българи получават дневна заплата
или пенсия от порядъка на 3 до 5 лв.
Цените на някои основни продукти
сега са: хляб - 95 ст., сирене - над 6
лв./кг, св. месо - 6-8 лв./кг, и т.н.

Уважаеми управляващи, не се
ли срамувате от тези данни?

През 1887 г. един работник с 2
лв. можел да си купи 1 кг сирене,
1 кг св. месо и 2 хляба. През 2012
г. един човек с 5 лв. на ден може

Като ветеран в попрището на образованието -
начален курс, не мога да се съглася изцяло, че иде-
ите в поредния проект на закон за образованието са
нови. През 2010 г. пак се обсъждаше нов закон. Но-
вото в него беше минаването с ДВОЙКА в по-горен
клас, без да се уточнява от кой в кой клас. Това е
сторено в настоящия проектозакон, а именно - от пети
в шести клас, защото учениците вече имат повече от
един учител, мотивира се образователният министър
в тв предаване.

Не е важна двойката, а детето, заяви също от тв
екрана г-жа Фандъкова (2010). Загрижен за децата
от частните училища е г-н Игнатов, заделяйки им
средства от ДЪРЖАВНИЯ бюджет, защото родителите

им плащали данъци. Горките, те плащат такса по шест
и повече хиляди лева на частното училище по собст-
вено желание. Скандално е да делим децата, казва
министърът, изброявайки държави и континенти, къде-
то това се считало за дискриминация, а и препоръка-
та на ЕС трябвало да се спази! А болшинството уче-
ници в общинските и държавни училища?!

Внукът ми от III до ХI клас (в момента) редовно
участва в математически олимпиади на различно
ниво, плащайки такса - от 5 лв. се увеличи на 8 и 12
лв. - за ХII клас. Защо?

Друга “новост” в проектозакона е да няма ОЦЕН-
КИ и ПОВТАРЯНЕ на класа в началния курс. Така
беше и преди 1989 г., и малко по-късно. Цифровите
оценки отстъпиха място на словесните - браво, отлич-
но, много добре. Използвахме и “пчелички” като сти-
мул. Това също потиска някои ученици. Неповтаряне-
то на класа си продължава и досега. Преди имаше
т.нар. “лятна работа” след приключване на учебната
година. Учителят работеше с недостатъчно усвоилите
материала ученици, преди да излезе в отпуск.

Поетапното въвеждане на целодневното обучение
отново е включено в този проектозакон, но дали е
съгласувано и със здравното министерство? Дали е
осигурена необходимата база?

Следващата “новост” е избор на учебници, този
път измежду повече от три предложени. Очевидно
това ще са различни по съдържание, по обем или по
сложност на учебния материал в тях, което ще доведе
и до разлика в подготовката на учениците. Оттам - и
до нереална цялостна оценка на нивото на образова-
нието в страната.

Дано не се наложи след година пак да обсъждаме
“нов” закон със стари идеи. За един мандат два зако-
на за образованието стигат.

Милка ДУНГОВА, Кърджали

Трудно е да се говори
за човек като Лило Свет-
лев, за това, което е постиг-
нал в своя житейски път, за
човешката радост, която е
доставил на хората.

Роден е на 5.12.1926 г.
в с. Горна махала, Пловдив-
ско. Бедното многодетно
семейство, от което произ-
хожда, състоящо се от се-
дем братя и две сестри, го
принуждава от малък да

напусне селото и да търси прехрана. Озовава се в
София. Неговият характер и дух се оформя под
въздействието на видните функционери на БКП Мар-
тин Ангелов Гешков от с. Новачене и Иван Тенев от
Ямбол. Прогресивни младежи от страната, с които се
свързва, го привличат в редовете на РМС. В годините
на полицейски произвол оказва помощ с малки суми
и продукти от магазина, в който работи, за политиче-
ските затворници в Софийския затвор.

Като боец на партията поема задължението да
бъде верен ятак на Беговската партизанска чета. До
9 септември 1944 г. остава верен на делото. След
това участва като доброволец в първата фаза на Оте-
чествената война. В годините на утвърждаване на
народната власт работи в органите на МВР. Винаги
е взискателен към себе си, загрижен за всички. Като
секретар на ППО, а по-късно и като секретар на ОбК
на БКП печели любовта и уважението на хората. Те
го вдъхновяват, мобилизират творческата му енер-
гия. Навсякъде е посрещан с уважение.

Сами се
погубваме

Код „Червено”

Катя ЯНЕВА

Български политици, обичайте българското простолю-
дие! Е, може и чак да не стигате до обичане, но поне не
ни мразете. Може понякога и да ни мразите, но да не е
постоянно. Не се издавайте в лоши моменти! Вашите чув-
ства, уви, не са ваша лична работа. Те имат опасното
свойство да се превръщат в държавна политика. Те стават
проекти, закони, постановления, произшествия, скандали...
Те просто изхвръкват от вашия интимен свят, развяват се
в речи, славословия, мръснословия, раждат ви програмни-
те документи, делата... Ние няма къде да се скрием от тях.
Те, в края на краищата, се вписват в историята на Бълга-
рия, нали? Затова обичайте българското простолюдие!

А ние? Ние сме едно ново формирование. Или - възоб-
новено, да не придиряме на думата. Преживяхме десети-
летия, когато бяхме издигнати до почетното звание тру-
довите хора на България. И в стройни редици премина-
вахме пред предхождащите ви политици, някак се чувст-
вахме хора, в никакъв случай простолюдие. Това знатна
тъкачка, доячка, заслужил майстор, първенец, герой из-
глежда го бяха измислили вашите предшественици. За
да не се усещаме боклук. Както се усещаме сега. Е, вие
рядко се изпускате да ни наречете я лош мат’рял, я сбир-
щина, но иначе какво ли не говорите. Да не уточняваме
как се нарича вашето безотговорно говорене. С грозни
думи се нарича. Та - по-полека с думите! И нека те да
съответстват на вашите чувства, а чувствата да са добри.
Защото, в известен смисъл, вие сте нашите създатели -
във вашите ръце ние, трудовите хора на България, се
превърнахме в това, което сме - жалко простолюдие. И ни
пречите да сънуваме достойнството си.

Можем да върнем това, което загубихме, ако се
намери правителство, което да застане на страната
на народа и да отстоява националните интереси

Нормотворчество

Ние, простолюдието

да си купи по-малко от килограм
сирене, свинското е мечта.

Само тези факти показват кол-
ко е обеднял българинът през по-
следните 20 години. Без да посоч-
вам и другите показатели на бед-
ност като безработицата, крайно
ниски заплати, сива икономика,
липса на осигуровки, постоянно по-
вишаване на цените.

За десет години след 1878-а са
построени 230 км жп линии, а до
1890 г. - още 271 км. През периода
1880-1890 г. са изградени 110 про-
мишлени предприятия в сферата на
леката и хранителната промишле-
ност. Сегашното правителство

може само да мечтае за подобен
темп и мащаби.

Колкото повече се задълбоча-
ваме в миналото и поглеждаме към
настоящето, се убеждаваме, че
сами се погубваме. И в този райски

кът на планетата след десетилетия
България няма да я има. Песи-
мизмът за съжаление е обхванал
почти целия народ. Затова млади-
те напускат родината си, расте
престъпността, продължава ограб-
ването на държавата, не се възста-
новява икономиката. Селското сто-
панство е в окаяно състояние, здра-
веопазването е в лошо състояние,
расте смъртността и т.н. Младото
поколение търси утеха в наркоти-
ците и алкохола - пълна апатия към
живота.

Нима не знаете какво да се
прави? Знаете много добре, но не
искате, защото в мътна вода се
лови риба. За съжаление всеки,
опитвайки се да се добере до
властта, започва с високопарни
изявления за демокрация, патрио-
тизъм, обещания преди изборите.
Като влязат във властта, забравят
за всичко. Стари истини, нали?

Би трябвало правителствата на
съвременна България да се поучат
от историята и миналото на народа
ни. След Освобождението редица
правителства докараха България
до просешка тояга с три национал-
ни катастрофи, но никога държава-
та ни не е изпадала в колапс с
такава мащабна разруха и ограб-
ване до дупка.

В държавата ни все още има
разумни хора, специалисти и пат-
риоти. Според тях България може
да върне това, което е загубила,
ако се намери правителство, което
да застане на страната на народа,
правителство на националните ин-
тереси, патриотично и демократич-
но. За целта е необходимо да се
впрегне целият научен потенциал,
политици и държавници, които да
загърбят личните си интереси и да
извадят държавата от блатото.

Ганчо ГАНЧЕВ
Бургас

Добра дума

Да доставиш радост на хората

С
лед Освобождението на
България от османско
робство започва да се
създава индустрия. От
1887 г. има данни, че

Става инициатор за построяването на пионерски
лагер в с. Мраченик, туристическа спалня в гр. Кли-
сура, Профсъюзен дом в Карлово, Културен дом в
родното му село, Културен дом на работниците от
търговията в Пловдив, туристическа хижа с 80 места
в полите на Средна гора и три паметника за увеко-
вечаване паметта на загиналите в борбата против
фашизма - в местността Орела, Средна гора, в с.
Горна махала и с. Иван Вазово.

В родното му село го споменават с добра дума.
Неговото име се свързва с много инициативи - из-
граждане на водоснабдяването, преустройство на
местното училище в Дом за преболедували хора, ас-
фалтиране на улиците. Местната черква е реставри-
рана. По негова инициатива в местността Отдих през
1968 г. са раздадени пустеещи места на работници
и служители от Пловдив, Карлово, София и Хисар.
Днес тази местност е място за отдих на стотици хора.

За участието си в антифашистката борба и в из-
граждането на новата държава Лило Светлев е по-
лучил най-високи държавни и партийни отличия.

И днес Лило Светлев е все същият. Единствено
силно прошарените коси и леките бръчки на лицето
му издават тревогите и грижите, свързани с извърве-
ния сложен и напрегнат житейски път. И днес, като
член на Общинското бюро на Българския антифаши-
стки съюз в Пловдив, за него е най-важно, че “в
историята няма големи и малки въпроси - щом даден
въпрос е справедлив, личен или обществен, трябва
да намери своя достоен отговор.”

Г. ИВАНОВ
Пловдив

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА
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Нов закон
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със стари идеи
Нов закон
със стари идеи
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Позиция Мисия Брюксел

ËÚ‡ÚÂÎË ÏÂ ÔÓÏÓÎËı‡
‰‡ ‡ÁÍ‡Ê‡ ˘Ó Â œ≈—
Ë Á‡ Í‡Í‚Ó ÒÂ ·ÓË, Ë
Í‡Í‚Ó ÁÌ‡˜Ë Á‡ ¡˙Î„‡-
Ëˇ ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎÒÍÓÚÓ

ÏˇÒÚÓ Ì‡ —Ú‡ÌË¯Â‚. ”·Â‰Ëı‡ ÏÂ Ò
‡„ÛÏÂÌÚ‡, ˜Â Ì‡ÔÓÒÎÂ‰˙Í ÏÌÓ„Ó ÒÂ
„Ó‚ÓË Á‡ œ≈—, ÌÓ, Í‡ÍÚÓ ˜ÂÒÚÓ
ÒÚ‡‚‡ Û Ì‡Ò, ÌËÍÓÈ ÌÂ Ó·ˇÒÌˇ‚‡ Á‡
Í‡Í‚Ó ÒÚ‡‚‡ ‰ÛÏ‡.

 Î˛˜Ó‚‡Ú‡ ‰ÛÏ‡ Â, ˜Â œ≈— Â
Â‚ÓÔÂÈÒÍ‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍ‡ Ô‡ÚËˇ.
≈‚ÓÔÂÈÒÍË Ô‡ÚËË Ò‡ Ò˙˘Ó ≈‚Ó-
ÔÂÈÒÍ‡Ú‡ Ì‡Ó‰Ì‡ Ô‡ÚËˇ, ≈‚ÓÔÂÈÒÍ‡Ú‡ ÎË·Â‡ÎÌÓ-‰ÂÏÓ-
Í‡ÚË˜Ì‡ Ë ÂÙÓÏËÒÚÍ‡ Ô‡ÚËˇ Ë ≈‚ÓÔÂÈÒÍ‡Ú‡ ÁÂÎÂÌ‡
Ô‡ÚËˇ. ¬ÒË˜ÍË ÚÂ Ò‡ Ó‰ÂÌË ‚ Í‡ˇ Ì‡ ÒÂ‰ÂÏ‰ÂÒÂÚÚÂ „Ó‰ËÌË,
Á‡˘ÓÚÓ ·ˇı‡ Ò˙Á‰‡‰ÂÌË ‚ ÔÓˆÂÒ‡ Ì‡ ÔÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡Ú‡ Ì‡ Ô˙‚Ë-
ÚÂ Â‚ÓÔÂÈÒÍË ËÁ·ÓË, ÔÓ‚Â‰ÂÌË Â‰ÌÓ‚ÂÏÂÌÌÓ ÔÂ‰ 1979
„. ‚˙‚ ‚ÒË˜ÍËÚÂ ˜ÎÂÌÍË Ì‡ Â‚ÓÔÂÈÒÍËÚÂ Ó·˘ÌÓÒÚË, ‰Â‚ÂÚ
Ì‡ ·ÓÈ ÚÓ„‡‚‡. «‡‰‡˜‡Ú‡ ËÏ ÓÒÚ‡‚‡ Ò˙˘‡Ú‡ Ë ÒÂ„‡ - ÍÓÎÍÓÚÓ
ÏÓÊÂ ÔÓ-‰Ó·ÓÚÓ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÌÂ ‚ Â‚ÓÔÂÈÒÍËÚÂ ËÁ·ÓË.
—ÎÂ‰‚‡˘ËÚÂ Ò‡ ÔÂÁ 2014 „. Ë ‚ Úˇı ˘Â Û˜‡ÒÚ‚‡Ú „‡Ê‰‡ÌËÚÂ
Ì‡ 28 ÒÚ‡ÌË ˜ÎÂÌÍË Ì‡ ≈— (’˙‚‡ÚËˇ ÒÂ Ó˜‡Í‚‡ ‰‡ ‚ÎÂÁÂ
ÔÂÁ 2013 „.).

œ≈— Â ÔÓ·ÂÊ‰‡‚‡Î‡ ˜ÂÚËË Ô˙ÚË ÔÓÂ‰ - ÔÂÁ 1979,
1984, 1989 Ë 1994 „. “Ó‚‡ Â ‰Ó·Â. ÀÓ¯ÓÚÓ Â, ˜Â ÒÎÂ‰ ÚÓ‚‡
‚ ÚË ÔÓÂ‰ÌË ËÁ·ÓË ÔÓ·ÂÊ‰‡‚‡ ≈Õœ - ÔÂÁ 1999, 2004
Ë 2009 „. —ËÎ‡Ú‡ Ì‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍËÚÂ ÒÂÏÂÈÒÚ‚‡ ÒÂ ËÁÏÂ‚‡
ÔÓ ·Óˇ Ì‡ Â‚Ó‰ÂÔÛÚ‡ÚËÚÂ ËÏ. —Â„‡ œ≈— ËÏ‡ 190, ‡ ≈Õœ
- 265.

¬ œ≈— ˜ÎÂÌÛ‚‡Ú 33 Ô‡ÚËË ÓÚ 27-ÚÂ ÒÚ‡ÌË ˜ÎÂÌÍË Ë
ÕÓ‚Â„Ëˇ (‚ ÌˇÍÓË ÒÚ‡ÌË Í‡ÚÓ ¡ÂÎ„Ëˇ ËÏ‡ ÔÓ ‰‚Â ÎÂ‚Ó-
ˆÂÌÚËÒÚÍË Ô‡ÚËË). ŒÒ‚ÂÌ ÚÓ‚‡ ËÏ‡ ‰‚‡Ì‡‰ÂÒÂÚ ‡ÒÓˆËË‡-
ÌË Ô‡ÚËË, „Î‡‚ÌÓ ÓÚ ÒÚ‡ÌË Í‡Ì‰Ë‰‡ÚÍË. ≈‰Ì‡ ÓÚ Úˇı Â ÓÚ
¡˙Î„‡Ëˇ - Ô‡ÚËˇÚ‡ ¡˙Î„‡ÒÍË ÒÓˆË‡Î‰ÂÏÓÍ‡ÚË Ì‡ ƒÂÚÎË-
Â‚.

ŒÚ Ì‡È-‚ËÒÓÍËÚÂ ÔÓÒÚÓ‚e ‚ Â‚ÓËÌÒÚËÚÛˆËËÚÂ Ì‡ œ≈— ÒÂ
Ô‡‰‡ Ò‡ÏÓ ÔÓÒÚ˙Ú ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ ≈‚ÓÔ‡Î‡ÏÂÌÚ‡, ÍÓÈÚÓ
ÔÓÎÛ˜Ë Ã‡ÚËÌ ÿÛÎˆ, Ï‡Í‡ ˜Â ÚÓ‚‡ Â ‰Ó„Ó‚ÓÍ‡ Ò ≈Õœ Á‡
‡Á‰ÂÎˇÌÂ Ì‡ ‰‚Â Ì‡ ÔÂÚ„Ó‰Ë¯ÌËˇ Ï‡Ì‰‡Ú Ì‡ ¯ÂÙ‡ Ì‡ Ú‡ÁË
ËÌÒÚËÚÛˆËˇ. ÿÂÒÚËÏ‡ ÍÓÏËÒ‡Ë Ò‡ ÓÚ œ≈— - ·ËÚ‡ÌÒÍ‡Ú‡
·‡ÓÌÂÒ‡  ‡ÚËÌ ¿¯Ú˙Ì, ÓÚ„Ó‚‡ˇ˘‡ Á‡ ‚˙Ì¯ÌËÚÂ ÓÚÌÓ¯Â-
ÌËˇ, ËÒÔ‡ÌÂˆ˙Ú ’Ó‡ÍËÌ ¿ÎÏÛÌËˇ, ÓÚ„Ó‚‡ˇ˘ Á‡ ÍÓÌÍÛÂÌˆË-
ˇÚ‡, ÒÎÓ‚‡Í˙Ú Ã‡Ó¯ ÿÂ‚˜Ó‚Ë˜, ÓÚ„Ó‚‡ˇ˘ Á‡ Í‡‰ËÚÂ (Ë
ÚËÏ‡Ú‡ Ò‡ ‚ËˆÂÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎË Ì‡ ÍÓÏËÒËˇÚ‡), ÔÎ˛Ò „˙ÍËÌˇ-
Ú‡ Ã‡Ëˇ ƒ‡Ï‡Ì‡ÍË, ÍÓÏËÒ‡ ÔÓ Ë·‡ÒÚ‚ÓÚÓ, ˜Âı˙Ú ŸÂÙ‡Ì
‘˛ÎÂ, ÓÚ„Ó‚‡ˇ˘ Á‡ ‡Á¯Ëˇ‚‡ÌÂÚÓ, Ë ÛÌ„‡Âˆ˙Ú À‡ÒÎÓ
¿Ì‰Ó, Ò ÂÒÓ Á‡ÂÚÓÒÚ Ë ÒÓˆË‡ÎÌË ‚˙ÔÓÒË.

œÂ‰Ë —Ú‡ÌË¯Â‚ œ≈— Â ËÏ‡Î‡ ‰Â‚ÂÚ ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎË. Õ‡È-
ËÁ‚ÂÒÚÌËˇÚ Â –Ó·ËÌ  ÛÍ, ÔÓÔÛÎˇÌËˇÚ ‚˙Ì¯ÂÌ ÏËÌËÒÚ˙ Ì‡
“ÓÌË ¡ÎÂ˙. œÂÁ 2003 „. ‚ Í‡˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ ÒË Ì‡ ÎË‰Â Ì‡
‰ÓÎÌ‡Ú‡ Í‡Ï‡‡ Ì‡ ·ËÚ‡ÌÒÍËˇ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ ÚÓÈ ÔÓ‰‡‰Â ÓÒÚ‡‚-
Í‡ ‚ ÁÌ‡Í Ì‡ ÔÓÚÂÒÚ ÒÂ˘Û ‚ÓÈÌ‡Ú‡ ‚ »‡Í. –Â˜Ú‡, ÍÓˇÚÓ
ÔÓËÁÌÂÒÂ ÔÓ ÚÓÁË ÔÓ‚Ó‰, ÒÂ ÒÏˇÚ‡ Á‡ Ì‡È-‰Ó·‡Ú‡ ‚˙‚
¬ÂÎËÍÓ·ËÚ‡ÌËˇ Á‡ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ‰ÂÒÂÚËÎÂÚËˇ. –Ó·ËÌ  ÛÍ
ÔÓ˜ËÌ‡ ÔÂÁ 2005 „. Ë ÒÂ„‡ Ì‡È-„ÓÎˇÏ‡Ú‡ Á‡Î‡ ‚ ÒÂ‰‡ÎË˘ÂÚÓ
Ì‡ œ≈— ‚ ¡˛ÍÒÂÎ ÌÓÒË ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ ËÏÂ.

—ÔÓÏÂÌ‡ı Á‡ ˆÂÌÚ‡Î‡Ú‡ Ì‡ œ≈—. ÕÂÍ‡ ˜ËÚ‡ÚÂÎËÚÂ ÌÂ ÒË
ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÚ „‡Ì‰ËÓÁÌ‡ Ò„‡‰‡. œÓÏÂ˘‡‚‡ ÒÂ Ì‡ ‰‚‡ ÂÚ‡Ê‡
ÔÓ‰ Ì‡ÂÏ, ‰‡ÊÂ ·ÂÁ Ú‡·ÂÎÍ‡ ÓÚ ‚˙Ì¯Ì‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡ Ì‡ Ò„‡‰‡-
Ú‡. ¬ ÒÂÍÂÚ‡Ë‡Ú‡ Ì‡ œ≈— ‡·ÓÚˇÚ Ó·˘Ó 28 ‰Û¯Ë, ÌÂ 280,
Í‡ÍÚÓ ÌˇÍÓË ÏÓÊÂ ·Ë ÏËÒÎˇÚ.

ÕÓ ÏÓÊÂ ·Ë ÔÓ-‚‡ÊÌÓ Â, ˜Â ÌËÚÓ  ÛÍ, ÌËÚÓ ÍÓÈÚÓ Ë ‰‡
·ËÎÓ ÎË‰Â Ì‡ œ≈— ÌÂ Â ˙ÍÓ‚Ó‰ËÎ ‚ Ò˙˘ÓÚÓ ‚ÂÏÂ Ë
Ò‚ÓˇÚ‡ Ô‡ÚËˇ. œË —Ú‡ÌË¯Â‚ ÚÓ‚‡ ÒÂ ÔÓÎÛ˜Ë, Á‡˘ÓÚÓ ·Â
ËÁ·‡Ì Í‡ÚÓ Ë.‰., Ò ‚ÒË˜ÍË ¯‡ÌÒÓ‚Â Ì‡ ÍÓÌ„ÂÒ‡ ‚ ¡ÛÍÛÂ˘
Ì‡ 28-29 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë ‰‡ ·˙‰Â ËÁ·‡Ì Á‡ Ô˙ÎÂÌ Ï‡Ì‰‡Ú.

œ≈— ÔÓ‚ÂÊ‰‡ ÍÓÌ„ÂÒ ‰‚‡ Ô˙ÚË Á‡ ‚ÒÂÍË ÔÂÚ„Ó‰Ë¯ÂÌ
ÔÂËÓ‰. ¬ÒˇÍ‡ „Ó‰ËÌ‡, ÔÂÁ ÍÓˇÚÓ ÌÂ ÒÂ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ ÍÓÌ„ÂÒ,
œ≈— ÔÓ‚ÂÊ‰‡ Ò˙‚ÂÚ, ÍÓÈÚÓ Ò˙˘Ó ‰‡‚‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍË Ì‡ÒÓÍË.
“Ë ËÎË ˜ÂÚËË Ô˙ÚË „Ó‰Ë¯ÌÓ ÎË‰ÂËÚÂ Ì‡ œ≈— ÒÂ Ò˙·Ë‡Ú
Ì‡ ÍÓÌÙÂÂÌˆËˇ, ÍÓˇÚÓ ˜ÂÒÚÓ Ò˙‚Ô‡‰‡ Ò˙Ò ÒÂ˘ËÚÂ Ì‡ ‚˙ı‡
Ì‡ ≈— Ë Ì‡ÔÓÒÎÂ‰˙Í ‰ÂÙËÌË‡ ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚Ì‡ ÔÓÎËÚËÍ‡ Ì‡
Ú‡ÁË, ÔÓÍ‡‚‡Ì‡ ÓÚ ÌÂÓÎË·Â‡ÎÌËÚÂ Í˙„Ó‚Â ÓÍÓÎÓ ¡‡Ó-
ÁÛ. —Ú‡ÌË¯Â‚ ‚Â˜Â ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎÒÚ‚‡ ‰‚Â Ú‡ÍË‚‡ ÎË‰ÂÒÍË
ÒÂ˘Ë.

ƒÓ¯ÎÓ Â ‚ÂÏÂ œ≈— ÓÚÌÓ‚Ó ‰‡ Â Ô˙‚‡ ÒËÎ‡. œ˙‚ËˇÚ
ÔÓÎ˙ı ÒÂ Ó˜‡Í‚‡ ÓÚ ‘‡ÌˆËˇ. ≈ÚÓ ‚ Í‡Í˙‚ ÍÓÌÚÂÍÒÚ Â ËÁ·‡Ì
—Ú‡ÌË¯Â‚.

 ÓÎÍÓ Â ‚‡ÊÌÓ Á‡ ¡˙Î„‡Ëˇ ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎÒÍÓÚÓ ÏˇÒÚÓ ‚
œ≈—? —˙Ò ÒË„ÛÌÓÒÚ ÚÓ‚‡ Â Ó„ÓÏÌÓ ÔËÁÌ‡ÌËÂ Á‡ ¡—œ Í‡ÚÓ
Ô‡ÚËˇ Ò ·Ó„‡ÚÓ ÏËÌ‡ÎÓ Ë Â‚ÓÔÂÈÒÍÓ ·˙‰Â˘Â. ŒÚ ÏÓˇ
„ÎÂ‰Ì‡ ÚÓ˜Í‡ ËÁ·Ë‡ÌÂÚÓ Ì‡ —Ú‡ÌË¯Â‚ ÔÓÏÂÌË Ì‡˜ËÌ‡, ÔÓ
ÍÓÈÚÓ ÒÂ ÓÚÌ‡ÒˇÚ ‚ ¡˛ÍÒÂÎ Í˙Ï Ì‡Ò, ·˙Î„‡ËÚÂ.  ‡ÚÓ ÌÂ„Ó‚
Ò˙Ì‡Ó‰ÌËÍ ÔÓÎÛ˜Ëı ÔÓÁ‰‡‚ÎÂÌËˇ, ÒˇÍ‡¯ Ò˙Ï ÒÔÂ˜ÂÎËÎ
ÓÎËÏÔËÈÒÍË ÏÂ‰‡Î, ÔË ÚÓ‚‡ ÌÂ Ò‡ÏÓ ÓÚ Îˇ‚Ó Ì‡ÒÚÓÂÌË
ıÓ‡.

¬ÔÂ˜‡ÚÎÂÌËˇÚ‡ ÓÚ —Ú‡ÌË¯Â‚ Ò‡ ‰Ó·Ë - ÔÓ ¿—“¿ Á‡Â
Í‡ÚÂ„ÓË˜Ì‡ ÔÓÁËˆËˇ, ‚˙ÔÂÍË ˜Â ÌÂ ‚ÒË˜ÍË ‚ œ≈— „Ó ÔÓ‰-
ÍÂÔˇı‡. –‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ÌÂ˘‡Ú‡ - ‰‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ¿—“¿ Ì‡ ≈‚-
ÓÔÂÈÒÍËˇ Ò˙‰ - ÏÛ ‰‡‰Â Ô‡‚Ó. »Ï‡¯Â Í˙ÒÏÂÚ, ËÎË ÏÓÊÂ
·Ë ‰Ó·˙ ËÌÒÚËÌÍÚ. “‡Í‡ ËÎË ËÌ‡˜Â, ÌÂ Â ÒˇÌÍ‡ Ì‡ ÔÂ‰¯Â-
ÒÚ‚ÂÌËÍ‡ ÒË œÓÎ ÕËÛÔ –‡ÒÏÛÒÂÌ. Œ˘Â ÌÂ Â ¯ËÓÍÓ ÔÓÁÌ‡Ú
Ì‡ Â‚ÓÔÂÈÒÍËÚÂ „‡Ê‰‡ÌË, ÌÓ Ë ÚÓ‚‡ ˘Â ÒÚ‡ÌÂ.

ÀË‰ÂÒÍËˇÚ ÍÓÌÙÎËÍÚ ‚ ¡—œ, ‡Á·Ë‡ ÒÂ, Â ËÁ‚ÂÒÚÂÌ ‚
œ≈—. ÕÂ Ò‡ Ó˜‡Ó‚‡ÌË, ÌÓ Â‰ËÌÓ‰Û¯ÌÓ ÒÚËÒÍ‡Ú Ô‡ÎˆË Ì‡
—Ú‡ÌË¯Â‚. «‡·ÂÎˇÁ‚‡ ÒÂ, ˜Â œ˙‚‡ÌÓ‚ Ì‡Ô‡‰‡ —Ú‡ÌË¯Â‚
ÔÓ Ì‡˜ËÌ, ˆÂÎˇ˘ ‰‡ ÔÓ‰ÍÓÔ‡Â ‡‚ÚÓËÚÂÚ‡ ÏÛ. ƒ‡ ÒÂ ·Î‡-
ÏË‡ ÎË‰Â˙Ú, ÓÎËˆÂÚ‚Óˇ‚‡˘ ÔËÁÌ‡ÌËÂÚÓ Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡-
Ú‡ ÎÂ‚Ëˆ‡ Í‡ÚÓ Â‚ÓÔÂÈÒÍ‡, Ë Ì‡ ÍÓ„ÓÚÓ Â ÔÓ‚ÂÂÌ‡ Â‚Ó-
ÔÂÈÒÍ‡ Á‡‰‡˜‡ Ò Ô˙‚ÓÒÚÂÔÂÌÌ‡ ‚‡ÊÌÓÒÚ, Â ÌÂÓ·ˇÒÌËÏÓ Á‡
ÚÛÍ‡¯ÌËÚÂ ‡Á·Ë‡ÌËˇ.

Ч
Георги ГОТЕВ

За ПЕС,
Станишев
и Първанов

Симеон Дянков търси
“ëåñíè ïàðè”
от банките
Може да ги осигури и с актуализацията
на бюджета, но това ще е признание
за провал на ГЕРБ

М
Станка ДИНЕВА

Симеон Дянков често е основен герой на протестите в страната

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

ерките на Симеон Дянков
за намаляване на лихви-
те по кредитите може да
имат отрицателен ефект
върху банките. А те в мо-

мента са един от малкото стабилни
сектори в икономиката ни. Ако пар-
ламентът приеме предлаганите от
финансовия министър промени в
Закона за потребителския кредит,
а работата върви натам, за да не
излязат на загуба, финансовите ин-
ституции трябва да свалят и про-
цента по депозитите. Това ще до-
веде до отлив на спестявания, кои-
то ще се насочат към по-доходо-
носни сектори като например па-
зара на земя, който носи по-високи
печалби.

Когато преди близо месец Дян-
ков обяви промените, които прави-
телството възнамерява да предло-
жи (смяна на методиката на опре-
деляне на лихвите по заемите, на-
маляване или премахване на так-
сите за оценка на ипотеките и ре-
гулиране на кредитите до 400 лв.),
той обясни, че целта му е стимули-
ране на вътрешното потребление.
То може да бъде постигнато и по
друг начин - с размразяване на за-
платите и пенсиите и увеличаване
на парите от бюджета за сектори-
те, които финансира държавата -
отбрана, здравеопазване, образо-
вание и др. Разчетите за 2012 г.
обаче са направени така, че без
актуализация няма да стане. От
Жан-Виденовото правителство на-
сам подобна стъпка се смята за
провал на управляващите и
завършва с

политическа криза и
предсрочни избори

Истината е, че през 2010 г. ка-
бинетът на ГЕРБ коригира бюдже-
та, но операцията мина с дежурно-
то оправдание на управляващите -
“тежкото наследство на тройната
коалиция”. Когато Бойко Борисов
реши да търси грешник, той най-
вероятно ще го открие в Министер-
ството на финансите.

Какво накара твърдия последо-
вател на свободната пазарна ико-
номика Симеон Дянков да се
превърне в последовател на
държавното регулиране? Това са
собствените му грешки, които до-
пусна като министър. Финансист
№1 на управляващите направи раз-
четите на държавата за 2010-а,
2011-а и 2012-а година така, ся-
каш е кризисен пратеник на Све-
товната банка, а не български фи-
нансов министър - замрази дохо-
дите и ряза до живо парите за со-
циални помощи, образование,
здравеопазване и др. Около годи-
на бави плащането на държавните
поръчки и намали парите за общи-
ните до критичния минимум. В ре-
зултат на това потреблението се
сви до точката на замръзване.

Изчисленията показват, че само
през тази година Дянков е лишил
бюджета най-малко от 5 млрд. лв.
При допустим от пакта за финансо-
ва стабилност на ЕС дефицит от
3% от брутния вътрешен продукт
той наложи 1,3%. Един процентен
пункт дефицит е равен на 800 млн.
лв. 1,7 - колкото сме под допусти-
мия таван, са около 1,4 млрд. Зара-
ди Дянков държавата няма да раз-
полага с тях.

Франция, чийто президент Ни-
кола Саркози е съавтор на пакта,
гласува бюджет с 5,3% дефицит.
Затъналата до гуша Гърция - с

9,3%. Великобритания - 7%, Испа-
ния - 5,3%. Само Люксембург, Фин-
ландия и Германия, чийто канцлер
Ангела Меркел е автор на идеята,
има по-нисък от българския дефи-
цит.

Постъпленията в хазната зави-
сят и от преразпределението чрез
данъчното облагане на всичко про-
изведено и изтъргувано в Бълга-
рия. От кабинета на Иван Костов
насам правителствата преразпре-
делят 40% от БВП. Този таван ни
беше наложен от Международния
валутен фонд след кризата през
1996-1997 г., а Дянков го включи в
Устройствения закон за държавния

бюджет. Финансовият министър
обаче се изписа по-католик от па-
пата и през годините свали про-
цента на 33-35 на сто. През 2012 г.
само от разликата между допусти-
мото и реално гласуваното прераз-
пределение през бюджета в хаз-
ната няма да влязат около 3,5-3,7
млрд. лв.

Пестеливостта на Дянков се
превърна в бумеранг, който при
връщането си уцели не само него,
а и цялото правителство на ГЕРБ.
То тепърва ще носи негативите, на-
трупани от финансовия министър,
заради бедността, в която удави го-
ляма част от българското населе-
ние.

Свиването на потреблението
удари пряко и бюджета, тъй като
основните приходи в него - от ДДС
и от акциз, идват от покупките на
стоки и услуги. Като “бонус” от при-
родата дойдоха наводненията през
февруари и тежката зима. Метео-
ролозите обаче твърдят, че това не
е краят - през март и април, когато
се топят снеговете, бедствията ще
са още по-големи. За да бъде
смекчен ефектът им, трябва да се
ремонтират няколко десетки язови-
ра, които не са поддържани от 20
години. Пари за това не са предви-
дени.

Заради световната криза

пресъхна
и второто кранче

за растеж на българската иконо-

мика - чуждите инвестиции. От 8,5
млрд. евро през 2008 г. те се сри-
наха на 1,1 млрд. през 2011 г. Ло-
шото е, че няма никакви признаци
за завръщането на външните пари
в България.

Това, което разваля съня на все-
ки политик, са изборите по време
на криза. Броят на безработните у
нас продължава да расте, а Дян-
ков яко оряза парите за подпома-
гане. До миналата година помощи-
те се определяха на базата на
заплатите през последните 18 ме-
сеца. От тази година изчислението
се прави за 24 месеца назад. В
резултат намалява сумата, която
останалите без доход получават.
Финансовият министър съкрати и
времето, през което безработните
получават 60% от средните запла-
ти за 2 години назад от бюджета -
от 18 на 12 месеца. На същия прин-
цип бяха орязани и сумите за от-
глеждане на дете. Бедният и гла-
ден човек не гласува за партията,
която му е отнела придобивките на
социалната държава.

До края на тази година Дянков
трябва да осигури и 1,6 млрд. лв. за
обратно изкупуване на еврообли-
гациите, които бившият финансов

министър Милен Велчев замени
срещу външния дълг от времето на
Тодор Живков. Падежът на книжа-
та е в началото на 2013 г.

Откъде ще вземе толкова много
пари финансовият министър? Може
да изтегли външен заем, но на
фона на дълговата криза в Европа
шансовете му да го получи на ра-
зумна цена клонят към минус. Може
да емитира вътрешен облигацио-
нен заем, но заради репутацията
му на министър, който бави плаща-
нето на задълженията на държава-
та, ще трябва да предложи висока
лихва. Според финансисти при до-
ход 6% годишно купувачи ще се
намерят. Тогава обаче ще изпищят
банките, защото правителството ще
засмуче средствата, които се на-
мират в тях.

Има ли полезен ход Дянков? Те-
оретично - да, като вдигне запла-
тите и пенсиите, увеличи средства-
та в секторите, финансирани от
държавата, и започне да раздава
бонуси на бизнеса, който инвести-
ра у нас - земя, инфраструктура и
допустимите от българските и ев-
ропейските закони облекчения.
Според бившия икономически ми-
нистър Петър Димитров правител-
ството вече е закъсняло с този ход.
Няма да му стигне времето да ак-
туализира държавния бюджет, да
започне да плаща, да се съживи
икономиката и да потекат по-
стъпления в хазната. Затова Дян-
ков се е вторачи в банките. “Лесни
пари”, както би казал Терминатор.

За ПЕС,
Станишев
и Първанов
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и Първанов
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и Първанов
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Мнение

Кой знае защо, но скоро се сетих за
една стара мисъл на Стефан Цанев, че
“всяка идея, за която се говори скуч-
но, ще бъде убита”. Поводът беше за-
ключителната реплика на акад. Георги
Марков в новата му книга “Балканиза-
цията” - геополитическо явление в
конфликтознанието”, където той призо-
вава заедно да извикаме “Сбогом на
балканизацията” и това да го напра-
вим за нас си. Не само не е скучно,
но е завладяващо да се чете, внима-
телно и бавно, за сложните ситуации
на Балканите през последните 125 го-
дини, ролята на великите сили тук,
съдбата на народите и всичко това с
ясното съзнание, че идеята за помире-
ние и търпимост едни към други в
този изстрадал регион може да има
бъдеще. Да не бъде убита в зародиш,
както се е случвало в миналото. За-
щото няма добри или лоши народи,
има добри или лоши политици, които
поне сега трябва да опровергаят Сте-
фан Цвайг, че “Европа свършва там,
където не се слуша симфонична му-
зика, а се играе хоро”. “Хорото” го
играем всички на Балканите, но
музиката по-често е поръчвана от
други. Защото именно великите сили
десетилетия налагат “сателитния син-

дружение “Жените с
увредено зрение - ТИ
МОЖЕШ” по актуални
проблеми, свързани с
обучението на деца с

За „балканизацията” в сърцата ни

Зорница
ИЛИЕВА

дром” на страните тук, кръстосват ин-
тереси за сметка на народите и всич-
ки в края на краищата са получили
своя покровител, понякога сменян под
напора на съдбовни събития, но никога
не са намерили дълголетно спокойст-
вие в отношенията със съседите си.
Ние по вековна традиция се плюем,
воюваме помежду си, не можем да
разделим история и територии и сме
дали възможност да съществува тер-
минът “балканизация”, в който се вла-
га по-често пренебрежение, недоверие,
подценяване и всичко, което говори
за размирици. Причини за размирици
винаги е имало, но не народите в ре-
гиона са ги създавали. Но историята
им е доказала, че няма вечни победи-
тели. И истината не може да бъде нито
сръбска, нито българска, нито турска и
т.н. Думите на акад. Георги Марков са
важни и затова, защото все още има
конфликтни точки на Балканите, а раз-
палването на противоречията може да
доведе до нова трагедия като послед-
ната европейска война при разпадане-
то на СФРЮ. Впрочем създадена пак
по волята на великите сили като кор-
дон срещу “противниковия отбор”, а
след разпада на СССР вече ненужна
като обединение. Близо до мисълта, че
“разделяй и владей” не е празна фра-
за. А ние се разделяме дори при от-
разяването на събитията от Балканска-
та война, чиято 100-годишнина ще чес-
тваме през есента. Турците казват, че
Шукри паша не е предал Одрин, а се
е съгласил на примирие, защото бъл-
гарските войници жестоко са клали
населението в Одринска Тракия
(впрочем стари български територии) и
е трябвало да спаси хората от издева-
телства. Сърбите, които са имали две
дружини на този фронт, претендират,

“беседи” и отговаря на въпроса защо
днес сме такива, каквито сме. Защо
са ставали и стават драмите на Балка-
ните и как да  създадем нагласа за
опрощение и поглед в една посока.
Защото и днес Румъния гласува с
“червен картон” при вземането на
решение да се даде статут на Сърбия
за кандидатка за присъединяване към
ЕС и се мотивира с правата на власи-
те в тази наша съседка. Македония не
само не може да реши спора с Гър-
ция за името си, но продължава да
гради идентичност на гърба на нашата
история, а Албания се възторгва от
мечти за величие, което, дори да се
нарича “Велика Албания”, може само
да повтори нашите стремежи за “Бъл-
гария на три морета”. Генезисът на
тези прояви е посочен точно, аналитич-
но и мъдро от акад. Марков, но ние на
Балканите, не само в България, трябва
да се научим да четем с разбиране.
Сега му е времето. Но геополитичес-
кото понятие и явление “балканиза-
ция” не изчезва, а трайно се е
настанило в речника на политици,
журналисти, учени, граждани и си
има своето покритие. Но с какво сме
по-лоши ние, балканците, от другите
народи? Затова е нужно да се
намери отговор на въпроса кой стои
зад Балканския геополитически
възел и “кому е изгодно” той да се
заплита или разплита, но никога да
не намери решение? Важното е не
само да се самоуважаваме, но и да
можем да се уважаваме взаимно.
Тази книга има такава цел. Дали ще
я прочетем внимателно и с разбира-
не, не само ние, а и съседите ни,
зависи от волята и целите, които сме
си поставили. Дано го направим с
поглед в бъдещето.

че те са основни победители. Къде ос-
таваме ние с нашите първи в света
бомбардировки на Одрин и чутовната
храброст на българския войник, вою-
вал с единствената идея, която го е
обединявала през всичките ни войни и
съществуване - всички българи в етни-
ческите граници на Отечеството, заве-
щано ни от преди нахлуването на ос-
манлиите. Това само за да се разбере,
че трудно ще бъде създадена обща
история на балканските народи, но
помирение между тях и толерантност
може да има, защото те наистина
трябва да се научат да мислят само-
стоятелно, като сближаването им да
става по пътя на диалога и взаимните
отстъпки. За това призовава акад. Мар-
ков в “Балканизацията” със своите

Çàåäíî ñ ìàìà
ìîæåì ïîâå÷å

Незрящи не значи непълноценни...

Таня ЙОВЕВА

ние в София, както и представи-
тели от инспектората, които се
занимават с проблемите на де-
цата с увреждания, но те, за
съжаление, не са проявили ин-
терес към този проект, бе голя-
мата болка на Живка Павлова.

Екипът на проекта обаче бе
поканил участници от Ресурсен
център - Русе. Те показаха по-
ложителните практики и как ра-
ботят с децата с увреждания,
които учат в масови училища.
Партньорска организация е на-
правила социологическо проуч-
ване за отношението, което

съществува между родители и
деца с увреждания, и за трудно-
стите, които децата срещат в
обучението. Децата между шест
и шестнадесет години се вълну-
ват от това какво им предстои,
ще могат ли да продължат об-
разованието си и ще намерят
ли реализация на своя труд.

Социологът Павел Чемиша-
нов от Пловдив сподели мнени-
ето си от изследването, което е
направено по проекта. “Задачи-
те, които си бяхме поставили с
този проект, бяха свързани с
модела на образование, специ-
ализираните и масови училища.
Специализираното училище в

София е административен и ме-
тодичен център, който помага на
ресурсните учители и е изцяло
под контрол на ръководството
на училището. Това се оказва
проблем, който затруднява реа-
лизирането на модела, заложен
в нормативната база, която е
съобразена с европейските
стандарти. В София 25 деца учат
в масови училища, но има веро-
ятно и други, които не са обхва-
нати от ресурсни учители. В на-
шето изследване успяхме да
обхванем 22-ма родители, чии-
то деца са с увреждане”.

Павел Чемишанов споделя
нещо много важно, което съще-

ствува в европейските страни:
“Седемдесет процента от рабо-
тата на ресурсните учители е с
родителите. В България този
процент е много нисък”. Според
него национално представени-
те организации, които се зани-
мават с децата и хората с увре-
дено зрение, се разминават със
социално-образователните
цели на тези групи. Особена
тревога буди и работата на Асо-
циацията на родители на деца с
увредено зрение, която е с из-
ключително малък рейтинг и
няма необходимата прозрач-
ност за дейността си. Децата,
които учат в специализираното
училище в София, не са довол-
ни от условията, в които се обу-
чават, и от пансиона, в който
живеят. Няма го необходимият
достъп до интернет. Не се про-
вежда необходимата мобилност
и ориентация на тези деца. Спо-
ред родителите извънкласните
занимания са недостатъчни и
дори не се организират, както е
било някога. От изследването
прави впечатление, че не се
дава възможност за общуване
между зрящи и незрящи деца.

В изследването е констати-
рано, че в специализираното
училище работят добри специа-
листи, но то се оказа една за-
творена система. Обществото не
е запознато с възможностите на
тези деца. Те трябва да израс-
тват, да се развиват, да пости-
гат целите си благодарение на
своята упоритост и знания. Но
за това не по-малко грижа тряб-
ва да имат не само родителите
и учителите, но и обществото,
различните институции и непра-
вителствени организации.

Над това трябва да се замис-
лят министерствата на образо-
ванието и културата, според
Павел Чемишанов. Както и зако-
нодателно да бъдат променени
някои нормативни документи.

С
увредено зрение, неотдавна
завърши проект, който дава
много поводи за размисъл и
действие в тази област. Отдавна
в развитите европейски страни
се обръща сериозно внимание
на децата с увреждания, особе-
но когато родителите  изпадат в
паника и не знаят как да се
справят с отглеждането им и
тяхното развитие. В нашата
страна е много ниско равнище-
то на информираност за симп-
томите на различните заболя-
вания и по-амбициозните роди-
тели сами търсят характерните
особености на заболяването и
какво е необходимо да се на-
прави, за да се постигне ефект.

За първи път ръководителят
на проекта Живка Павлова, по
образование юрист, постави се-
риозно въпроса за обучението
на децата в специализираните
и масовите училища. Това ста-
на възможно чрез проекта “За-
едно с мама можем повече”
към институт “Отворено обще-
ство”. Вниманието бе насочено
към проблемите, свързани с не-
зрящата майка и незрящото
дете и съответно зряща майка
и незрящо дете.

Трудно е съжителството меж-
ду тези целеви групи, пораждат
се много проблеми, които те са-
мите в повечето случаи не знаят
как да разрешат. Затова се нуж-
даят от психолог и социален ра-
ботник. Икономическото положе-
ние и безработицата също оказ-
ват влияние на материалното
състояние на такива семейства и
тяхното развитие.

Още в самото начало на про-
екта са били поканени да участ-
ват педагози и психолози от учи-
лището за деца с увредено зре-
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Култура

на „Лоранъ”на „Лоранъ”на „Лоранъ”на „Лоранъ”

Концерт
в Музикалната
академия

Академичният симфоничен
оркестър ще изнесе концерт на
9 март от 18 ч. в НМА “Проф.
Панчо Владигеров”. Диригенти са
Калина Георгиева от класа на
проф. Пламен Джуров и Алексан-
дрос Гералис (Южна Африка) от
класа на доц. Ивайло Кринчев.
Солисти са Павел Генов (цигул-
ка) от класа на проф. Елисавета
Казакова, Филипа Барсанова
(флейта) от класа на проф. Ли-
дия Ошавкова, Деница Златева
(цигулка) от класа на проф. Вер-
ка Стефанова. Солисти от Во-
калния факултет - Аделина Гало-
ва, Гергана Бориславова, Ди-
митър Райков, Даниела Панчев-
ска, Петър Димов, Роберт Сул-
пицио от класовете на проф.
Илка Попова, проф. Мила Дюлге-
рова, проф. Нико Исаков, ст. преп.
Велизара Караянкова. Концерт-
майстор е Жорж Паликарски.
Програмата включва творби на
Сен-Санс, Моцарт и Чайковски.
Входът е свободен.

Среща с публиката
преди премиерата

Традиционната среща с пуб-
ликата преди премиерата на
операта “Любовен еликсир” от
Доницети, която е на 16 март,
ще се състои на 11 март от
11 ч. във фоайето на Софийска-
та опера. Срещата е с творче-
ския екип на постановката, с ре-
жисьорката Вера Немирова, с ди-
ригента Диан Чобанов и младия
солистичен състав.

„Българска армия”
очаква дамите
с цвете

Екипът на театър “Българ-
ска армия” ви очаква, за да ви
благодари - за сиянието, което
внасяте и в най-мрачните дни,
за благородството, с което ус-
тоявате и в най-тежките пре-
пятствия, за нежността, с коя-
то обичате, за красотата, с
която изпълвате пространство-
то в стаята, за това, че сте
жени. С тази мила покана тру-
пата се обръща към своите
зрителки, които в днешната
вечер ще могат да видят една
от най-новите постановки -
“Сега или никога” от В. Красно-
горов (ще се играе и на 17 март).
“Кръщене” от Камен Донев е и в
програмата за 9 и 16 март. “Но-
жица-трепач” от Джордън и
Ейбръмс ще се играе на 10-и.
Планираният за 11 март (неде-
ля) моноспектакъл на Николай
Урумов “Лалугер” няма да се
състои. Билетите може да се
върнат на касата на театъра.
“Завещанието на целомъдрения
женкар” от А. Крим може да се
гледа на 13 март, “Железният
светилник” от Д. Талев - на 14-
и, а “Много шум за нищо” от
Шекспир - на 15 март.

Вторият спектакъл в София на емблематич-
ния Национален балет на Испания ще бъде
на 6 април в зала 1 на НДК от 19.30 ч. Той
ще отговори на големия интерес на публи-
ката към феноменалните танцьори. Билетите
могат да бъдат купени от Билетния център
на НДК и разпространителската мрежа на
Eventim на цени между 40 и 100 лв. Специ-
ална промоционална цена ще имат първите
500 продадени билета - с по 10 лв. по-
ниска, научи ДУМА от “БГ саунд стейдж”.
Националният балет е най-грандиозната
танцова формация на Испания и един от
най-известните състави в света. Зала 1 на
НДК ще бъде разтърсена от 40 виртуозни
танцьори, певци и музиканти, които са
бурно аплодирани на всички световни
сцени - от нюйоркската Метрополитън опера
до обновения Болшой театър. Зрителите ще
се насладят на две прекрасни представле-
ния - “Dualia” и “La Leyenda” - неповторимо,
спиращо дъха шоу, прекрасна музика,
феноменални танци, изпълнени от звездни
танцьори със завладяваща сърцата испан-
ска артистичност.
Спектаклите се организират от продуцент-
ска агенция “БГ саунд стейдж” със
съдействието на посолството на Кралство
Испания.

ова балада по свой текст Ге-
орги Христов ще подари на
почитателките си за Деня
на жената 8 март. Песента

С ВТОРИ СПЕКТАКЪЛ
В ЗАЛА 1 НА НДК

ГЕОРГИ ХРИСТОВ ПЕЕ
„ОЩЕ ТЕ ОБИЧАМ” ЗА 8 МАРТ

видеоклип, чието представяне ще
се състои днес в “Тази сутрин” на
Би Ти Ви. Радиопремиерата е пак
днес в “Дарик кафе”. Песента е
една от композициите, които ще
прозвучат в спектакъла на Георги
Христов “30 златни” на 3 май в зала
1 на НДК. Билети се продават на
касите на НДК, в мрежите на
eventim.bg, ticketpro.bg и промоци-
оналната страница на събитието
www.georgihristov30zlatni.hit.bg.на Испания

Националният
балет

Н
се нарича “Още те обичам” и ще
бъде включена в предстоящия му
албум “Golden Ballads”. Музиката е
на стара неаполитанска канцоне-
та. Аранжиментът е дело на компо-
зитора Димитър Гетов, научи ДУМА
от Габриела Руменова.

Заедно със сингъла тръгва и
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на „Лоранъ”
Новите произведения от
колекцията на галерията са
създадени от изтъкнати автори,
повечето в средата на ХХ век

алерия “Лоранъ”
изкушава от днес
ценителите на из-
куството с поред-
ната стилна експо-

кини, които използват кратко-
то откъсване от дома за общу-
ване. Някъде по същото време
друг забележителен български
художник - Васил Евтимов,
създава своята “Дама на про-
зореца”. Заедно с темите сел-
ски бит, народни обичаи и пре-
дания, характерна за Евтимов
е и интерпретацията на град-

ския живот. Тук срещаме обра-
за на вглъбена млада дама, ко-
ято сякаш “не чува” шума през
отворения прозорец. Творба,
достойна за всяка европейска
галерия. Като “малък бисер” в
експозицията може да опреде-
лим “Княжево”, 40-те г. на ХХ

в., от Данаил Дечев, ярък та-
лант без академична школов-
ка. Работена на пленер - на
един дъх, камерната творба е

любовен цветен разказ за пре-
красна и тиха покрайнина на
големия град от средата на
миналия век.

Двайсет години по-късно, с
подобен патос и неподража-
ем стил, Пенчо Балкански ни
потапя в атмосферата край

морския бряг с очарованието
на вечерната разходка по
една от созополските улици в
“Созопол - вечер” от 1961 г.
Петко Задгорски четири годи-
ни по-късно е съвсем разли-
чен като маниер и цвят в за-
бележителната си “Бургаска-
та гара”, 1965 г. Най-внуши-
телна със своите размери и
пластическо внушение е кар-
тината “Триградското ждрело”
от Борис Данков, 60-те г. на
ХХ в. Видинският художник
Владимир Мански е предста-
вен в експозицията с три кар-
тини. “Пазар капия, Видин”,
1965 г., е знакова за автора.
Както като живописна моде-
лировка, така и като документ
на времето. Забулената от
розова мъгла “Нотр-Дам, Па-
риж”, 1971 г., носи особените
емоции на големия град и не-
говата история. “Търново”,
1980 г., е характерен сюжет
от периода, разкриващ бога-
тия архитектурен ансамбъл на
старата ни столица. Уверени
сме, че софийската публика ще
ни посети на “Оборище” 16, за
да подкрепи усилията да пред-
ставяме качествените оригина-
ли в българското изкуство, под-
чертават от галерията.

Борис Денев,
“Поточе”, 1928 г.

Атанас Михов,
“На чешмата,
Балчик”, 1939 г.

ОРИГИНАЛИТЕОРИГИНАЛИТЕОРИГИНАЛИТЕОРИГИНАЛИТЕОРИГИНАЛИТЕ

Г
зиция - “Лоранъ Оригиналите”.
Новите произведения от колек-
цията на галерията са създа-
дени от плеяда изтъкнати ав-
тори. Повечето творби са ра-
ботени в средата на ХХ в. и
носят патината и духа на една
отминала епоха, свързана с
най-добрите традиции в автен-
тичното ни национално изкуст-
во, отбелязва Лаврен Петров.

Хронологическата разход-
ка из експозицията ни отвежда
първо при големия художник
Борис Денев. През далечната
1928 г. той рисува “Поточе”.
Тривиален на пръв поглед
сюжет - характерен за по-мал-
ки като мащаб творби на авто-
ра. Бързата вода струи из гъста
растителност. Забележителна-
та живописна моделировка,
съчетана с фино боравене със
зелената гама, веднага грабва
зрителя. Колоритът и фактура-
та са в тон с популярните по
това време европейски стило-
ве символизъм и сецесион.
Друг от колосите на национал-
ното ни изкуство - Атанас Ми-
хов, е представен с пастелната
и не толкова динамична живо-
пис в “На чешмата, Балчик”,
1939 г. Верен на себе си, Ми-
хов запечатва за поколенията
тихата раздумка на две пома-
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Един от най-скъпо-
платените холивудски
актьори - Дани де Вито,
пристигна в Москва, за
да представи анимацио-
ния филм “Лоракс”, в кой-
то озвучава главния ге-
рой на руски език. В Хо-
ливуд дългоочакваната
премиера на “Лоракс” се
състоя на 2 март, а в
Русия ще бъде днес. Ви-
сокият метър и 52 см

Дани де Вито
проговори на руски
Христо СЪБЕВ, Москва,
Специално за ДУМА

актьор има само бръснарско образование, но притежава необикно-
вено чувство за хумор. И на 67 години не престава приятно да изне-
надва почитателите си. Дани де Вито е единственият актьор в
анимационното кино, който, без да знае нито един чужд език, озву-
чава роли на пет езика, включително и на руски.

Действието във филма “Лоракс” се развива около симпатично малко
зверче, готово на всичко, за да защити гората и нейните обитатели.
Режисьор на анимационното приключение по книгата на Теодор Гейзъл
е Крис Рено. Дани де Вито смята, че Лоракс е “уникален, такова съще-
ство няма, но въпреки това частица от него има у всеки от нас”.

Снимка АВТОРЪТ
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Общество

ЧЕСТИТ 75-ГОДИШЕН
ЮБИЛЕЙ

на ПЕТЪР НИКОЛОВ

Справочник

(Продължение от миналия брой)
Как обаче да се постъпва при остри

конфликти между двете потребности? Осо-
бено ако в Брюксел доминират десни
политици (както е сега), които провеждат
консервативна икономическа политика,
налагат я на страните-членки и поставят в
центъра на вниманието финансови пока-
затели - балансирания бюджет и ниския
публичен дълг. Същевременно в страни-
те-членки (примерно в група страни) на-
родите може да са избрали леви прави-
телства и желаят по-гъвкава социално ори-
ентирана политика, която поставя в своя
фокус човека. Ако всички решения се взе-
мат в Брюксел, не се ли обезсмислят пар-
ламентарните и други избори в страните-
членки? Как ще се съчетават двете еднак-
во важни гледни точки и как ще се избяг-
ват остри конфликти между тях? Допусти-
мо ли е такива проблеми да се решават с
мнозинство в Брюксел? Възможно ли е
Европейският парламент да стане форум
за консенсусно решаване на подобни
конфликти? Или е нужен друг механизъм?

Четвърто, в ЕС се борят два алтерна-
тивни подхода по интеграцията - ускорена
икономическа и политическа интеграция
във всички области, или постепенна ла-
билна интеграция предимно в икономиче-
ската област, свеждаща съюза до общ
пазар, при запазване на преобладаваща-
та част от пълномощията на национални-
те парламенти и правителства. Всеки от
тези подходи има плюсове и минуси, но
все по-сложната глобална обстановка на-
лага да се предпочете първият.

ПЕС трябва да има ясна позиция по
тези и много други аспекти на интеграци-
ята с кратко-, средно- и дългосрочен хори-
зонт. Такава позиция трябва да се пред-
стави на европейската общественост и да
се прилага в институциите на общността
чрез представителите на левицата.

5. Финансовата и социалната стабил-
ност са еднакво важни. Финансовата ста-
билност е безусловно необходима за нор-
мално икономическо развитие. Социална-
та стабилност обаче е също толкова необ-
ходима. Те са

свързани като скачени съдове

и са взаимно зависими.
Прекаленото форсиране на финансо-

вата стабилност води до сериозни смуще-
ния и дори застрашава социалната ста-

Àëòåðíàòèâíà èêîíîìè÷åñêà
ñòðàòåãèÿ è ïîëèòèêà íà ÏÅÑ

Проф. Иван АНГЕЛОВ
Член-кор. на БАН

ЕС се нуждае от гъвкава политика за
интеграция, растеж, заетост и солидарност,
а не от брутален десен догматизъм
билност. А прекомерното фаворизиране на
социалната стабилност може да наруши и
дори да разруши финансовата стабилност.
Колкото и да е трудно, трябва да се търси
подходящ баланс между тях. Как да се
постига и поддържа такъв баланс? Този
въпрос няма лесен отговор.

По принцип записването на конкретни
параметри на финансовата стабилност (%
на бюджетен дефицит, % на публичен дълг
и други подобни) в конституцията е ненуж-
но и дори вредно. Но ако все пак това се
реши, на същото основание трябва да се
настоява и за записване на социални па-
раметри (максимално допустима безрабо-
тица, примерно 6 или 8%, живеещи в бед-
ност и постоянни лишения - примерно не
повече от 10% от населението).

Напоследък в Брюксел се грижат само
за финансова стабилност и далеч по-мал-
ко за социална стабилност. Финансовата
стабилност се надценява, а социалната се
подценява. Социалните проблеми обаче
стават все по-остри. Както посочих по-горе,
безработните в ЕС от 16 млн. души през
2008 г. достигнаха 23,8 млн. в края на 2011
г. и се увеличават. Разширява се бедност-
та и доходната поляризация. Списание
Time обяви ПРОТЕСТИРАЩИЯ за човек
на годината 2011. А какво ще се случи,
когато търпението на протестиращите ми-
лиони хора се изчерпи и те излезат на
улиците? Дават ли си сметка пазарните
фундаменталисти какво означава некон-
тролирана социална експлозия? Социал-
ните проблеми са не по-малко тревожни и
заредени с експлозивен потенциал от фи-
нансовите. Дори са по-опасни!

Много е важно да се поддържа

справедливо разпределение
на социалните тежести

в обществото, особено по време на кри-
зи. Това може да става с подходящо ре-
гулиране на максималните и минимални-
те доходи и с преразпределение на до-
ходи чрез данъчната система: по-рацио-
нално съотношение между преки и кос-
вени данъци, умерено прогресивни преки
данъци, въвеждане на необлагаем мини-
мум при данъка върху доходите, семейно
облагане на доходите, въвеждане на
данък върху енергията, данък върху
замърсителите, данък върху използвана-
та вода, прогресивен данък върху недви-
жимото имущество, данък върху финансо-
вите трансакции. В сегашните тежки ус-
ловия се налага да се откажем от клише-
то, че не трябва да се повишават данъци
по време на криза, особено данъците за
най-богатите. Това вече се прави с пре-

ките данъци в редица развити страни.
Европейската левица естествено има

позиция по тези въпроси, която следва да
бъде актуализирана. Тя трябва да става
все по-активна с изострянето на кризата и
да бъде подсилена с предлагане на кон-
кретни решения в Европейската комисия
и в Европейския парламент.

6. Бедността и социалната поляриза-
ция в Европа. Широко разпространено е
мнението, че бедността не е проблем в
Европа. Ако имаме предвид африканска,
южноазиатска, латиноамериканска или
карибска бедност, това е така. Но всяко
нещо е относително и се оценява при
конкретни обстоятелства.

Оценявана по европейски стандарти,
бедността не е решен проблем за нашия
континент. Особено в Южна и Източна Ев-
ропа. Около една четвърт от хората в ЕС
са бедни или живеят в социални лишения.
Главните причини за това са безработи-
цата, старостта, ниските доходи. Над 8%
от наемните работници са “работещи бед-
ни”. Най-силно засегнати са самотните
родители, имигрантите и младите хора.
Безработицата сред младите е два пъти
по-висока от тази сред възрастните. 21,4%
от младите хора в ЕС са били без работа
през септември 2011 г. В Гърция, Италия,
Ирландия, Литва, Латвия и Словакия мла-
дежката безработица е между 25 и 45%.

У нас тя е близо 30%.
През 2009 г. 20% от населението в ЕС

с най-висок доход са получавали 5 пъти
повече от 20-те процента с най-нисък
доход. Най-малка е била тази разлика в
Словения (3,2 пъти), Чехия и Унгария (3,5
пъти), а най-голяма в България (5,9 пъти),
Испания (6 пъти), Румъния (6,7 пъти) и
Латвия (7,3 пъти). Най-богатите 10% в
САЩ, Великобритания и Франция са при-
своявали между 21 и 25% от доходите в
1976 г., между 24 и 36% в 2000 г., а сега
още повече.

От средата на 1980 г. до 2010 г. дохо-
дите на най-бедните 10% от населението
в Германия са нараствали средногодиш-
но с 0,1%, а на най-богатите 10% - с 1,6%;
в Италия доходите на най-бедните 10%
са нараствали с 0,2%, а на най-богатите
10% - с 1,1%; в Швеция съответно с 0,4 и
2,4%; в Австрия с 0,4 и 1,6%; в Холандия
с 0,5 и 1,6%, в САЩ с 0,5 и 1,9% и т.н. В
Япония доходите на най-бедните 10% от
населението са намалявали средного-
дишно с 0,5%, а на най-богатите 10% са
нараствали с 0,3%. Очевидна е тенденци-
ята към опасно

изостряне на доходната
поляризация

в развитите страни. В слабо развитите
поляризацията е още по-остра. Неизбеж-
но ще бъде достигната критичната грани-
ца на социалното търпение. А тогава?!
Какво да кажем за бъдещето и жизне-
ността на капитализма като обществена
система, която толерира такива деструк-
тивни социални процеси! Със своето ира-
ционално поведение капиталът сам дис-
кредитира и разрушава отвътре капита-
листическата система. Може ли човече-
ството да разчита на такава система за
своето бъдеще?

Растежът на бедността и социалните
лишения не е само резултат от икономи-
ческата криза, а по-скоро от политиката
на европейските правителства и на ръко-
водителите на ЕС. Слепи пред тревожна-
та статистика, властите продължават да
съкращават социалните разходи, да пови-
шават пенсионната възраст, да закриват
работни места в публичния сектор. Всичко
това разширява и задълбочава бедността
и изостря социалната поляризация. С ре-
шенията на ЕС за фискалния съюз прави-
телствата се лишават от възможности за
облекчаване на социалната криза с фис-
кални инструменти. Налаганите на Гърция
брутални мерки я тласкат към още по-теж-
ка икономическа и социална криза, към
отчуждение и дори към социални бунтове
с непредвидими последствия. Сходно е по-
ложението и в няколко други южноевро-
пейски страни. Можем ли да наблюдаваме
безучастно тези процеси? И да не мислим
за последствията!

                               (Следва)

Донка, сем. Еврови и сем. Щопка

С МНОГО ОБИЧ И ГОЛЯМА
ПРИЗНАТЕЛНОСТ ТИ ПОЖЕЛАВАМЕ

ЗДРАВЕ И ЩАСТЛИВО ДЪЛГОЛЕТИЕ.
ВЪЗХИЩАВАМЕ СЕ ОТ ТВОЯТА
ЧЕСТНОСТ, ПРИНЦИПНОСТ  И

НЕПРЕКЛОННАТА ТИ ВЯРНОСТ КЪМ
НАЙ-ХУМАННИТЕ ИДЕАЛИ.

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ НА НАЦИОНАЛНИЯ
СЪЮЗ НА ЗЕМЕДЕЛСКИТЕ
КООПЕРАЦИИ В БЪЛГАРИЯ

ПЕТЪР НИКОЛОВ
ДНЕС ПРАЗНУВА СВОЯ
75-ГОДИШЕН ЮБИЛЕЙ!

ЖЕЛАЕМ МУ ОЩЕ
ДЪЛГИ ГОДИНИ С

ПРИСЪЩИЯ СИ
ЕНТУСИАЗЪМ, КОЙТО
ИМА, ДА ПОМАГА И

ДА ЗАЩИТАВА
РЕШАВАНЕТО НА

ПРОБЛЕМИТЕ
НА БЪЛГАРСКОТО

ЗЕМЕДЕЛИЕ.
БЪДИ ЖИВ И ЗДРАВ
И ВСЕ ТАКА БОДЪР

И  УСМИХНАТ!

ОТ ЕКИПА
НА ДУМА

ЧЕСТИТ 87-МИ РОЖДЕН ДЕН
НА

ИВАН ИВАНОВ
ТОДОРОВ

От семейството

ЖЕЛАЕМ
МУ ЗДРАВЕ

И ОЩЕ
ДЪЛГИ

ГОДИНИ
ДА БЪДЕМ
ЗАЕДНО!

Списание Time обяви ПРОТЕСТИРАЩИЯ
за личност на 2011 година
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о четете утре

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Всяка жена трябва да прите-
жава четири звяра:

Лъв - в леглото.
Ягуар - в гаража.
Норка - на раменете.
И един тапир, който да плаща

за всичко това...

ВЕЛИЗАР БИНЕВ, актьор
КАЛИНА ЦАНЕВА, белетристка
КЕРА ПАЛАХУТЕВА,
учредителка на клуба
„Приятели на ДУМА” в Кърджали
МИЛЕНА МАРКОВА, актриса
Проф. МИЛКО КОЛАРОВ,
композитор, диригент
Проф. МИТКО ДИНЕВ, скулптор
ПЕТЪР НИКОЛОВ, председател
на Националния съюз на земеделските
кооперации в България
Проф. ЦВЕТАНА КАМЕНОВА, член
на международния съд на ООН

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐ

8
Св. преподобни Теофилакт, епископ

Никомидийски († ок. 832)

Св. Теофилакт бил известно време
монах в една обител близо до Черно
море. Когато при императрица Ирина
иконоборческата ерес била осъдена от
Седмия вселенски събор (787 г.), цари-
градският патриарх Тарасий, който зна-
ел добродетелния живот на Теофилакт,
убедил го да приеме званието епископ
Никомидийски. В тоя сан Теофилакт се
явил истински служител и последова-
тел на Христа: той служел на бедни,
болни, устройвал странноприемници и
болници. Във време на зараза, която
се появила в града, той сам се грижел
за болните, като със своите ръце изми-
вал раните им. Заедно с други еписко-
пи Теофилакт бил пратен на заточение
и прекарал 30 години в изгнание, като
търпял лишения и страдания. Той почи-
нал в дълбока старост около 832 г.

Международния ден на жени-
те - 8 март, жителите и гости-
те на София ще видят след
11 ч. боксови ръкавици, събра-
ни и изсипани в градинката

Жител на Казахстан ще подари
на жена си букет от един милион
червени рози. Местната преса
съобщава, че мъжът се скарал
със съпругата си и затова е

Легендата на руската музика Йосиф Кобзон се
сбогува с нашата публика с перфектното изпълне-
ние на песента “Моя страна, моя България”. Народ-
ният артист на СССР изнесе страхотен концерт в
столичната зала “България” на 6 март, в навечери-
ето на Международния ден на жената.

Стотици почитатели на певеца имаха възмож-
ност да се насладят на специалната вечер, посве-
тена на руски романси. Първото изпълнение на Коб-
зон обаче бе на “Една българска роза”. Аплодира-
ха го лица както от духовния, така и от светския
елит. Впечатление направи присъствието на Видин-
ския митрополит Дометиан, както и на посланиците
на Казахстан и Армения, представители на посол-
ството на Руската Федерация в България и няколко
депутати. От първия ред на зала “България”
изпълненията на Кобзон бяха наблюдавани от се-
мейството на собственика на “Жокер медиа” Ова-
нес Мелик-Пашаев и съпругата на певеца Нели.

Концертът на легендата на руската музика в
София е в рамките на юбилейното турне на Йосиф
Кобзон, което отбелязва половинвековната му твор-
ческа кариера. Изпълнителят празнува т.г. още два
юбилея - 75-ата годишнина и рубинена сватба.

Áîêñîâè ðúêàâèöè
êðàñÿò ãðàäèíêàòà
çàä ïàðëàìåíòà
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празник или не, решете сами. Но нека
тази година, на днешния ден поговорим
за жените и борбите”, призовават идео-
лозите на инициативата от Charette.

Кооперацията за дизайн подкрепя та-
лантливи артисти от различни сфери в

представянето на техните творби на меж-
дународната сцена. Организацията оси-
гурява взаимопомощ между отделните
членове в стремeжа си да се превърне в
Европейска кооперация с клонове в ос-
таналите държави-членки.

В
зад Народното събрание. Същите онези
боксови ръкавици, които дамите си сла-
гат всекидневно, за да посрещнат пре-
дизвикателствата на живота. Раните от
трудностите са превързани с лепенки,
като всяка разказва отделна история: за
сексуален тормоз, за трафик на жени, за
неравенството спрямо мъжете.

Авторският проект е на Деница Пет-
рова, дизайнер и артист от Charette. Тя е
решила да го озаглави “Белият ъгъл”
(буквален превод на боксовия термин
“white corner”). Именно това е мястото,
където боксьорите почиват. В него няма
конфликт, няма и надмощие. Така инста-
лацията пред парламента ще се
превърне в неутрална територия, но и
ще напомня през какви борби минават
всички жени. Всеки ден.

“Казват, че март е месецът на жените.
Пример за това обикновено е времето -
ту вали сняг, ту е горещо, ту е мъгливо, ту
е слънчево. С една дума - сменя се често
и бързо. Точно, както емоциите при пред-
ставителките на нежния пол. Но жените,
освен емоция, са и сила. При това - непо-
вторима. Дали 8 март е комунистически

Всички желаещи имат възможност да се вклю-
чат в търсенето на притежателката на най-красиви-
те сини очи в България. Предварителната ориги-
нална селекция е направена от ViewSofia.com, като
екипът на сайта селектира 20-те притежателки на
зашеметяващи лазурни погледи.

Общото между претендентките е това, че са
красиви, известни, живеят в България и ако поглед-
нат заедно към небето, със сигурност ще го напра-
вят по-бледо. Техните очи са прекрасно сини и
дълбоки като езера, освен това са весели, изрази-
телни и пълни с живот.

В уникалната класация попаднаха актрисите
Койна Русева, Елен Колева, Мария Силвестър, Саня
Борисова, Теодора Духовникова и Яна Маринова,
фолк изпълнителките Андреа, Камелия и Теодора,
певицата Миленита, журналистките на Би Ти Ви
Виктория Петрова и Гена Трайкова, “Мис Бълга-
рия 2005” Роси Иванова, плеймейтките Златка Рай-
кова и Петя Велкова, моделките Диляна Попова,
Кристина Милева, Елеонора Манчева и Цеци Кра-
симирова, както и Евгения Калканджиева.

За претендентките се гласува на http://
www.viewsofia.com/article/12330/-40-te-NAI-KRASIVI-
CHESTNI-SINI-OCHI-na-izvestni-balgarki.

Испанският фаворит на българска
публика D-Formation a.k.a Dimas ще
отпразнува рождения си ден в клуб
“Ялта” тази събота, 10 март. Артистът
няма нужда от представяне, още по-
вече че е обявен за най-добрия ис-
пански диджей и е собственик и
създател на супер успешния
лейбъл Beat Freak Group
Recordings.

Dimas е нари-
чан Покровите-
лят на дансинга.
Няма съмнение
за никой, че с
право си е заслу-
жил това прозви-
ще. Безспорният
му талант го е
утвърдил като
един от най-ува-
жаваните артис-
ти в електронна-
та музикална ин-

Истински манекени ще пресъздадат най-съкро-
вените мигове от женското приятелство в центъра
на София. За първи път по случай най-женския
празник Baileys ще преобрази витрината на мага-
зин “Cheers” в елегантно обзаведен хол, в който,
чисто по женски, ще се забавляват три живи мане-
кенки. Те ще общуват с посетителите в магазина,
както и с пешеходците, които се спират пред витри-
ната. Всеки може да стане свидетел на малките
моменти, които прекарваме в сладки разговори с
приятелки с чаша от най-продавания ликьор в све-
та в ръка, днес от 17 до 21 ч.

Витрина с живи
манекени в центъра
на столицата

НАЙ-КРАСИВИТЕ СИНИ ОЧИ
СЕ ТЪРСЯТ У НАС

Най-добрият испански диджей
празнува рожден ден в „Ялта”

Милион червени
рози ще поднесе
казахстанец
на съпругата си

решил да й поднесе именно такъв
подарък по случай Международ-
ния ден на жената, уточни радио
“Ехото на Москва”. Собственичка-
та на магазина за цветя сподели,
че предплатата за голямата
поръчка вече е внесена и за нея
ще има сериозна отстъпка.
Всички рози ще бъдат червени,
с холандски произход и с
еднаква дължина на стъблата.

дустрия. Доказателство за това са уча-
стията му в редица от най-големите
световни фестивали.

Но от всички тях той избра “Yalta
Club” - България, за да отпразнува
рождения си ден. Това е признание,
което клубът получава не за първи
път, и доказателство, че е сред най-

големите в света. Партитата на
D-Formation a.k.a Dimas у

нас винаги са
били едни от
най-успешните и
запомнящи се
събития - изживя-
ване, което не е
за пропускане.

Билети са
пуснати на пред-
варителна про-
дажба в мрежа-
та на eventim.bg
и ticketstream.bg.
на цена от 20 лв.
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блачността днес ще е разкъсана, в Дунавска-
та равнина - предимно значителна, ниска. Само
на отделни места ще превали слабо, като в
южните райони ще има дъжд, на север и в

планините - сняг. Минималните температури ще са меж-
ду минус 6 и минус 1 градуса. В София - около минус
3 градуса. Максималните температури ще са между 3
и 8 градуса. В София - около 4 градуса. По Черномо-
рието облачността ще е разкъсана, над северната част
от крайбрежието предимно значителна и на места там
през нощта и преди обяд ще превали сняг. Вятърът ще
се ориентира от север-североизток и главно по Север-
ното Черноморие ще се усили. Максималните темпера-
тури ще са 3-5 градуса.

О Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.49072

GBP
2.34259

CHF
1.62283

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

Над Западна и Централна България в петък щеНад Западна и Централна България в петък щеНад Западна и Централна България в петък щеНад Западна и Централна България в петък щеНад Западна и Централна България в петък ще
бъде облачно, а над източните райони ще имабъде облачно, а над източните райони ще имабъде облачно, а над източните райони ще имабъде облачно, а над източните райони ще имабъде облачно, а над източните райони ще има
разкъсана облачност. Минималните температу-разкъсана облачност. Минималните температу-разкъсана облачност. Минималните температу-разкъсана облачност. Минималните температу-разкъсана облачност. Минималните температу-
ри ще са от минус 4 до 1, а максималнитери ще са от минус 4 до 1, а максималнитери ще са от минус 4 до 1, а максималнитери ще са от минус 4 до 1, а максималнитери ще са от минус 4 до 1, а максималните
през деня ще достигнат стойности от 6 допрез деня ще достигнат стойности от 6 допрез деня ще достигнат стойности от 6 допрез деня ще достигнат стойности от 6 допрез деня ще достигнат стойности от 6 до
13 градуса. През почивните дни няма да13 градуса. През почивните дни няма да13 градуса. През почивните дни няма да13 градуса. През почивните дни няма да13 градуса. През почивните дни няма да
настъпи съществена промяна на времето.настъпи съществена промяна на времето.настъпи съществена промяна на времето.настъпи съществена промяна на времето.настъпи съществена промяна на времето.
Облачността ще бъде най-често значителна,Облачността ще бъде най-често значителна,Облачността ще бъде най-често значителна,Облачността ще бъде най-често значителна,Облачността ще бъде най-често значителна,
само в първата половина на съботния ден надсамо в първата половина на съботния ден надсамо в първата половина на съботния ден надсамо в първата половина на съботния ден надсамо в първата половина на съботния ден над
северните райони ще намалява до слънчево.северните райони ще намалява до слънчево.северните райони ще намалява до слънчево.северните райони ще намалява до слънчево.северните райони ще намалява до слънчево.
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“≈À≈÷
ƒÂÌ Ú̌ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ  ̆Á‡
‚ÒˇÍ‡Í‚‡ ‡ÍÚË‚ÌÓÒÚ,
ÌÓ Ì‡È-„ÓÎÂÏËÚÂ ÒË
ÛÒÔÂıË ‰ÌÂÒ ˘Â ÓÚ·Â-

Œ¬≈Õ
”ÒÔÂıËÚÂ ‚Ë ˘Â Ò‡
‚ÔÂ˜‡ÚÎˇ‚‡˘Ë - Ë
ÌÂ Ò‡ÏÓ ‚ Ï‡ÚÂË-
‡ÎÌ‡Ú‡ ÒÙÂ‡, ÌÓ Ë

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
¬ÒˇÍÓ ‰Ó·Ó Ì‡˜‡ÎÓ,
ÔÓÒÚ‡‚ÂÌÓ ‰ÌÂÒ, ˘Â
·˙‰Â ÛÒÔÂ¯ÌÓ. ≈ÌÂ-
„ËËÚÂ ˘Â ·Î‡„ÓÔË Ú̌-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
œÓ‚Â˜Â ÓÚ ‚ÒˇÍÓ„‡
‰ÌÂÒ Ó·˙˘‡ÈÚÂ
‚ÌËÏ‡ÌËÂ Ì‡ ÁÌ‡-
ˆËÚÂ, ÒË„Ì‡ÎËÚÂ Ë

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
¬ÒˇÍÓ Ì‡˜‡ÎÓ, ÔÓ-
ÒÚ‡‚ÂÌÓ ‰ÌÂÒ, Ó·Â-
˘‡‚‡ ‰‡ Â ÔÓÎÂÁÌÓ
Ë ÛÒÔÂ¯ÌÓ. œÂÔÓ -̇

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
¬˙ÁÔÓÎÁ‚‡ÈÚÂ ÒÂ ÓÚ
·Î‡„ÓÔËˇÚÌËÚÂ
ÂÌÂ„ËË Ë ˘Â
Ò‚˙¯ËÚÂ ÔÓ‚Â˜Â

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ÃÌÓ„Ó Á‡‰‡˜Ë Ó˜‡Í-
‚‡Ú ‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ ‚Ë
‰ÌÂÒ, ÌÓ ˘Â ÒÂ ÒÔ‡-
‚ËÚÂ ÛÒÔÂ¯ÌÓ. —ÎÂ‰-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¿ÍÚË‚ÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë ‰ÌÂÒ
˘Â ‚Ë ÌÓÒË ÛÒÔÂıË.
¬ÂÏÂÚÓ Â ÔÓ‰ıÓ‰ -̌
˘Ó Á‡ ÌÓ‚Ë Ì‡˜ËÌ‡-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
”‰‡˜ÌÓ ‚ÂÏÂ Á‡
Á‡ÌËÏ‡ÌËˇ, ÍÓËÚÓ
ÔÎ‡ÌË‡ÚÂ, Á‡ Ì‡˜‡ÎÓ
Ì‡ ÌÓ‚Ë ÔÓÂÍÚË Ë

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
¡˙‰ÂÚÂ ËÌËˆË‡ÚË‚ÌË
Ë ÌÂ ËÁÔÛÒÍ‡ÈÚÂ Ò‚Óˇ
¯‡ÌÒ ‰‡ ÔÓˇ‚ËÚÂ
ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌËÚÂ ÒË

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

¬ŒƒŒÀ≈…
Œ·˙˘‡ÈÚÂ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ
Ì‡ ÁÌ‡ˆË, ÒË„Ì‡ÎË Ë
ÔÂ‰ÁÌ‡ÏÂÌÓ‚‡ÌËˇ,
‰ÓÒÚË„‡˘Ë ‰Ó ‚‡Ò.

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ŸÂ ËÏ‡ÚÂ „ÓÎˇÏ
ÛÒÔÂı ‚˙‚ ‚ÒË˜ÍÓ, Á‡
ÍÓÂÚÓ ÒÂ ÚÛ‰ËÚÂ Ë
ÔÓˇ‚ˇ‚‡ÚÂ ÔÓ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‚ Ú‚Ó˜ÂÒÍ‡Ú‡, ‰ÛıÓ‚Ì‡Ú‡ Ë Ì‡-
‚ÒˇÍ˙‰Â, Í˙‰ÂÚÓ ËÏ‡ÚÂ ËÌÚÂÂÒ.

Ò˙‚ÂÚËÚÂ, ÍÓËÚÓ ÔÓÎÛ˜‡‚‡ÚÂ. “Ó‚‡
˘Â ·Î‡„ÓÔË Ú̌ÒÚ‚‡ ‡·ÓÚ‡Ú‡ ‚Ë.

ÎÂÊËÚÂ ‚ Á‡ÌËÏ‡ÌË Ú̌‡, ÍÓËÚÓ Ò‡
‚Ë ÔÓ Ò˙ˆÂ.

˜ËÚÂÎÌÓ Â ‰‡ ÒÂ Ó„‡ÌË˜Ë ÔË-
ÂÏ Ú̇ Ì‡ „Ó˜Ë‚Ë Ë ÒÎ‡‰ÍË ı‡ÌË.

‚‡ÈÚÂ ‡ÁÛÏ‡ Ë ÒÂ ‚ÒÎÛ¯‚‡ÈÚÂ ‚
ËÌÚÛËˆË Ú̌‡ ÒË.

ÒÚ‚‡Ú Ì‡ ‚ÒÂÍË ‚‡  ̄ ÓÔËÚ ‰‡
ÔÓÚËÒÌÂÚÂ ‡„ÂÒË Ú̌‡.

‚‡ÊÌË ‰ÂÎ‡. ŸÂ ËÏ‡ÚÂ ÂÌÂ„ËÈÌ‡
Á‡ÍËÎ‡, Á‡ÚÓ‚‡ ·˙‰ÂÚÂ ‡ÍÚË‚ÌË.

ÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎÌÓÒÚ. «‡ÚÓ‚‡ ·˙‰ÂÚÂ
‡ÍÚË‚ÌË Ë ‰ÂÈÒÚ‚‡ÈÚÂ.

Í‡˜ÂÒÚ‚‡. ƒÂÌ Ú̌ ‚Ë ˘Â Â ‚‡ÊÂÌ
Ë Á‡ÔÓÏÌˇ  ̆ ÒÂ.

¬ÒÎÛ¯‚‡ÈÚÂ ÒÂ ‚ÌËÏ‡ÚÂÎÌÓ ‚
Ò˙‚ÂÚËÚÂ, ÍÓËÚÓ ‚Ë ‰‡‚‡Ú.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò

 ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò

12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-
ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡

12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ
13.55 »Ì‰Ë  ̌ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓË  ̌ -

Ú‚ ÙËÎÏ /87 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - Ú‚ ÙËÎÏ /87

ÂÔËÁÓ‰/Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¬ ˜‡Ò ÎË ÒË: ÃÓÂÚÓ Û˜ËÎË˘Â

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ
16.35 —Ï˙ÙÓ‚ÂÚÂ - ‡ÌËÏ. ÙËÎÏ
17.00 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/2935 ÂÔËÁÓ‰/
17.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.15 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ 2

Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ - ÍÛÎË-

Ì‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘ ”ÚË
¡˙˜‚‡Ó‚

18.50 ¿ÚÂÎËÂ ì‘ÓÌÚ‡Ì‡î - Ú‚ ÙËÎÏ
/3 ÂÔËÁÓ‰/

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.45 —Ú‡ı ‰‡ Ó·Ë˜‡  ̄ - Ú‚ ÙËÎÏ

/7 ÂÔËÁÓ‰/
21.45 —ÚÛ‰ËÓ ìÀË„‡ ≈‚ÓÔ‡î
22.05 ‘ÛÚ·ÓÎ: ìÃ‡Ì˜ÂÒÚ˙ fiÌ‡È-

ÚÂ‰î - ì¿ÚÎÂÚËÍ ¡ËÎ·‡Óî,
ÒÂ˘‡ ÓÚ ÚÛÌË‡ Ì‡ ÀË„‡
ì≈‚ÓÔ‡î - ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

00.00 ≈‚ÓÔÂÈÒÍÓ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚Ó ÔÓ
·Ó·‡ ÍÎ‡ÒË˜ÂÒÍË Ë Ò‚Ó·Ó-
‰ÂÌ ÒÚËÎ/Ï˙ÊÂ Ë ÊÂÌË/,
ÂÔÓÚ‡Ê ÓÚ ¡ÂÎ„‡‰

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -

ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìΔÂÒÚÓÍ‡ Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 120

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìÀËÒÚÓÔ‡‰î - ÒÂË‡Î, 266,

267
15.30 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 70
16.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î /Ô./
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 240
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 40
21.00 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 19, 20
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ÎˆËÚÂî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 125
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ì—‡‚‡Ì‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2

ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ
21.00 ìƒ- ’‡ÛÒî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,

8 ÒÂÁÓÌ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìœÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ , 4 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì√ÂÓËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3

ÒÂÁÓÌ
00.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, ÒÂÁÓÌ 10
01.30 ì“‡ÈÌË ‚ ‡ˇî- ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ

06.00 ì ÓÒÚÂÌÛÍËÚÂ ÌËÌ‰Ê‡î -
‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî/Ô./- ÒÂË‡Î, Ò.3,
ÂÔ. 14

09.00 ìLord of the Chefsî /Ô./-
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ Ë‡ÎËÚË, ÂÔ. 18

10.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ¡ËÒÍÓ
 ‡ÛÌÚË ÏÎ‡‰¯Ëî /Ô./ - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 13

11.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î/Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 7

12.00 ì–Û·ËÍÓÌî/Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
11

13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./ -
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ìœÂÒÚÂÎÍ‡ ‚ —Â‚ÂÂÌ
’ÓÎË‚Û‰î /Ô./- ≈Í¯˙Ì, —¿Ÿ,
2003 „., ¬ ÓÎËÚÂ: Ã‡ÈÍ˙Î
ÃÂ‰Ò˙Ì, –ÓÌ ÀË‚ËÌ„ÒÚ˙Ì,
–ÂÈ ¡ÂÈÍ˙, ƒ˙„Î‡Ò —ÔÂÈÌ,
≈Ì‰˛ ¡ËÌˇÒÍË Ë ‰.

16.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ¡ËÒÍÓ
 ‡ÛÌÚË ÏÎ‡‰¯Ëî- ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 14

17.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î- ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 8

18.00 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò.3, ÂÔ. 15
19.00 ì–Û·ËÍÓÌî-ÒÂË‡Î, ÂÔ. 12
20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡ÍÚÛ-

‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ìÃ˙ÒÌÓ ÒËÌ¸Óî- ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ. 9

22.00 ÀË„‡ ≈‚ÓÔ‡:
00.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-

‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

01.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î /Ô./-
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 8

Á‡‰‡˜Ë, ÓÚÍÓÎÍÓÚÓ ÔÎ‡ÌË‡ÚÂ.
«‡Ô‡ÁÂÚÂ ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂ.

����� �����

ÌË ,̌ ÔÎ‡ÌË‡ÌÂ Ë Â‡ÎËÁ‡ˆË  ̌ Ì‡
ÌÓ‚Ë ˆÂÎË Ë ÒÏÂÎË ÊÂÎ‡ÌË .̌

�����
����������

�����

�����
�����

����������
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кратки

ИВАН ЧЕПАРИНОВ ЗАПОЧНА
УЧАСТИЕТО СИ В СИЛНИЯ ОТ-
КРИТ ТУРНИР В РЕЙКЯВИК.
Състезанието събра 25 гросмай-
стори и 20 международни майсто-
ри. С ЕЛО 2664 българинът е №4
в стартовия списък, оглавяван от
Фабиано Каруана (Италия, 2767,
№7 в света), Давид Навара (Чехия,
2700) и Юрий Криворучко (Украй-
на, 2666). Световната шампионка
Хоу Ифан също ще играе в 9-
кръговата надпревара. Организа-
торите уверяват, че тази година
турнирът ще се проведе на най-
красивото място в досегашната
си история - новопостроеният
конгресен и концертен център
“Харпа” с площ 28 000 кв.м. Общи-
ят награден фонд е 15 000 евро,
5000 от които са за победителя.

          
ШАХМАТИСТИТЕ ОТ КЕЙМ-

БРИДЖКИЯ УНИВЕРСИТЕТ ПОБЕ-
ДИХА КОЛЕГИТЕ СИ ОТ ОКСФОРД
С 4,5:3,5 В ТРАДИЦИОННИЯ ЧЕР-
НО-БЯЛ ДУЕЛ МЕЖДУ ДВЕТЕ
ЕЛИТНИ ВИСШИ УЧИЛИЩА. Мал-
ко известен е фактът, че освен в
световноизвестната гребна рега-
та двата университета си оспор-
ват от 130 години и шахматното
господство на Острова. След по-
следния успех Кеймбридж води в
общия резултат с 67:63 победи.

          
С 24 ТОЧКИ ОТ 34 ПАРТИИ

ЯСЕР СЕЙРАВАН СПЕЧЕЛИ 34-
ТО ИЗДАНИЕ НА ОТКРИТИЯ ШАМ-
ПИОНАТ НА ХОЛАНДИЯ ПО БЛИЦ,
КОЙТО СЕ ПРОВЕДЕ В ДОРДРЕХТ.
Първенството, в което взеха уча-
стие 189  играчи, се състоя от-
ново след тригодишна пауза
(2007-2009), като живеещият в
страната американски гросмай-
стор повтори миналогодишния си
успех. На половин точка след него
финишираха французинът Лоран
Фресине и Едуардо Итурисага от
Венецуела. Извън първата десет-
ка останаха известни имена като
Люк Ван Вели (Хол), Предраг Нико-
лич (Сър), Улф Андерсон (Шв), Джон
Спилман (Вбр).

Ултрамодерният център “Харпа” е
домакин на силния турнир

нтоанета Стефанова е сред ли-
дерките на европейското
първенство за жени, първите 5
кръга от което вече минаха.
Нашата шахматистка има 3 по-

Страница на Лейла ДИМИТРОВА

Некоронованата кра-
лица на женския шах
Юдит Полгар спечели
първия си турнир за годи-
ната в Бразилия. В рамки-
те на няколко дни тя пред-
стави новата си книга
“Chess Playground” на пор-
тугалски език, проведе
сеанс на едновременна
игра и участва в състеза-
ние по ускорен шах. Ней-
ни съперници бяха Анд-
рес Родригес, Жилберто
Милош и Енрике Мекинг,
първият гросмайстор на
Бразилия, известен в ро-
дината си като “шахматния
Пеле”. Във финала на де-
монстративната надпрева-
ра Полгар надигра с 2:0
Милош и се похвали в бло-
га си в Туитър с първа тур-
нирна победа за 2012 г.

Ден по-късно обаче
Милош се реваншира, като
спечели нестандартния
турнир, проведен по време
на фестивала на гроздето
и виното в Кашиас до Сул,

Юдит Полгар взе първа титла за годинатаЗадача

Преди близо четвърт век на един турнир
в бивша Югославия се срещат Самуел Ре-
шевски и Драголюб Велимирович. След
като получил по дебют сравнително
равна позиция, американският гросмай-
стор се наклонил към ухото на колегата
си и му казал на английски: “Предлагам ви
реми”. Известният сръбски шахматист не
владеел английски, но схванал, разбира се,
смисъла на казаното. “No”, без да се
замисли той отхвърлил предложението на
ветерана. След десетина хода Решевски
отново повторил предложението си на

Южна Бразилия. Формула-
та на двудневната надпре-
вара е доста различна от
традиционната: в първите 2
кръга на съперниците се
дават по 16 минути на пар-
тия, в 3-ти и 4-ти кръг - по
30 минути, а от 5-ия до 9-ия
- по 61 минути за цялата
среща. Освен това в по-
следните два кръга равни-
те резултати на първите 50
дъски (в състезанието уча-
стваха 188 играчи) се пре-
играваха с блиц-партия -
“армагедон”, до излъчване
на победител. Полгар за-
губи шансовете за победа,
след като направи 3 по-
редни ремита от 5-ия до 7-
ия кръг. В крайна сметка
пръв финишира Милош с
8,5 от 9, следван от Пол-
гар, представителя на до-
макините Джовани Веско-
ви и аржентинеца Диего
Флореш с по 7,5 т.

Ето е една от интерес-
ните партии в турнира, по-
вечето от които бяха

твърде кратки заради огра-
ниченото време за игра.

Д. Флореш - Т. Душ
Сантуш

1.c4 c5 2.Кc3 Кc6 3.Кf3
g6 4.e3 Оg7 5.d4 cd4
6.ed4 d6 7.Оe2 Кf6 8.d5
Кb8 9.0-0 0-0 10.Оg5 Кbd7
11.Дd2 Тe8 12.Тfe1 Кc5
13.Оf1 Оf5 14.Оh6 Кce4
15.Кe4 Кe4 16.Тe4 Оe4
17.Оg7 Оf3 18.Оc3 h5
19.g4 Дd7 20.h3 Оg4

21.Дd4 f6 22.hg4 Тac8
23.Тe1 b5 24.Тe6 1:0.

Отговор:

Велимирович -Чирич,
Белград, 1963 г.
Белите дават мат
в 2 хода.

1.Дh6 Цh6
2.Тh4х.

английски, но в
друга форма:
“Искате ли да
играете за победа?”
Реакцията на съ-
перника му била не
по-малко решител-
на: “No, no”. Удовле-
твореният америка-
нец тутакси спрял
часовника и про-
тегнал ръка. “No!
No! No!”, провикнал
се Велимирович и
включил отново
часовника. - “No
English! No remi!”
(“Никакъв англий-
ски! Никакво реми!”)

103 шахматистки
се борят за рекорден
награден фонд
в Газиантеп

фаворитката Анна Музичук (Словения,
2583) и миналогодишната шампионка
Виктория Чмилите (Литва). Освен за шам-
пионската титла те се борят и за първите
14 места, които дават право на участие в
следващата Световна купа. За да повишат
интереса към събитието, организаторите
забраниха приемането и предлагането на
реми преди 40-ия ход, а за закъснение за
партия се присъжда загуба.

Веднага след края на шампионата ще
се проведат и европейските първенства
по ускорен шах (на 15 и 16 март) и по
блиц  - на 17 и 18 март.

Стефанова - Арабидзе, V кръг
1.d4 Кf6 2.Кf3 e6 3.e3 b6 4.Оd3 Оb7

5.0-0 c5 6.c4 Оe7 7.Кc3 cd4 8.ed4 0-0
9.d5 h6 10.Оc2 Оb4 11.Кd4 Кa6 12.Кcb5
Дb8 13.Дf3 Дe5 14.h3 Кe8 15.Оf4 Дf6
16.Дg3 Оc5 17.Оe5 Дg5 18.Дd3 f5 19.a3
Оe7 20.b4 Оf6 21.f4 Дg6 22.Тae1 Оe5
23.Тe5 Кac7 24.Дe2 Кb5 25.Кb5 ed5
26.cd5 Оa6 27.Оd3 Кd6 28.Кd6 Оd3
29.Дd3 Дd6 30.Тf5 a5 31.Тf8+ Тf8 32.Дe4
ab4 33.ab4 Дf6 34.Тf3 Тc8 35.Цh2 b5
36.Тa3 Тf8 37.Цg3 Дd6 38.Цf3 g5 39.g3

gf4 40.gf4 Дf6 41.Тa2 Дc3+ 42.Цg4 h5+

43.Цh4 Дf6+ 44.Цh5 Цg7 45.Тg2+ Цh8
46.Де5 Цh7 47.Тg5 Дe5 48.fe5 Тf3 49.e6
de6 50.de6 Тh3+ 51.Цg4 Тb3 52.Цf5 1:0.

ñðåä ëèäåðêèòå
çà åâðîòèòëàòà

Антоанета Стефанова (вдясно) победи в V кръг грузинката Мери Арабидзе

Официалният
плакат за сеанса
на Юдит Полгар

СТЕФАНОВА ЕСТЕФАНОВА ЕСТЕФАНОВА ЕСТЕФАНОВА ЕСТЕФАНОВА Е

А
беди и 2 ремита и е в групата, която изо-
става на половин точка от водачките Мари
Себа (Франция), Кристина-Адила Фойшор
(Румъния) и Хоанг Тхан Чанг (Унгария).
Първенството в турския град Газиантеп се
провежда в 11 кръга и има рекорден в
историята на тези шампионати награден
фонд от 100 000 евро. Също така за първи
път шампионката на Стария континент ще
вземе по-голяма парична награда от по-
бедителя в мъжкото първенство, което ще
стартира в Пловдив на 19 март. За първа-
та награда от 20 500 евро в Газиантеп се
борят 103 шахматистки начело с рейтинг
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гледайте

ФУТБОЛ

ПО БНТ 1
22.05 Манчестър

Юнайтед - Атлетик
Билбао

ПО РИНГ
20.00 Твенте - Шалке

22.05 Валенсия - ПСВ
ПО БТВ ЕКШЪН

22.05 Спортинг Лисабон -
Манчестър Сити

кратки

ŒÚÎÓÊÂÌ Ï‡˜
 ‡ÎË‡Í‡ - ÀËÚÂÍÒ 0:2
0:1 √. ÃËÎ‡ÌÓ‚ (18), 0:2
¡Ó‰ÛÓ‚ (60)

ì¿î √–”œ¿,
XIII  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

 1. ЛУДОГОРЕЦ 16 12 3  1 36:7 39
 2. ЧЕРНОМОРЕЦ 16 11 3  2 27:5 36
 3. ЦСКА 16 11 3  2 32:12 36
 4. Левски 16 12 0  4 28:17 36
 5. Литекс 16  9 4  3 29:14 31
 6. Славия 16  9 3  4 25:20 30
 7. Локо Пд 16  8 3  5 22:20 27
 8. Черно море 16  7 4  5 18:9 25
 9. Миньор 16  4 6  6 17:18 18
10. Монтана 16  4 5  7 15:26 17
11. Локо Сф 16  4 4  8 18:26 16
12. Ботев Вр 16  3 5  8 12:21 14
13. Берое 16  3 3 10 13:26 12
14. Видима 16  2 4 10 8:28 10
15. Калиакра 16  1 4 11 11:29  7
16. Светкавица 16  0 2 14 3:36  2

XVIII Í˙„: 9 Ï‡Ú (ÔÂÚ˙Í): 15.30 ¡ÂÓÂ - ÀÓÍÓ
—Ù; (Ò˙·ÓÚ‡) 15.30 ¬Ë‰ËÏ‡-–‡ÍÓ‚ÒÍË - ÀÛ‰Ó„Ó-
Âˆ; ÀÓÍÓ œ‰ - ◊ÂÌÓÏÓÂˆ (TV7); —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡ -
ÀËÚÂÍÒ; (ÌÂ‰ÂÎˇ), 13.30: ÷— ¿ -  ‡ÎË‡Í‡ (TV7);
15.30 ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ÀÂ‚ÒÍË (¡Õ“); —Î‡‚Ëˇ - ÃËÌ¸Ó
œÍ, ÔÓÌÂ‰ÂÎÌËÍ, 15.30: ◊ÂÌÓ ÏÓÂ - ¡ÓÚÂ‚ ¬.

резултати

Б
България задмина Гватемала в ранглистата на ФИФА

танас Узунов поиска оставка-
та на шефа на Професионал-
ната футболна лига (ПФЛ)
Стефан Капралов, който ед-
нолично отложил 1/4 финала

ългария се изкачи с 3
места и достигна №85
в ранглистата на
ФИФА. Тимът на Любо-

слав Пенев е с 406 т., след
като преди седмица завърши
1:1 при гостуването на Унга-
рия в приятелски мач в Дьор.
“Трикольорите” се върнаха на
позицията си от ноември,
като вече са след Финлан-

дия и изпревариха Гватемала,
Северна Ирландия и Уганда.

Сред съперниците на наци-
оналите в предстоящите ква-
лификации за световното
първенство в Бразилия през
2014 г. с най-предна позиция е
Италия. Изпреварена от Ар-
жентина, “Скуадра адзура” е
9-а с 1062 т., а Дания е 11-а с
1025 т. От групата ни единст-

вено Малта е зад нашите -
148-а със 152 т. Чехия остава
29-а със 762 т., а Армения се
свлече с 3 позиции до №44 с
601 т.

Начело в класацията е ев-
ропейският и световен шампи-
он Испания с 1561 т. Холандия
изпревари Германия и се
върна на 2-ро място с 1379 т.,
а Бундестимът е с 1332 т.

 ТОП 10:
 1 (1). Испания 1561 т.
 2 (3). Холандия 1379
 3 (2). Германия 1332
 4 (4). Уругвай 1289
 5 (7). Бразилия 1157
 6 (5). Англия 1121
 7 (6). Португалия 1106
 8 (11). Аржентина 1102
 9 (8). Италия 1062
10 (9). Хърватия 1049

Атанас Узунов поиска
оставката на Капралов

А

Административният директор на Локо Пд протестира
срещу отлагането на мача с Левски за купата

за Купата на България Локо Пд - Лев-
ски с един ден. Административният ди-
ректор на “смърфовете” нападна шефа
на Лигата, който действал под натиск
на “сините”. В знак на несъгласие с
промените, кумът на Христо Стоичков
обяви, че подава оставката си като
член на УС на ПФЛ.

“Проведохме заседание на Лигата, на
което бе решено всички мачове от 1/4
финалите за купата да се играят в сряда
(14 март). Последва обаче обаждане на
спортно-техническия директор на Лев-
ски с искане мачът ни с тях да се изме-
сти за четвъртък. Всички чуха този раз-

говор, защото той бе на високоговори-
тел. Нашият клуб обаче не даде положи-
телен отговор. Останах безкрайно изне-
надан, когато разбрах, че въпреки това
искането на Левски е удовлетворено.
Видях писмото от Профилигата, което бе
подписано лично от Капралов. Звънях
му няколко пъти, но не ми вдигна. После
си изключи телефона. Даже и SMS му
написах, но отново не получих отговор.
Това означава, че или е гузен, или го е
страх. А щом го е страх, значи няма място
като шеф на ПФЛ. Затова най-културно
го приканвам и той да подаде оставката
си като мен. Явно Лигата слугува на
няколко отбора, а всички останали са
ощетени. При така изготвената програ-
ма играем с Левски в четвъртък, след
което ни предстои тежко пътуване до Ка-
варна и обратно, а след 3 дни трябва да

приемем Лудогорец. Сега се наложи да
прекрояваме тотално програмата ни и
да сменяме резервации, тренировки и
т.н. А можеше мачът да си остане в сря-
да. Не виждам проблем за този ден да
се играе и другото дерби за купата меж-
ду Ботев и Лудогорец. Единият двубой
ще е от 13.00 часа, а другият от 15.30 ч.
Да не говорим, че по-удачен вариант
беше да се премести срещата между
Ботев и Лудогорец за вторник. Ботев сега
почиват в първенството на “Б” група, а
тимът от Разград играе с Видима-Раков-
ски. Сигурен съм, че програмата за “А”
група също няма да остане в сегашния
си вид и ще бъде променена по жела-
ние на Лудогорец. Те трябва да играят
на 19 март със Светкавица, а на 21-и с
Локомотив. Ще се види, че пак ще има
слугинаж”, заяви Узунов.

Стойчо Младенов привика 2-ма футболисти от
катарската школа да се готвят с първия отбор на
ЦСКА. Седерик Чуто и Ибрахима Драме тренира-
ха вчера с мъжкия тим на “червените”. Чуто изкара
и част от подготовката с ЦСКА в Турция. Десният
бранител впечатли с изявите си, но после преста-
на да се готви с представителния отбор. Високият
нападател Драме пък напълни душата на фенове-
те по време на контролата на ЦСКА с Бдин Видин
(1:1). Тогава той се появи в последната третина на
спаринга и показа завидни умения, които накара-
ха феновете да му ръкопляскат при всяко докос-
ване на топката. Сенегалецът Драме е роден през
1995 г. Има огромна вероятност в негово лице да
се потърси заместник на контузилия се срещу Чер-
номорец испанец Иван Боладо.

Все още в ЦСКА търсят варианти да използват
африканците в официални мачове. В момента “чер-
вените” са запълнили квотата си за чужденци
извън Европейския съюз с камерунеца Нджонго
Присо и бразилците Жуниор Мораеш и Адемар.

имитър Бербатов попадна в
групата на Манчестър Юнай-
тед за домакинския мач с
Атлетик Билбао, първи 1/8

Димо Атанасов позира с фланелката
на Ботев Пд. Бившият играч на Локо

Сф и Лудогорец подписа
за 4 месеца с “канарчетата”,

след като не успя да си уреди
трансфер в чужбина

Снимка BOTEVPLOVDIV.BG

Христо Стоичков записа 2-ра
победа с Литекс, след като шам-
пионите биха Калиакра с 2:0
като гост в отложен мач от XIII
кръг на “А” група. Головете на
Градския стадион в Каварна от-
белязаха Георги Миланов (18) и
Николай Бодуров (60) след аси-
стенции на Христо Янев. Среща-
та не се състоя в официалната
дата от БФС заради искане на
“оранжевите”, които не можеха
да разчитат на 4-ма младежки
национали.

Литекс вече има 31 т. и изме-
сти Славия от 5-ото място. “Бе-
лите” са с 30. Калиакра остава
15-и със 7 т., на 5 под зоната на
спасението, където е Берое.

СТОИЧКОВ С
2-РА ПОБЕДА
В ЛИТЕКС

Павел Ковачев от
Калиакра е изпреварил
за топката Галин Иванов
от Литекс

СТОЙЧО ВЗИМА 2-МА
ЮНОШИ ОТ КАТАР

Бербатов в групата на Юнайтед за Атлетик Б

Д Снимка БГНЕС

Димитър
Бербатов
(вляво)
показва
уменията си
с топка пред
съотборниците
си в
Манчестър
Юнайтед Джи
Сун Парк и
Джони Евънс

финал в Лига Европа. Срещата е до-
вечера от 22.05 ч. на “Олд Трафорд”
и ще бъде излъчена по БНТ 1. Митко
тренира вчера с още 21 футболисти,
избрани от сър Алекс Фъргюсън.
Българският нападател може и да
получи шанс за изява, след като в
последния мач от Висшата лига с
Тотнъм (1:3) въобще не попадна в
групата. По всяка вероятност
Фъргюсън ще направи ротации в
състава, след като в неделя “черве-
ните дяволи” приемат Уест Бромич
Албион в мач от XXVIII кръг на Пре-
миършип. На базата “Карингтън” от-
делно от основната група тренира
Луис Антонио Валенсия, който още
е контузен. Андерсон и Том
Клевърли, които излекуваха травми,
тренираха с основната група, а Пол
Скоулс явно е получил почивка.

Групата: Де Хеа, Амос,
Джонстън; Евънс, Евра, Фабио,
Фърдинанд, Джоунс, Рафаел,
Смолинг, Торп, Андерсън, Ка-
рик, Клевърли, Гигс, Нани,
Парк,  Йънг; Бербатов, Ернан-
дес, Рууни, Уелбек.
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Грузия и Азербайджан
кандидатстват за
Евро 2020

Грузия и Азербайджан ще по-
дадат заявка за съвместна кан-
дидатура за домакинство на ев-
ропейското първенство по фут-
бол през 2020 година. Новината
съобщи президентът на Грузия
Михаил Саакашвили, който е на
двудневно официално посеще-
ние в Баку.

Синът на Малина
отиде в Светкавица

Синът на фолкпевицата Мали-
на - Симеон Мечев, вече е част
от Светкавица. 21-годишният
халф беше отпратен от ЦСКА
след неуспешни проби. Младежки-
ят национал стана свободен
агент след края на есенния полу-
сезон, когато се раздели с Ботев
Вр. Преди това Мечев е играл за
Берое, Славия и Монтана. Към
Светкавица се присъедини и ми-
налият през ЦСКА, Черно море и
Славия Ели Маркес. Бразилецът
за последно се подвизаваше на
“Овча купел”, но си тръгна след
края на есенния полусезон
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Локо Пд
поиска шефът
на ПФЛ
да си ходи

гледайте

ПО БНТ СВЯТ
БОРБА

23.30 ЕП в Белград
(Обзор)

ПО ЕВРОСПОРТ
КОЛОЕЗДЕНЕ

15.45 Париж-Ница
(V етап)

резултати

СКИ СКОКОВЕ
18.00 СК в Трондхайм

ПО ЕВРОСПОРТ 2
КОЛОЕЗДЕНЕ

16.00 Тирено-Адриатико (II етап)

Холандецът Робин ван Перси вкарва дузпа за 3:0 срещу вратаря Кристиан Абиати
още преди почивката на реванша, но след нея пропусна да отбележи още веднъж и
Милан щастливо продължи на 1/4 финал в Шампионската лига с общ резултат 4:3

4:3 намериха място в Топ 8. Тимът на
Арсен Венгер бе много близо до пълен
обрат, но капитанът Робин ван Перси
(58) не успя да вкара от няколко метра.
Головете на “Емирейтс” нанизаха Ло-
ран Кошчелни (7), Томаш Росицки (26)
и Ван Перси (43-д). Тимът на Масимили-
ано Алегри също имаше шансове за
гол, който щеше да предреши изхода
на мача, но фрапантни пропуска напра-
виха Златан Ибрахимович (62) и Анто-
нио Ночерино (77).

Португалският Бенфика пък се кла-
сира за 1/4 финал в Шампионската лига
за първи път от 2006 г. “Орлите” биха в
реванша руския Зенит Санкт Петербург
с 2:0 и с общ резултат 4:3 продължават
напред. Головете на ст. “Луж” вкараха
Макси Перейра (45+1) и Нелсон Оли-
вейра (90+3). Това бе юбилеен мач №50
за лисабонци в Шампионската лига, а
Зенит не успя да отпразнува с класира-
не за 1/4 финалите своя двубой №100 в
евротурнирите.

Жребият за 1/4 финалите в турнира
са на 16 март.

Леонид Базан спечели отново сребърен медал на
европейското първенство по борба в Белград. Нату-
рализираният българин, вицешампион от Евро 2011 в
Дортмунд, отстъпи на финала в категория до 66 кило-
грама срещу руснака Алан Гагоев с 1:2 части (0:3, 1:0,
0:1), като малко не му достигна да обърне напълно
схватката срещу световния вицешампион за 2010 г.
Георги Средков (96 кг) пък остана седми след победа
с 2:1 (0:2, 1:0, 1:0) над Лайън Ретиган (Вбр) и с 2:1
(0:1, 2:1, 0:1) срещу Йозеф Яловяр (Слвк) и загуби
срещу Абдусалам Гадисов (Рус) на 1/4 финал и после
от Радослав Баран (Пол).

Милан и Бенфика
на 1/4 финал

„Росонерите” продължават след разгром от
Арсенал, „орлите” прелитат над Зенит с 2:0

АРСЕН ВЕНГЕР, мениджър на Арсенал:
“Казах на футболистите, че могат да се гордеят с

представянето си. Имахме проблеми с липсата на халфове
сред резервите, а и през 2-рото полувреме се почувства
сериозна умора. Надявах се да имаме по-голям контрол
върху топката и бях сигурен, че ще вкараме още 2 или 3
гола след почивката, но в същото време знаех, че ще е
много трудно. Някои играчи бяха с леки контузии, Алекс
Окслейд-Чембърлийн беше болен и до загрявката не се
знаеше дали ще може да играе. Защитата ни се справи
перфектно, целият отбор даде всичко от себе си, а кога-
то покажеш максимума от възможностите си, можеш да
приемеш резултата, дори и да е неблагоприятен.”

МАСИМИЛИАНО АЛЕГРИ, треньор на Милан:
“Вкараха ни гол още след първия ъглов удар, което беше

важен психологически момент. После направихме прекале-
но много грешки в подаванията си. Като цяло не съм до-
волен от подхода ни към мача. Стояхме дълбоко в нашата
половина и разигравахме между защитниците, но след
почивката изнесохме топката в по-предни позиции. Няма-
ше страх във футболистите при 0:3 на полувремето, все
пак това са доста опитни играчи. Казах им да забравят

М
илан и Бенфика достигнаха
1/4 финал в Шампионска
лига. “Росонерите” наднаха
при гостуването си на Арсе-
нал с 0:3, но с общ резултат

ШАМПИОНСКА ЛИГА
1/8 финали, реванш

Арсенал - Милан 3:0 (общ
резултат 3:4) 1:0 Кошчел-
ни (7), 2:0 Росицки (26), 3:0
Ван Перси (43-д);

Бенфика - Зенит 2:0 (4:3) 1:0 Пе-
рейра (45+1), 2:0 Оливейра (90+3)

кратки

какво се е случило и да започнат втората част така,
сякаш резултатът е 0:0.”

ЖОРЖЕ ЖЕЗУС, треньор на Бенфика:
“Постигнахме голям успех и сме щастливи. Мачът беше

от голямо значение за феновете, които отново ни повяр-
ваха. Зенит показа добър футбол, не е случайно, че стиг-
на до тази фаза на турнира. Руснаците имат в състава
си 5-има национали, но успяхме да ги победим. Доволен съм,
защото футболистите изпълниха всичко, което исках от
тях. Трудно е да си избираме съперник на 1/4 финалите,
защото на това ниво остават най-добрите. На нас ни
върви срещу английски отбори, но от тях остана само
Челси.”

ЛУЧАНО СПАЛЕТИ, треньор на Зенит:
“По-добрият отбор победи. Второто полувреме създа-

дохме няколко положения, от които можехме да вкараме
гол, но като цяло домакините ни превъзхождаха. Мисля, че
достигането до 1/8 финал е отлично постижение. В групи-
те елиминирахме отбор като Порто и показахме добър
футбол. В края на сезона ще седнем и ще помислим на кои
постове трябва да се подсилим, за да се представим още
по-добре догодина.”

След срещите

Базан пак вицешампион

Леонид Базан (в син екип) атакува руснака
Алан Гогаев на финала в кат. до 66 кг на Евро

2012 по свободна борба. Базан отстъпи с 1:2 части
и остана пак със сребърен медал

Григор Димитров има нов тре-
ньор в щаба си. Най-добрият ни те-
нисист ще работи отново с Патрик
Муратоглу, в чиято академия се под-
говя още от 2009 г. 20-годишният
хасковлия, който се смъкна до №102
в света, ще се опита да възвърне
позициите си от миналото лято, ко-
гато стигна до №52, за да вземе виза
за Олимпийските игри в Лондон. Там
ще играят първите 56 в световната
ранглиста и 8 с “уайлд кард”.

“Вълнувам се много от възмож-

ньорката й Валя Демирева, защото
според китайския календар 2012 г.
е годината на дракона и е символ
на победата. Ефтимова замина за
шампионата в зала “Атъкьой” усмих-
ната и с амбиции за личен резултат
на 60 м.

“Позитивно съм настроена, здра-
ва съм и може би за това така се
чувствам. Надявам се на личен ре-
зултат. Това са амбициите ми за све-
товното първенство. Но главната ми
цел е летният сезон и затам се готвя.
Задачата ми е да достигна до лич-
ния си рекорд, ако не да го подобря.
Имах много малко стартове този се-

Григор Димитров с нов стар треньор

ДРАКОН ЗА КЪСМЕТ НА
ЕФТИМОВА В ИСТАНБУЛ

зон, но се надявам на световното да
подобря още постижението си. Пис-
тата в залата в Истанбул ми допада.
Не вярвам, че ще има някакви про-
блеми”, заяви Ефтимова. Ивет Лало-
ва, която ще бъде другата ни пред-
ставителка на 60 м в Истанбул, при-
стига в Турция директно от Италия.
Шампионатът започва днес.

“Конкуренцията в скока на висо-
чина в Европа винаги е била сериоз-
на. Вече и в целия свят се наложи
тази дисциплина. Нека да имам шанс.
Не знам колко точно е квалификаци-
ята, но да се надявам, въпреки про-
блемите ми с ахилеса в последните 2
месеца, да имам шанс и да мога да
скачам добре”, заяви пък най-опит-
ната състезателка в състава ни Вене-
лина Венева-Матеева.

ността да работя заедно с Патрик и
съм благодарен, че имам подкре-
пата и на цялата академия. Това
ще бъде нов етап както за мен, така
и за Патрик”, заяви българинът.

“Много съм щастлив, че ще мога
да си сътруднича по-тясно с Григор
и ще градим нещо в дългосрочен
план. Вярвам във възможностите му
и съм мотивиран да работя с него”,
каза Муратоглу.

Гришо излиза на старта на
“Мастърс” турнира в Индиън Уелс

срещу Иван Додиг (Хърв, №59). До-
сега хасковлията има 2 победи
срещу Додиг, които са постигнати в
Банкок в турнир от серията
“Чалънджър”, като първия път До-
диг се отказа. Гришо има гаранти-
рани 10 т. за ранглистата и $7709
от наградния фонд. Българинът
пропусна Индиън Уелс миналата
година и няма точки за защита, а
при успех в I кръг ще добави още
25 т. Победителят пък ще се изпра-
ви срещу Давид Ферер (Исп, №5).

С
принтьорката Инна Ефтимова
замина за световно първен-
ство в Истанбул с дракон за
късмет. Подаръкът е от тре-

Инна Ефтимова
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Рилецо на 1/4 финал
в Балканската лига

Рилски спортист се класира
за 1/4 финалите на Балканската
лига, след като би в Самоков ОКК
Београд с 87:70 (19:12, 19:15,
25:22, 24:21). Така тимът на Ро-
сен Барчовски събра 16 т. и
завърши на 2-ро място в група А,
което им даде място в Топ 8.
Първи със 17 т. финишира Галил
Гилбоа (Изр),  който в последния
мач победи Торус в Македония с
86:70. В “Арена Самоков” най-по-
лезен беше Мартин Маринов със
17 т., Бранко Миркович записа
16, а Саша Мияйлович 15 и 9
борби. За гостите Милош Сузич
наниза 14 т., а Станое Кнежевич
10 т. За да попадне във финална-
та четворка, Рилски спортист
трябва да отстрани Апоел Тел
Авив. В 1/4 финалните се играе
до 2 победи от 3 мача.

Свободен вход
за световното
по хокей в София

Родната федерация по хокей
на лед обяви свободен вход за
световно първенство за юноши
до 18 години, дивизия III, група А.
Шампионатът ще се проведе в
Зимния дворец в София от 12 до
18 март с участието на Бълга-
рия, Белгия, Нова Зеландия, Мек-
сико, Тайван и ЮАР. Всеки ден ще
има по 3 мача, които започват в
12.00, 15.30 и 19.00 ч. 14 и 17
март са почивни дни.

Снимка bgathletic.com


